



ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေ အာရှပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေးပွဲ(အေစီဒီ) တက်ရောက်ရန် ပန်ကောက်မြို့သို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
ထိုင်းနိုင်ငံ ပန်ကောက်မြို့တွင် ကျင်းပမည့် ဒုတိယအကြိမ် အာရှပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေးပွဲ (အေစီဒီ)သို့ တက်ရောက်ရန် ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေသည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာရာ ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိကြသည်။

ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်

ဒုတိယသမ္မတအား ထိုင်းနိုင်ငံ အလုပ်သမားဝန်ကြီး၊ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးဝင်းမောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သုဝဏ္ဏဘူမိအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေနှင့် အဖွဲ့သည် ပန်ကောက်မြို့ရှိ မြဘုရားအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်၍ ဘုရားပရိဝုဇ်အတွင်းရှိ ရှေးဟောင်းနန်းတော်ရာကို ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။

တည်ခင်းစဉ်ခံ

ညပိုင်းတွင် ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေသည် ထိုင်းတော်ဝင် ရေတပ်မတော် ကွန်ဗင်းရှင်းခန်းမ၌ ကျင်းပမည့် ဒုတိယအကြိမ် အေစီဒီအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် အေစီဒီအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ အကြီးအကဲများနှင့် ဇနီးများအား ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ပရာယွတ်ချန်အိုချာနှင့် ဇနီးတို့က တည်ခင်းစဉ်ခံသည့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။ (ဝဲဝဲ) (သတင်းစဉ်)

ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်တို့တွင် အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်တို့တွင် အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်များနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ ည ၇ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။(ယာဝု)
သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်တို့အတွင်း ဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ယနေ့နံနက် စောစောတွင် လေ့လာမေးမြန်းစူးစမ်းမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့နောက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဦးဆောင်ပြီး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများမှ ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အစည်းအဝေးတစ်ရပ် ကျင်းပခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး သိရှိရသမျှ အနေအထားပေါ်မူတည်ပြီး သုံးသပ်မှုပြုခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး စာမျက်နှာ ၈ တော်လံ ၁ သို့



မင်္ဂလာ လက်ဖွဲ့မည့် အစီအစဉ်

T&C အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက 24 Hr Call Center : 09 450144455, 09 3000066, 01 377888

မြေးမုံ

စီးပွားရေးပြောင်းလဲမှုဖော်ဆောင်

စီးပွားရေးအတတ်ကျသည့် နိုင်ငံအစိုးရ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်ကြီးများနှင့်သာ သက်ဆိုင်သည်မဟုတ်ဘဲ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝနှင့်လည်း သက်ဆိုင်နေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်မှာ အရေးကြီးဆုံးဖြစ်သလို စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဖြစ်စဉ်မှာလည်း အရေးကြီးသည်။

လက်ရှိတွင် ငွေကြေးဖောင်းပွခြင်း၊ ဒေါ်လာငွေတန်ဖိုးမြင့်တက်ခြင်းတို့ကြောင့် လူမှုစီးပွားဘဝတွင် ကြီးကြီးမားမား ဂယက်ရိုက်ခတ်နေသည်။ အမှန်တွင် ငွေကြေးဖောင်းပွခြင်းမှာ အဓိကလက်သည်မဟုတ်ဘဲ ဒေါ်လာငွေကြေးတက်သောကြောင့် မြန်မာငွေဖောင်းပွလာခြင်းဖြစ်သည်။ ဒေါ်လာငွေကြေးတက်ခြင်းမပါက မြန်မာကျပ်ငွေလည်း တည်ငြိမ်နေမည်ဖြစ်သည်။ အဓိကလက်သည်မှာ ကုန်သွယ်မှုလှုပ်ရှားမှု နေခြင်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်၊ သွင်းကုန်တို့သည် ဒေါ်လာငွေကြေးအပေါ်တွင် မူတည်သဖြင့် ပို့ကုန်များလျှင် နိုင်ငံအတွင်း ဒေါ်လာငွေကြေး များများဝင်ရောက်မည်ဖြစ်၍ ကျပ်ငွေတန်ဖိုးရှိလာမည်။ စီးပွားရေးအတွက် တွက်ခြေကိုက်မည်။ သွင်းကုန်များလာလျှင် ဒေါ်လာပေးချေရမှု များလာသောကြောင့် နိုင်ငံအတွင်း ဒေါ်လာငွေ လိုအပ်မှုများလာကာ ကျပ်ငွေတန်ဖိုးလျော့ကျလာသည်။

မျက်မှောက်ကာလတွင် ပို့ကုန်ထက် သွင်းကုန်ပိုများသဖြင့် ကုန်သွယ်မှုလှုပ်ရှားနေသည်။ ဒေါ်လာနှင့် ပေးချေရသော သွင်းကုန်များလာသောအခါ ကုန်ပစ္စည်းဈေးနှုန်းများမြင့်လာခြင်းကို ကုန်ဈေးနှုန်းတက်သည်ဟု ဆိုသည်။ ကုန်ဈေးနှုန်းတက်သည့်အခါ ပြည်သူလူထုဝင် အဓိကခံစားရသည်။ ပြည်သူများ ဆင်းရဲကျပ်တည်းမှု တစ်စတစ်စမြင့်မားလာသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ ပေါများလာသည်။ သို့သော် အတတ်ပညာ၊ နည်းပညာ၊ အရင်းအနှီးမရှိသဖြင့် ကုန်ကြမ်းကို ကုန်ချောမထုတ်လုပ်နိုင်ဘဲ ကုန်ချောပစ္စည်းအများစုကို ပြည်ပမှယူတင်သွင်းနေရသောအခါ သွင်းကုန်များပြီး ကုန်သွယ်မှုလှုပ်ရှားလာသည်။ လက်ရှိတွင် ငွေကြေးဖောင်းပွမှု၊ ဒေါ်လာငွေကြေးမြင့်တက်မှု အကျိုးဆက်များဖြစ်နေသည်။

ထို့ကြောင့် သွင်းကုန်လျော့ကျပြီး ပို့ကုန်မြှင့်မားအောင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြရတော့မည်ဖြစ်သည်။ ကုထုံးအနေဖြင့် ရေတိုတွင် နိုင်ငံခြားမှ ဝင်ရောက်နိုင်မည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ၊ ထောက်ပံ့ချေးငွေများ အမြန်ဆုံး ဖန်တီးဖော်ဆောင်မှု တော်ကာကျမည်။ ပြည်တွင်းတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းပတ်လည်သောအခါ ကျပ်ငွေအတန်ငယ် ဦးမော့လာနိုင်သည်။ ပွင့်လင်းရာသီတွင် နိုင်ငံခြားငွေရရှိနိုင်မည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဆွဲဆောင်မှုပိုမိုကောင်းလာအောင်လည်း လုပ်ကိုင်နိုင်မည့် အခွင့်အရေးရှိသည်။

ငွေကြေးဖောင်းပွခြင်းကို ဖြစ်စေသည့် ပြည်တွင်း သွားလာ၊ လုပ်ကိုင်၊ ထုတ်လုပ်၊ နေထိုင်စသည်တို့အတွက် အဟန့်အတားဖြစ်စေမည့် အခြေအနေအားလုံး လျော့ပါးသက်သာအောင် သက်ဆိုင်ရာများက ဖန်တီးပေးသင့်သည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းသည် စီးပွားရေးမူဝါဒကို ထွေထွေထူးထူးမရှိဘဲ ပြောင်းလဲမှုပင်ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် သွားရောက်ခဲ့သည့် အမေရိကန်ခရီးစဉ်မှ ပေါ်ထွက်လာသည့် အကျိုးရလဒ်ကောင်းအဖြစ် အရေးယူပိတ်ဆို့မှုအားလုံး ဖြေလျှော့ပေးလိုက်သည့် အခြေအနေကောင်းကို ရရှိနေပြီဖြစ်သည်။

ယင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏အပြောင်းအလဲနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် မောင်းနှင်အားတစ်ရပ် ဖြစ်လာနိုင်သည်။ သွင်းကုန်လျော့ချရေးမှာ ပြည်တွင်းထုတ်ကုန်များ ဖွံ့ဖြိုးလာရန် လိုအပ်သဖြင့် ယခင်ကာလကတည်းက အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိသည့် အသေးစား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံအနှံ့အကောင်အထည်ပေါ်လာရန်အတွက် စတင်ရမည့်အချိန် ကျရောက်နေပြီဖြစ်သည်။

ချေးငွေရရှိရေး၊ ဈေးကွက်ရရှိရေး၊ ဈေးကွက်ဝင်မည့် တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရေးတို့ကို အစိုးရနှင့် နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် ပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများတိုးတက်ရရှိကာ သွင်းကုန်တန်ဖိုးများလည်း လျော့ကျလာမည်ဖြစ်သည်။ သို့မှသာ ငွေကြေးတည်ငြိမ်ကာ လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဟု ရှုမြင်ပါသည်။

တက္ကသိုလ်များအတွက် အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အမေရိကန် နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးရေးအေဂျင်စီ (US Agency for International Development-USAID) တို့ ပူးပေါင်း၍ တက္ကသိုလ်များအတွက် အသိဉာဏ်ပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့်မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန် တက္ကသိုလ်ဝိဇ္ဇာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောကြားရာတွင် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထိရောက်သော အသိဉာဏ်ပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့်စနစ် တစ်ရပ် တည်ထောင်နိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် ဥပဒေများဖြစ်သည့် တီထွင်မှု၊ စက်မှု ဒီဇိုင်း၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်များနှင့် မူပိုင်ခွင့်ဥပဒေများကို နိုင်ငံတကာ စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ရေးဆွဲ၍ အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေးအတွက် အထူးကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် ဥပဒေများသည် ဖန်တီးသူနှင့်သုံးစွဲသူတို့အကြား အကျိုးစီးပွားကို ဟန့်ချက်ညီအောင် ထိန်းညှိပေးနိုင်သည့်အပြင် ဖန်တီးတီထွင်မှုကို မြှင့်တင်နိုင်သည့် စနစ်တစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တက္ကသိုလ်ကောလိပ်များ



အနေဖြင့် တီထွင်ဖန်တီးနိုင်စွမ်းကိုတိုးမြှင့်ပြီး မိမိတို့၏တီထွင်မှု မူပိုင်ခွင့်ကို ကာကွယ်ကြရန်၊ အခြားသူများ၏မူပိုင်ခွင့်များကို မထိခိုက်ဘဲ မူပိုင်ခွင့်များကို ဘယ်လိုသုံးစွဲနိုင်မည် စသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို သိရှိပြီး လိုက်နာကျင့်သုံးဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အသိဉာဏ်ပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့် ဥပဒေများထဲမှ တီထွင်မှုမူပိုင်ခွင့်နှင့် စာပေအနုပညာ မူပိုင်ခွင့်များသည် တက္ကသိုလ်နှင့် ပိုပြီးသက်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် IP စနစ် ဖြစ်ထွန်းလာသည်နှင့်အမျှ IP ကျွမ်းကျင်သူနှင့် တီထွင်ဖန်တီးနိုင်မည့်သူ (IP Expert and Creative Talent) စသည့် လူစွမ်းအားအရင်း

အမြစ်လိုအပ်ချက်သည် များပြားလာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် အတွက် တက္ကသိုလ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း။

တက္ကသိုလ်များအနေဖြင့် အသိဉာဏ်ပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့်နှင့် ပတ်သက်သည့် အသိပညာဗဟုသုတများနှင့် သတင်း အချက်အလက် များကို ထိထိရောက်ရောက် အသုံးပြုပြီး ကိုယ်ပိုင် တီထွင်ဆန်းသစ်ဖန်တီးမှုများ ပိုမိုပြုလုပ်ရန်နှင့် မူပိုင်ခွင့်အကာအကွယ်ရယူပြီး အကျိုးအမြတ်ပြန်လည်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်အသီးသီးမှ တက်ရောက်လာကြသော

ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့်စနစ်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရန် ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးကြစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပညာရှင်များက အသိဉာဏ်ပစ္စည်း မူပိုင်ခွင့်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စာတမ်းများကို အသီးသီး ဖတ်ကြားဆွေးနွေးခဲ့ကြရာ တက်ရောက်လာကြသူများက အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အသိဉာဏ်ပစ္စည်းမူပိုင်ခွင့် မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မှ ၉ ရက်အထိ နှစ်ရက်ကြာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **(သတင်းစဉ်)**

ရဲတပ်ဖွဲ့၏ပုံရိပ်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်သူကို ဂုဏ်ပြု

လားရှိုး အောက်တိုဘာ ၉
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) အမှတ်(၂၀)ယာဉ်ထိန်းရဲဒုတပ်ဖွဲ့ခွဲ၏အမှတ်(၁၂၀)ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့စုမှူး(ကျောက်မဲ) ဒု-ရဲမှူးချစ်စိန်အား မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ်၏ အထူးဂုဏ်ပြုဆုငွေချီးမြှင့်ခြင်းကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက်ညနေပိုင်းက လားရှိုးမြို့ အမှတ်(၂၀)ယာဉ်ထိန်းရဲ ဒုတပ်ဖွဲ့ခွဲမှူးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အမှတ်(၁၂၀)ကျောက်မဲယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့စုမှူး ဒုရဲမှူးချစ်စိန်သည် ကျောက်မဲခရိုင်အတွင်း ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဂုဏ်ထူး

လမ်းအပါအဝင် မန္တလေး-မုဆယ်ပြည်ထောင်စုကားလမ်းမကြီးပေါ်၌ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုတို့ကို တာဝန်ပိုင်းအပြင် စေတနာထား၍ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါလုပ်ဆောင်ချက်များကြောင့် ရန်ကုန်-မန္တလေး-မုဆယ်ကားကြီးမောင်းသမားများက ဒေသခံသတင်းမီဒီယာအချို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ဇူလိုင် ၂၀ ရက်က ဂုဏ်ထူးတံတားအနီး၌ အခမ်းအနားဖြင့် ဂုဏ်ပြုခဲ့ကြသည်။

ပြည်သူလူထုမှအသိအမှတ်ပြု လေးစားဂုဏ်ပြုခံရ၍ ရဲတပ်ဖွဲ့၏ ပုံရိပ်ကောင်းမွန်အောင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သောကြောင့် ရဲချုပ်၏ ဂုဏ်ပြုဆုငွေကို ချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေကို အမှတ်(၂၀)ယာဉ်ထိန်းရဲ ဒုတပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ရဲမှူးမျိုးမင်းအောင်က ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့သည်။ **(သီပေါကိုလတ်)**



ဟံသာဝတီ ဦးဝင်းတင် စနေစာပေပိုင်းကျင်းပမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉
စာပေအနုပညာ ယဉ်ကျေးမှုဖွံ့ဖြိုးပြန့်ပွားစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ဟံသာဝတီ ဦးဝင်းတင်အား ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် 'ဟံသာဝတီ ဦးဝင်းတင် စနေစာပေပိုင်း'ကို လစဉ်ပြုလုပ်သွားမည်ဟု သိရသည်။

ဟံသာဝတီ ဦးဝင်းတင် စနေစာပေပိုင်းကို အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်မှ စတင်၍ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် တော်ဝင်နှင့်ဆီ ငြိမ်းချမ်းရေးခန်းမ၌ ညနေ ၃ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာ တက်ရောက် ဆွေးနွေးနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ **ကိုလတ်(သတင်းစဉ်)**

မြေးမုံ နေ့စဉ်သတင်းစာ

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးခင်မောင်ကျော်ခင်	အနုပညာစာတည်း - ခင်ခင်သက်	အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - အောင်ကျော်ဦး၊ ခင်ဇော်လီ၊
စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင်၊ ဦးစန်းအောင်	အားကစားစာတည်း - မေလှသင်း	ခင်စုစုလှိုင်၊ အေးအေးမြင့်၊
သတင်းထောက်များ - ဦးဌေးအောင်	ဆောင်းပါးစာတည်း - စန္ဒာဝင်း	မာတ်ပုံသတင်းထောက် - ခင်မောင်ဝင်း
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ အောင်မိုးစိုး၊ အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်လင်း၊ နိုင်လင်းကြည်	အထူးဆောင်းပါး - ဦးစန္ဒာပြည်၊ သီသီမင်း	အထူးသတင်းထောက် - ဆုန်းလှ

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများမှ နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်၊ ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် လှူဖွယ်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများက မန္တလေးမြို့၊ မစိုးရိမ်ကျောင်းတိုက်ရှိ ဆရာတော်သံဃာတော်များအား ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မ အလှူငွေများလှူဒါန်းခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ ကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ပါဠိနယူပဒေသကျောင်း တိုက်ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကြပြီး သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များက ပရိတ်တရားများ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်အိုးမြှင့်တော်မူကြသည်။

ယင်းနောက်တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ(ယာပုံ)နှင့် တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မိသားစုများက လှူဒါန်းသည့်ဆွမ်းဆန် တော်၊ ဆီ၊ ဆားများကို ပါဠိနယူပဒေသကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး နဝကမ္မအလှူငွေများကို မစိုးရိမ်ကျောင်းတိုက် ဂေါပကဥက္ကဋ္ဌထံပေးအပ် လှူဒါန်း သည်။ ထို့နောက် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ရေ၊လေ)

နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများက ဆရာတော် သံဃာတော် များထံ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက် အာဂမနယူပဒေသကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံမှ ရေစက်သွန်းချအနုမောဒနာတရားနာယူ၍ ရေစက်သွန်းချအမှုပေးဝေကြပြီး မစိုးရိမ်ကျောင်းတိုက်ရှိ သံဃာတော် ၄၄၂ ပါးအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း ကြသည်။

ယနေ့လှူဒါန်းပွဲ၌ မစိုးရိမ်ကျောင်းတိုက်ရှိ သံဃာ တော်အပါး ၄၀၀ ကျော်အတွက် ဆွမ်းဆန်တော် အိတ် ၂၀၊ ဆီပိဿာ ၂၅၀၊ အာလူး၊ ကြက်သွန်၊ လှူဖွယ် ပစ္စည်းများနှင့် နဝကမ္မအလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀ တို့အား လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် မဟာပိသုဒ္ဓါရုံတိုက်သစ်သို့ ရောက်ရှိပြီး နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ သက်တော်ရှည် ဝါဆိုဆရာတော်ကြီး ဘဒ္ဒန္တအတ္ထိယအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

(သတင်းစဉ်)



ရိုးသားမှုကြောင့် ဂုဏ်ပြုခံရသူ အငှားယာဉ်မောင်း ကိုသန်းထိုက်ကျော်

မိမိရဲ့အငှားယာဉ်ပေါ်မှာ ခရီးသည်မေ့ကျန်ခဲ့တဲ့ ရတနာပစ္စည်းတွေ ပိုင်ရှင်ကို ပြန်ပေးခဲ့တဲ့လုပ်ရပ်ဟာ ဒီလောက်အထိ ဂုဏ်ပြုခံရလိမ့်မယ်ဆိုတာ ထင်မထားခဲ့မိ ပါဘူးလို့ အသက်(၃၀)အရွယ် အေးချမ်းတည်ငြိမ်တဲ့ မျက်နှာထားပိုင်ရှင် ကိုသန်းထိုက်ကျော်က ပြောပါတယ်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာကေတမြို့နယ်တွင် မိဘ များနှင့်အတူ ဇနီး၊ သမီးတစ်ယောက်နဲ့ မိသားစုဘဝကို အေးချမ်းစွာဖြတ်သန်းနေတဲ့ အငှားယာဉ်မောင်း ကိုသန်းထိုက်ကျော်အဖို့ ယခုနှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်း သူ့ရဲ့အငှားယာဉ်ပေါ်မှာ ခရီးသည်တစ်ဦး ကျန်ရစ်ခဲ့တဲ့ ရတနာပစ္စည်းတွေကို ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူထံ ရိုးသားစွာ ပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့မှုက ဖြူစင်ရိုးသားသူ၊ အကျင့်စာရိတ္တကောင်း မွန်သူအဖြစ် သူ့ကို ထင်ရှားစေခဲ့တာပါ။

နေ့စဉ် ကားမောင်းလို့ရတဲ့ ဝင်ငွေနဲ့ မိသားစုဘဝ ရပ်တည်နေရပြီး ပြည့်စုံကုံလုံတဲ့ မိသားစုဘဝကို ပိုင်ဆိုင်သူဟုမဆိုနိုင်တဲ့သူအတွက် ခရီးသည်ကျန်ရစ် ခဲ့တဲ့ သိန်းတစ်ထောင်တန် ရတနာပစ္စည်းတွေက

ကိုယ်ကျင့်တရားကောင်းမွန်သူ၊ ကိုယ်ချင်းစာတရားရှိသူ သူ့ကို ထူးထွေပြီး မည်သို့မျှ မဆွဲဆောင်နိုင်ခဲ့ပါ။

“ပစ္စည်းကျန်ခဲ့တဲ့သူတွေ စိတ်ပူနေမှာပဲဆိုပြီး ကိုယ်ချင်းစာစိတ်တစ်ခုတည်းနဲ့ ပြန်ပေးခဲ့တာပါ။ ပစ္စည်း တွေပေါ်မှာလည်း ဘာလောဘစိတ်မှမရှိခဲ့ဘူး”ဟု ကိုသန်း ထိုက်ကျော်က ပြောပါတယ်။

အဆိုပါအဖြစ်အပျက်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ကိုသန်းထိုက် ကျော်က “စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် ညနေပိုင်းက ခရီးသည် တစ်ယောက် ပြည်သူ့ရင်ပြင်နားကနေ ပန်းဆိုးတန်းကို ကားငှားတယ်။ သူ့သွားချင်တဲ့နေရာမှာ ချပေးခဲ့ပြီး ခရီးသည် ထပ်မရတော့လို့ ည ၇ နာရီလောက်မှာ အိမ်ကို ပြန်ခဲ့တယ်။ နောက်နေ့မနက် ကားရေဆေးမယ်လုပ်တော့ နောက်ခန်းထဲမှာ အထုပ်တစ်ထုပ်ကျန်နေတာတွေ့တာနဲ့ ဖွင့်ကြည့်လိုက်တော့ ရတနာပစ္စည်းတွေဖြစ်နေတာ တွေ့ရပြီး ပိုင်ရှင်ကို ပြန်ပေးနိုင်အောင် ဆက်သွယ်ခဲ့တယ်” ဟု ပြန်ပြောင်းပြောပြခဲ့ပါတယ်။

ခရီးသည်ကျန်ရစ်ခဲ့တဲ့ ရတနာပစ္စည်းတွေကို အမြန် ပြန်လည်ပေးနိုင်ဖို့အတွက် ကြိုးစားနေချိန်မှာ ရတနာ

ပစ္စည်းမေ့ကျန်တဲ့သူက လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာမှာ တင်ထားတာတွေ့တယ်လို့ ညီမဖြစ်သူရဲ့ပြောပြမှုကြောင့် ပိုင်ရှင်နဲ့ဆက်သွယ်မှုရရှိခဲ့ပြီး ပြန်ပေးခဲ့တာဖြစ်ကြောင်း ကိုသန်းထိုက်ကျော်က ပြောပြပါတယ်။

ဖြူစင်ရိုးသားမှုရဲ့ လက်ငင်းအကျိုးပေးရလဒ်အနေ နဲ့ ပစ္စည်းပိုင်ရှင်က အငှားယာဉ်မောင်း ကိုသန်းထိုက် ကျော်အား ရင်းနှီးစားသောက်နိုင်ဖို့ မော်တော်ကားတစ်စီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြန်ပါတယ်။

“ပိုင်ရှင်က တော်တော်ဝမ်းသာသွားတယ်။ ပြန်မရ နိုင်တော့ဘူးထင်ထားတာလေ။ ချက်ချင်းပြန်ရတယ်ဆို တော့ ဝမ်းသာပြီး ပိုင်ရှင်က သူပြောတဲ့အတိုင်း ထိုက်ထိုက် တန်တန်ချီးမြှင့်ပါတယ်။ ကားကတော့ မရောက်သေးဘူး။ မှာတော့ထားပြီးပါပြီ”ဟု ကိုသန်းထိုက်ကျော်က ပြောပါ တယ်။

ငယ်စဉ်ကတည်းက ရိုးသားအေးဆေးစွာနဲ့ မိဘ၊ ညီအစ်ကို၊ ဦးလေးများရဲ့ ဆုံးမသွန်သင်မှုများနှင့် စာအုပ် စာပေဖတ်ရှုခြင်းအပြင် အေးချမ်းတဲ့ပတ်ဝန်းကျင်မှာ နေထိုင်ကြီးပြင်းခဲ့ရတဲ့အတွက် ယခုကဲ့သို့ ကောင်းမွန်တဲ့ စိတ်ဓာတ်ကောင်းများရရှိခဲ့တာလို့ ကိုသန်းထိုက်ကျော်က ပြောပါတယ်။

“ကိုယ်ချင်းစာစိတ်ထားရမယ်။ သူများပစ္စည်းကို လွယ်လွယ်ရလည်း မယူရဘူးလို့ မိဘတွေက ငယ်ငယ် ကတည်းကနေ အခုအချိန်အထိ ဆုံးမနေတုန်းပါ”လို့ သူက ပြောပါတယ်။

အစ်ကိုဝမ်းကွဲတော်စပ်သူရဲ့ မကြာခဏဆုံးမပေးရုံတဲ “ကိုယ်ပြောတဲ့စကားကြောင့် သူတစ်ပါးထိခိုက်မလား၊ ကိုယ်လုပ်တဲ့အလုပ်ကြောင့် သူတစ်ပါးနစ်နာမလား ဆိုပြီး လုပ်သင့်၊ မလုပ်သင့်ချင့်ချိန်ပြီးလုပ်”ဆိုတဲ့စကားကို ယနေ့ အချိန်အထိ စွဲမြဲနာခံနေဆဲပင်ဖြစ်တယ်လို့လည်း ကိုသန်း ထိုက်ကျော်က ပြောပါတယ်။

မြန်မာ့လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်းမှာ ကိုယ်ကျင့်သီလ နဲ့ပတ်သက်ပြီး အံ့ဩဖွယ်ရာ၊ လေးစားဖွယ်ရာ၊ အတုယူ ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာဖြစ်တဲ့ ကိုသန်းထိုက်ကျော်တစ်ယောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရဲ့ စက်တင်ဘာလအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုထိုက်သူ အဖြစ်



ရွေးချယ်ချီးကျူးဂုဏ်ပြုခြင်း ခံခဲ့ရပြီဖြစ်ပါတယ်။

“တီဗွီမှာ ကျွန်တော်ကို နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံက ချီးကျူးဂုဏ်ပြုတဲ့အကြောင်း ကြေညာတဲ့ သတင်းကြည့်ရင်း ကျွန်တော်တို့မိသားစုအတွက် အံ့ဩစရာအလွန် ကောင်းတဲ့ည ဖြစ်သွားတယ်။ အံ့ဩလွန်းလို့ ကျွန်တော် ယုံတောင်မယုံနိုင်ဘူး”ဟု ကိုသန်းထိုက်ကျော်က ပြော ပါတယ်။

အနာဂတ်မှာ မိမိမျိုးဆက် သမီးငယ်လေးအား အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ပြီး ထူးချွန်ထက်မြက်တဲ့ ကလေးတစ်ဦးဖြစ်စေဖို့ ရည်မှန်းထားပြီး အေးချမ်းစွာ ဘဝကိုဖြတ်သန်းနေဦးမည့် ကိုသန်းထိုက်ကျော်က မိတ်ဆွေ အငှားယာဉ်မောင်းသမားများအတွက်လည်း “ကိုယ်ချင်းစာစိတ်နဲ့ ရိုးသားမှုဟာ အလုပ်အကိုင်တွေကို အဆင်ပြေစေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အငှားယာဉ်မောင်း သမားတွေက လူပေါင်းစုံနဲ့ဆက်ဆံရတဲ့အတွက် ပိုလို့ တောင် ရိုးသားဖို့လိုပါတယ်” ဟု စကားလက်ဆောင်ပါး လိုက်ပါသေးတယ်။ ။

သတင်းဆောင်းပါး-သီသီမင်းမင်းသစ်
ဓာတ်ပုံ -နေလင်း



○ မြန်မာယူ-၂၂မှ
လက်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းကို ဖွဲ့စည်းရခြင်းမရှိသေးသော်လည်း ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် မြန်မာယူ-၂၀ အသင်းမှ ကစားသမားများကို အမာခံထားကာ ၂၀၁၅ ဆီဂိမ်းပြိုင်ပွဲ ငွေတံဆိပ်ဆုရ ယူ-၂၃ အသင်းမှ အသက်မီသည့် ကစားသမားများ၊ ယူ-၁၉ အသင်းမှ အလားအလာရှိသည့် ကစားသမားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအသင်းကို နည်းပြချုပ်အဖြစ် ဦးကြည်လွင်က ကိုင်တွယ် မည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၅ ဆီဂိမ်းငွေတံဆိပ်ဆုရ နည်းပြအဖွဲ့ကိုပင် ဆက်လက်တာဝန်ပေးအပ်ဖွယ်ရှိနေသည်။ မြန်မာယူ-၂၂ အသင်း

ကို ပဏာမကစားသမား ၃၀ ကျော်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းဖွယ်ရှိနေပြီး လူစာရင်းကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းမရှိသေးပေ။ ယခုဖွဲ့စည်းမည့် မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းတွင် ပါဝင်လာဖွယ် ရှိနေသည့် အောင်သူ၊ နန္ဒကျော်၊ ရန်နိုင်ဦး၊ သန်းပိုင်တို့ပါဝင်သော မြန်မာယူ-၂၀ အသင်းသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်က မလေးရှားယူ-၂၀ အသင်းနှင့်ခြေစမ်းကစားခဲ့ဖူးပြီး မြန်မာအသင်းက သုံးဂိုးပြတ် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ယင်းအသင်းတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် ကစားသမား အများစုမှာ ယခုဆီဂိမ်းပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် မလေးရှားအသင်း တွင် အများစုပါဝင်လာဖွယ်ရှိနေသည်။ သို့သော် ယခုခြေစမ်းပွဲမှာ ဆူလူးကီးဖလားပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်နှင့် ဗိုလ်လုပွဲကျင်းပမည့်

ကာလဖြစ်သောကြောင့် မြန်မာနှင့် မလေးရှားအသင်းတို့မှာ ယင်းအဆင့်တက်ရောက်ခဲ့ပါက လက်ရွေးစင်အသင်း၌ ပါဝင် နေသူများ ကစားနိုင်ဖွယ်မရှိပေ။ မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် မလေးရှားအသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲ အပြီးတွင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် ဗီယက်နမ် ယူ-၂၀ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းသည် ၂၀၁၅ ဆီဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ငွေတံဆိပ်ရရှိခဲ့ပြီး ၂၀၁၇ ဆီဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် အနိမ့်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲရောက်ရှိရန် မျှော်မှန်းထားသည်။ (နိုင်ငံထုတ်)

စိတ်ဓာတ်ခိုင်မာ
သန်စွမ်းရေး
အားကစားကဏ္ဍ
မြှင့်တင်ပေး

အသုဘအခမ်းအနားကျင်းပစဉ် လေကြောင်းမှတိုက်ခိုက်ခံရ၊ လူ ၁၄၀ ကျော်သေဆုံး

ဆာနား အောက်တိုဘာ ၉

ယီမင်နိုင်ငံ ဆာနားမြို့၌ အသုဘအခမ်းအနားတစ်ခု ကျင်းပနေစဉ် လေကြောင်းမှ ဗုံးများကြဲချတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အနည်းဆုံး လူပေါင်း ၁၄၀ ကျော်သေဆုံးခဲ့ပြီး ၅၀၀ ကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း သတင်းများအရ သိရသည်။

အောက်တိုဘာ ၉ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အစိုးရအတိုက်အခံအဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး၏ အသုဘအခမ်းအနားကို လေကြောင်းတိုက်ခိုက်ခံရမှုသည် မတော်တဆဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းမဟုတ်ကြောင်း အစိုးရအတိုက်အခံအဖွဲ့ကဆိုသည်။

ဗီဒီယိုပြကွက်တစ်ခုတွင် လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ကြီးမားသော အဆောက်အအုံတစ်ခု ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း ပြသထားသည်။

သမ္မတ အဒ်ရာဘူ မန်ဆာဟာဒီအစိုးရအဖွဲ့များနှင့် အစိုးရဆန့်ကျင်သည့် အဖွဲ့များသည် အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ ဆော်ဒီအာရေးဗျားဦးဆောင်သော သမ္မတမန်ဆာဟာဒီထောက်ခံသည့် ညွန့်ပေါင်းတပ်ဖွဲ့များက ဆာနားမြို့ကို သိမ်းပိုက်ထားသည့် အစိုးရဆန့်ကျင်တပ်ဖွဲ့များကို လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုများ ဆင်နွှဲလျက်ရှိသည်။

ညွန့်ပေါင်းအဖွဲ့အရာရှိများက အဆိုပါ အသုဘအခမ်းအနားသို့ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်ဆင်နွှဲမှုသည် ၎င်းတို့လုပ်ရပ်ဖြစ်သည်ဆိုသည့် စွပ်စွဲမှုကို ငြင်းပယ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကုလသမဂ္ဂလူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့ရုံးက အဆိုပါလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အသုဘအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများအနက် ၁၄၀ ကျော်သေဆုံးခဲ့ပြီး ၅၂၅ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။

အဆိုပါရုံးက ယင်းလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကို ရှုတ်ချခဲ့ပြီး တိုက်ခိုက်မှု၏ အကြောင်းရင်းခံကို သေချာစွာစုံစမ်းစစ်ဆေးရန် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

အစိုးရအဖွဲ့နှင့် အစိုးရဆန့်ကျင်သည့်အဖွဲ့များသည် ဩဂုတ်လတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုကို ဆိုင်းငံ့ခဲ့ပြီးနောက် အပြန်အလှန် တိုက်ခိုက်မှုများစတင်ခဲ့သည်။

ကုလသမဂ္ဂသံတမန်တစ်ဦးက နှစ်ဦးနှစ်ဖက်အနေဖြင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ကြိုးပမ်းကြရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုကို ပြန်လည်စတင်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ **အင်န်အိတ်ချီကေ။**



ဒေလီရှိ နိုင်ငံတကာလေဆိပ်၌ ရေဒီယိုသတ္တိကြွပစ္စည်း ယိုစိမ့်မှုဖြစ်ပွား

နယူးဒေလီ အောက်တိုဘာ ၉

အိန္ဒိယနိုင်ငံ မြို့တော်ဒေလီရှိ အင်ဒီရာဂန္တီ နိုင်ငံတကာလေဆိပ်၌ အောက်တိုဘာ ၉ ရက်က ရေဒီယိုသတ္တိကြွပစ္စည်း ယိုစိမ့်မှုဖြစ်ပွားရာ ဘေးဥပဒေဖြစ်စေနိုင်သော ပစ္စည်းများ ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများပါဝင်သည့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးအဖွဲ့များကို ချက်ချင်းစေလွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။



ရေဒီယိုသတ္တိကြွပစ္စည်း ယိုစိမ့်မှုဖြစ်ပွားသည့် နေရာမှာ အင်ဒီရာဂန္တီနိုင်ငံတကာလေဆိပ်၏ ကုန်စည်သို့လှောင်ရေးစခန်းတွင်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ပြင်သစ်လေကြောင်း ဌာနပိုင်လေယာဉ်တစ်စင်းက လာရောက်ပို့ဆောင်ခဲ့သော ကုန်ပစ္စည်းများအနက် ကင်ဆာရောဂါကုသရေး ဆေးပါးများမှ ရေဒီယိုသတ္တိကြွပစ္စည်း ယိုစိမ့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲရေး ဝန်ထမ်းများက ပြောကြားသည်။
အာဏာပိုင်အဖွဲ့က ပြောကြားအဆင့်သို့ရောက်ရှိကြောင်း အကျဉ်းလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးတာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားကြသည်။ **ရိုက်တာ။**

ဟန်ဂေရီ၌ လက်ဝဲယိမ်းသတင်းစာထုတ်ဝေမှု ရပ်ဆိုင်းပြည်သူ ၂၀၀၀ ခန့် ပါလီမန်ရှေ့တွင် ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြ

ဘူဒါပတ် အောက်တိုဘာ ၉

ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ၏ ထိပ်တန်းသတင်းစာကြီးတစ်စောင်ဖြစ်သော နက်ပလာဘက်ဆက်(ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေး)အမည်ရှိ သတင်းစာထုတ်ဝေမှု ရပ်ဆိုင်းလိုက်ခြင်းကိုကန့်ကွက်သည့် ပြည်သူ ၂၀၀၀ ခန့်က မြို့တော် ဘူဒါပတ်ရှိ ပါလီမန်အဆောက်အအုံအပြင်ဘက်၌ အောက်တိုဘာ ၈ ရက်တွင် ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြခဲ့ကြကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက အောက်တိုဘာ ၉ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

သတင်းလွတ်လပ်ခွင့် ခြိမ်းခြောက်ခံရမှုကို ကန့်ကွက်သည့်အနေဖြင့် ဆန္ဒပြခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆန္ဒထုတ်ဖော်သူများက ပြောကြားကြသည်။

သတင်းစာထုတ်ဝေမှု အနားပေါ်နေသဖြင့် ထုတ်ဝေမှုကို ရပ်ဆိုင်းရန် ယင်းသတင်းစာတိုက်ကို ပိုင်ဆိုင်သော မီဒီယာလုပ်ငန်းများအမည်ရှိ ကုမ္ပဏီက ပြောကြားသည်။ နက်ပလာဘက်ဆက် သတင်းစာသည် လက်ဝဲယိမ်းသတင်းစာကြီးဖြစ်ပြီး ဟန်ဂေရီနိုင်ငံ၌ အတိုက်အခံသတင်းစာအဖြစ် ရပ်တည်သည်။

သို့ရာတွင် လက်ယာယိမ်း ဝန်ကြီးချုပ် ဗင်တာအော်ဘန်၏ အစိုးရအဖွဲ့ကို ဝေဖန်သောဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြခြင်းကြောင့် သတင်းစာထုတ်ဝေမှု ဆိုင်းငံ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း လူ့အခွင့်အရေးလှုပ်ရှားသူများက ပြောကြားကြသည်။

မီဒီယာလုပ်ငန်းများအမည်ရှိ ကုမ္ပဏီကို ဩစတြီးယားနိုင်ငံအခြေစိုက် ဝီယင်နာရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး မိတ်ဖက်များအမည်ရှိ ကုမ္ပဏီအုပ်စုက ပိုင်ဆိုင်သည်။

နက်ပလာဘက်ဆက် (ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေး)သတင်းစာကို ၁၉၅၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှစ၍ ထုတ်ဝေလာခဲ့သည်။ **ရိုက်တာ။**

အကြမ်းဖက်သမားဟု သံသယရှိသူ ဆီးရီးယားနိုင်ငံသားတစ်ဦးအား ဂျာမနီရဲများရှာဖွေ

ဘာလင် အောက်တိုဘာ ၉

ဂျာမနီရဲအရာရှိများက ဆီးရီးယားနိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ နေအိမ်အခန်းတွင် ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများ ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည့်နောက် အဆိုပါသက်္ာမကင်းဖြစ်သူ ဆီးရီးယားနိုင်ငံသားအား ပိုက်စိတ်တိုက်ရှာဖွေလျက် ရှိကြောင်း သတင်းများအရ သိရသည်။

အောက်တိုဘာ ၈ ရက်တွင် ဂျာမနီရဲအရာရှိများက ချန်နစ်မြို့ရှိ တိုက်ခန်းတစ်ခုအတွင်းသို့ စီးနင်းဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ ယင်းတိုက်ခန်းအတွင်း၌

ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်းများ တွေ့ရှိခဲ့သည်။ သို့သော် အသက်(၂၂)နှစ်အရွယ်ရှိ ဆီးရီးယားနိုင်ငံသားကို မတွေ့ရှိခဲ့ပေ။

၎င်း၏ဓာတ်ပုံများကို အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သောနေရာများတွင် 'အလိုရှိသည်' ဟူသောစာတန်းဖြင့် လိုက်လံဖြန့်ဝေထားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ဆီးရီးယားနိုင်ငံသားသည် အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့နှင့် အဆက်အသွယ်ရှိသည်ဟု ဂျာမနီမီဒီယာများက ဆိုသည်။ ဂျာမနီ

ရဲအရာရှိများက ၎င်းနှင့်ဆက်စပ်သည့် အမျိုးသား သုံးဦးကို ဖမ်းဆီးထားပြီး မေးမြန်းစုံစမ်းလျက်ရှိသည်။

ဇူလိုင်လတွင် အသက်(၂၇)နှစ်အရွယ်ရှိသော အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့၏ သစ္စာခံဖြစ်သည့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံသားတစ်ဦးက အန်ဘက်ရှီမြို့ တောင်ပိုင်းတွင် အသေခံပွဲတစ်ခု ဖောက်ခွဲခဲ့ရာ လူ ၁၅ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာများ ရရှိခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချီကေ။

ယူနန်ပြည်နယ် ကွန်မြူနစ်ပါတီအကြီးအကဲဟောင်း ဆိုင်းငံ့ပြစ်ဒဏ်နှင့် သေဒဏ်အမိန့်ချမှတ်ခံရ

ပေကျင်း အောက်တိုဘာ ၉

တရုတ်နိုင်ငံ အနောက်တောင်ပိုင်း ယူနန်ပြည်နယ်၏ ကွန်မြူနစ်ပါတီ အကြီးအကဲဟောင်းအား လာဘ်ယူမှုဖြင့် ဆိုင်းငံ့ပြစ်ဒဏ်နှစ်နှစ်နှင့် သေဒဏ်အမိန့်ချမှတ်လိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက အောက်တိုဘာ ၉ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

ယူနန်ပြည်နယ် ပါတီအကြီးအကဲအဖြစ် ၂၀၁၁ ခုနှစ်အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး တရုတ်နိုင်ငံအနောက်ပိုင်း ကျင်ဟိုင်းပြည်နယ်တွင်လည်း ပါတီထိပ်တန်းတာဝန်ရှိသူအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့သူ ဘေးအင်ပေးသည် အာဏာအလွဲသုံးကာ ယွမ်ငွေ ၂၄၇ သန်းကျော်(ဒေါ်လာ ၃၇ သန်း) စုဆောင်းရရှိခဲ့ကြောင်း တရားရုံးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ယခုအခါ အသက် ၇၀ အရွယ်ရှိ ဘေးအင်ပေးသည် သမ္မတရွှိကျင့်ဖျင်၏ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးအစီအစဉ်အရ နောက်ဆုံးအရေးယူခံရသူတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံရေးလေ့လာသူများက ပြောကြားကြသည်။

ဘေးအင်ပေး လက်ခံရရှိခဲ့သော လာဘ်ငွေပမာဏမှာ အလွန်များပြားလှကြောင်း၊ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှုကြောင့် လူမှုရေးဆိုးကျိုးများ ကြီးမားစွာ ဖြစ်ပေါ်ရကြောင်း နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း ဟန်နန်ပြည်နယ်ရှိ အန်ယန်းစီးတီး တရားရုံးက ပြောကြားသည်။

ဘေးအင်ပေးသည် ပြစ်မှုကျူးလွန်ခဲ့သည်ဟု ဝန်ခံခဲ့ပြီး ၎င်း တရားမဝင်ပိုင်ဆိုင်သောဥစ္စာများကို အပြည့်အဝ ပြန်လည်သိမ်းဆည်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း တရားရုံးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။ **ရိုက်တာ။**



နိုင်ငံတကာမြင်ကွင်း

ရဲရင့်လင်းလက်

စိတ်ဓာတ်ခွန်အားမြှင့်တင်ပေးခဲ့တာပါ” လို့ ဆက်ပြီးပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။

“ပြောရရင် လူထုဆန္ဒခံယူပွဲရလဒ်ကြောင့် လူထုဟာ ခြေကုန်လက်ပန်းကျသွားတာပါ။ ဒီပြင်းချမ်းရေး နိုဘယ်လ်ဆုကို ပြင်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေ ဆက်ရှင်သန် နိုင်အောင် တရားဝင်မှုကို ပိုခိုင်မာစေခဲ့တာပါ။ ဒါက ကိုလံဘီယာအစိုးရကို ဟုတ်ပြီဟေ့ ဆက်ကြိုးစားကြလို့ ပြောလိုက်တာပါ” ဆိုပြီး ဂျူအန်ခရစ်တိုဘယ်လ်က သူ့သုံး သပ်ချက်ကိုပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။

သောကြာနေ့က သမ္မတဆန်တို့စ်ကို ပြင်းချမ်းရေး နိုဘယ်လ်ဆုမြှင့်လိုက်တဲ့သတင်းဟာ ကိုလံဘီယာပြည်သူ တွေကြား လှုပ်လှုပ်ရှားရှားဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။ သမ္မတဆန် တို့စ်ဟာ ကိုလံဘီယာနိုင်ငံသားတွေထဲက ဒုတိယမြောက် နိုဘယ်လ်ဆုရတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်ပါ။ ကိုလံဘီယာနိုင်ငံသားတွေထဲက ပထမဆုံးဆုရတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်က စာရေးဆရာ ဂေဘရီယ် ဂါဆီးယားမာကင်စ် (Gabriel Garcia Marquez) ပါ။ ၁၉၈၂ ခုနှစ်မှာ စာပေနိုဘယ်လ်ဆုကို ရခဲ့တာပါ။ ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို ဆန့်ကျင် ခဲ့တဲ့သူတွေထဲက တချို့ကတောင် သမ္မတဆန်တို့စ်ကို ဂုဏ်ပြုစကားပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒီပုဂ္ဂိုလ်တွေ က ဒီသတင်းကို သူတို့လိုသလိုဆွဲယူပြီး ပြောကြတာပါ။ သမ္မတဟောင်းဖြစ်သလို ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို ဦးဆောင်ဆန့်ကျင်နေတဲ့ နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်လည်းဖြစ် တဲ့ အော်ဟီးရီးယူရဘီက “ကျွန်တော်သမ္မတဆန်တို့စ်ကို ပြင်းချမ်းရေးနိုဘယ်လ်ဆုရတဲ့အတွက် ဂုဏ်ပြုပါတယ်။ လက်ရှိပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို အပြောင်း အလဲတွေလုပ်ဖို့ သမ္မတဆန်တို့စ်က ဦးဆောင်လှုပ်ရှား စေချင်ပါတယ်။ လက်ရှိပြင်းချမ်းရေး သဘောတူညီချက် ကတော့ ဒီမိုကရေစီမူတွေကို ထိခိုက်ပျက်ပြားစေပါတယ်” လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

တချို့သူတွေရဲ့အမြင်မှာတော့ ပြင်းချမ်းရေးနိုဘယ်လ် ဆုဟာ အော်ဟီးရီးယူရဘီလို ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီ ချက်ဆန့်ကျင်သူတွေအတွက် အရှက်ထိုးခံရတာပါ။ ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရာမှာ ပါဝင်ခဲ့တဲ့ အထက်လွှတ်တော်အမတ် အီဗန်ဆက်ဗီးဒါး (Ivan Cepeda) က “ဒါဟာ ပြင်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု လုံးကို လက်လွှတ်စပယ် လွှင့်ပစ်လိုက်ဖို့ ပရိယာယ်မာယာနဲ့ တောင်းဆိုနေတဲ့ လှုံ့ဆော်လိုက်တာပါ။ သူတို့ရဲ့ရည်ရွယ် ချက်က ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို ရပ်တန့်လိုက်ပြီး အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေထဲမှာ သူတို့က နေရာဝင်ယူခွင့်ကြတာပါ” လို့ ဝေဖန်ခဲ့ပါတယ်။ ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို ထောက်ခံသူတွေ အဖို့တော့ ပြင်းချမ်းရေးနိုဘယ်လ်ဆုဟာ မျှော်လင့်ချက် ရောင်ခြည်ကို ဆောင်ကြဉ်းပေးခဲ့တာပါ။ ပြောရရင် ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ဟာ လက်တွေ့အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရသေးတာ မဟုတ်ပါဘူး။ သောကြာနေ့မနက် ရေဒီယိုထုတ်လွှင့်ချက်တစ်ခုမှာ ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို ထောက်ခံခဲ့တဲ့ အုပ်စု တစ်စုရဲ့ ခေါင်းဆောင် ဆဲလ်ဗီးယားဘယ်ရိုကယ်လ် (Silvia Berrocal) က “ပြင်းချမ်းရေးနိုဘယ်လ်ဆုက ပြင်းချမ်းရေးအတွက် အားစိုက်ခွန်စိုက် လုပ်ကိုင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ကို စိတ်ဓာတ်ခွန်အားတွေပေးခဲ့ပါတယ်” လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

အလုပ်သမား အသက်(၃၆)နှစ်အရွယ် မာရီယာလက်စ်ဆွာ ရက်စ် (Marianella Suarez) က “နိုဘယ်လ်ဆုကိုက သမ္မတဆန်တို့စ်ကို ပြင်းချမ်းရေးနိုဘယ်လ်ဆုပေးဖို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပုံက ကသောကမော့နိုင်လွန်းပါတယ်။ ဒီလိုဆုံး ဖြတ်သင့်တဲ့ အချိန်မျိုးမဟုတ်သေးပါဘူး။ သမ္မတဆန်တို့စ် က ပြင်းချမ်းရေးကို လက်ဆုပ်လက်ကိုင်ရယူပေးနိုင်သေးတာ

အဆုံးသတ်ဖို့ သမ္မတဆန်တို့စ်ရဲ့ မဆုတ်မနစ် ခိုင်ခိုင်မာမာ ပြတ်ပြတ်သားသား ကြိုးပမ်းမှုကို အသိအမှတ်ပြုခဲ့ပါတယ်။ နော်ဝေနိုင်ငံနိုဘယ်လ်ဆုပေးပေးဖို့ အမျိုးသမီးဥက္ကဋ္ဌ ကေးစီ ကိုးလ်မန်ဖိုက် (Kaci Kullmann Five) က ပြင်းချမ်းရေး နိုဘယ်လ်ဆုရင်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာရင်း ပြင်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွေ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့တဲ့အတွက် သမ္မတ



မဟုတ်သေးပါဘူး။ လက်ဝဲဝါဒီသုပန်(FARC)တွေက သူတို့ကျူးလွန်ခဲ့တဲ့အပြစ်တွေအတွက် ထောင်အကျခံပါ မလားဆိုတာကလည်း ဘာမှရောရာတဲ့ကိစ္စမဟုတ်ပါဘူး” ဆိုပြီး သူ့အတွေး၊ သူ့အမြင်ကိုရှင်းပြခဲ့ပါတယ်။

ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို ထောက်ခံတဲ့ အသက်(၄၉)နှစ်အရွယ် ယာဉ်မောင်း ဂျေရိုရော့ဒ်ရိုဂတ်စ် (Jairo Rodriguez) က ပြင်းချမ်းရေးနိုဘယ်လ်ဆုကြောင့် လက်ဝဲဝါဒီသုပန် (FARC)တွေနဲ့ ပြန်လည်စေ့စပ်ညှိနှိုင်း ရတာပိုလွယ်လာနိုင်သလို သဘောထားတင်းမာတဲ့ သမ္မတဟောင်း အော်ဟီးရီးယူရဘီ (Alvaro Uribe) လို နိုင်ငံရေးအင်အားစုတွေကို ပိုပြီးသဘောထားပျော့ပျောင်း လာအောင် တွန်းအားပေးနိုင်ပါတယ်ဆိုပြီး သူ့မျှော်လင့် ချက်ကိုရှင်းပြခဲ့ပါတယ်။ သမ္မတဟောင်း အော်ဟီးရီး ယူရဘီက ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ကို ကန့်ကွက် ကြဖို့ ဦးဆောင်လှုပ်ရှားခဲ့တာပါ။ ဂျေရိုရော့ဒ်ရိုဂတ်စ်က “ကျွန်တော်တို့ပြည်သူတွေအားလုံး ပြင်းချမ်းရေးကို လိုချင် နေကြတာပါ” လို့ ဖြည့်စွက်ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကိုလံဘီယာအစိုးရက ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်တွေကို ဖိတ်ကြား၊ အောင်ပွဲခံ လက်မှတ်ရေးထိုးဆိုတာတွေ လုပ်အပြီး ရက်ပိုင်းအတွင်းမှာပဲ ကိုလံဘီယာပြည်သူတွေက ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်တွေကိုစွန့်လွှတ်ခဲ့တာပါ။ ဒီလိုစွန့်လွှတ်ခဲ့တဲ့အတွက် ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက် ရဲ့ အနာဂတ်ဟာ မရေရာတော့သလို သမ္မတဆန်တို့စ်ရဲ့ သမိုင်းမှတ်တိုင်ဆိုတာလည်း မမိမမြင် ဝေဝေဝါးဝါးဖြစ်သွား ပါတယ်။

ဒီလိုအနက်လက္ခဏာတွေတွေ့နေရပေမယ့် နော်ဝေ နိုဘယ်လ်ဆုပေးပေးပေး နှစ်ပေါင်း(၅၀)ကျော် ပြည်တွင်းစစ်

ဆန်တို့စ်ကို ဂုဏ်ပြုချီးကျူးခဲ့ပါတယ်။ ကိုလံဘီယာပြည်သူ တွေက ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်ပယ်ချခဲ့တာကို ကေးစီကိုးလ်မန်ဖိုက်က အသိအမှတ်ပြုထားတဲ့ကြားထဲက အခုလိုဂုဏ်ပြုချီးကျူးခဲ့တာပါ။

သမ္မတဆန်တို့စ်ကို ပြင်းချမ်းရေးနိုဘယ်လ်ဆု ချီးမြှင့်ခဲ့ တာဟာ အနာဂတ် သဘောတူညီချက်တွေအတွက် စေ့ဆော်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်တဲ့အကြောင်း ကေးစီကိုးလ်မန်ဖိုက်က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ကေးစီကိုးလ် မန်ဖိုက်က ဆက်ပြီးပြောကြားရာမှာ “စိန်ခေါ်မှုတွေများပြား တဲ့ ဒီသမိုင်းပေးတာဝန်ကြီးကို အောင်အောင်မြင်မြင် ထမ်းဆောင်ဖို့အတွက် ပြင်းချမ်းရေးနိုဘယ်လ်ဆုက သမ္မတ ဆန်တို့စ်ကို ခွန်အားတွေပေးနိုင်မယ်လို့ ကျွန်မတို့ကော်မတီ က မျှော်လင့်ထားပါတယ်။ အဲဒါအပြင် ရှေ့လာမယ့်နှစ်တွေ မှာ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေရဲ့ အသီးအပွင့်ကို ကိုလံဘီယာပြည်သူတွေ ခံစားလာရဖို့ ဆိုတာက ကျွန်မတို့ကော်မတီရဲ့ မျှော်လင့်ချက်ပါပဲ” လို့ ဖြည့်စွက်ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကိုလံဘီယာနိုင်ငံ မြို့တော်ဘိုဂိုတာက ဂျာဗီးရန်နာ တက္ကသိုလ်ရဲ့ လူထုသဘောထားအမြင်နဲ့ နိုင်ငံရေး စည်းရုံး လှုပ်ရှားမှုဆိုင်ရာ သုတေသနပညာရှင် ဂျူအန်ခရစ်တိုဘယ်လ် (Juan Cristobal) က “ကိုလံဘီယာပြည်သူတွေရဲ့ ပြင်းချမ်း ရေး သဘောတူညီချက်ပယ်ချခဲ့မှုကနေ ဘယ်လိုအကျိုး သက်ရောက်မှုတွေရှိလာစေမယ်ဆိုတာက ခန့်မှန်းဖို့ခက်ပါ တယ်” ဆိုပြီး သူ့သဘောထားအမြင်ကို ရှင်းပြခဲ့ပါတယ်။ ဂျူအန်ခရစ်တိုဘယ်လ်က “ပြင်းချမ်းရေးသဘောတူညီ ချက်ရဲ့ အဓိကအကျိုးအမြတ်ဟာ ပြင်းချမ်းရေးလိုလားတဲ့ ပြည်သူတွေနဲ့ အစိုးရပြင်းချမ်းရေး စေ့စပ်သူတွေကို

* ကျော့ဖုံးမှ

ယနေ့ကျင်းပသော ပြည်တွင်းပြည်ပ ရိုးရာလက်ဝှေ့အထူးစိန်ခေါ်ပွဲကို နိုင်ငံတကာပွဲနှစ်ပွဲနှင့် ပြည်တွင်းစိန်ခေါ်ပွဲနှစ်ပွဲတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြရာ ပြည်တွင်း အထူးစိန်ခေါ်ပွဲ ပထမပွဲစဉ်တွင် မင်းနိုင်ထွန်း(ယူနိုက်တက်)နှင့် ရဲမာန်ဟိန်း(မှဒုံ) တို့တွဲဆင်း အနိုင်အရှုံးမပေါ်ဘဲ ပူးတွဲသရေကျခဲ့သော်လည်း ပရိသတ်အကြိုက် ပွဲကောင်းဖြစ်ခဲ့သည်။ ထွန်းလွင်မိုး (နဂါးနိုင်)နှင့် နက္ခတ်အောင်(တောင်ကလေး) တွဲဆင်း ပထမအချိန်မှာပင် ထွန်းလွင်မိုးက ဒိုင်ပွဲရပ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မိုက်ရိုင်း (ရွှေဖူး)နှင့် ရဲသွေးနီ(တောင်ကလေး)တို့တွဲဆင်းတွင် ရဲသွေးနီက မိုက်ရိုင်းကို တတိယအချိန်မှာပင် ဒိုင်ပွဲရပ်အလဲထိုးဖြင့် လည်းကောင်း အနိုင်ရခဲ့သည်။

ရွှေရာမာန်နှင့် သားအသည်းတစ်ပွဲတို့တွင် ရွှေရာမာန်က သားအသည်း တစ်ပွဲကို အစီးသရေဖြင့် ကျေနပ်ခဲ့ရသည်။ ဖိုးလပြည့်(ရွှေဖူး)နှင့် စောမင်း အောင်(တောင်ကလေး)တို့တွဲစဉ် တတိယအချိန်မှာပင် ဖိုးလပြည့်က အလဲထိုး ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ စိုးလင်းဦး(ဒိုမိုးရာ)နှင့် သပြေညို(ဘီလပ်မြေဝက်ရုံ) တို့တွဲစဉ်တွင် သပြေညိုနှင့် စိုးလင်းဦး ပွဲချိန်ပြည့် ယှဉ်ပြိုင်သော်လည်း အရှုံးအနိုင် မပေါ်ဘဲ ပူးတွဲသရေဖြစ်ခဲ့သည်။

စောဂေါ်မူတို(သတ္တိ)နှင့် ဖျံသွေး(ရွှေမိုးထိပြင်းချမ်းရေး) တို့ပွဲစဉ်တွင်

ဖျံသွေးက ဟာကွက်စောင့်ပြီးထိုးသည်။ စောဂေါ်မူတိုက ပါဝါအပြည့်သုံးသည်။ တစ်ချက်အမှားမခံသည့်ပွဲကောင်းဖြစ်သည်။ တတိယအချိန်တွင် ဖျံသွေး နောက်ပြန်ရိုက်ချက်က စောဂေါ်မူတိုကို အနားတောင်းစေခဲ့ရသည်။ ပြန် အတည်တွင် ဖျံသွေး၏ ဘယ်ညာလက်သီးတွဲလုံးများဒဏ် စောဂေါ်မူတိုမခံနိုင် တော့ဘဲလဲကျပြီး ဖျံသွေးတတိယအချိန်မှာပင် စောဂေါ်မူတိုကို အလဲထိုး အနိုင် ရခဲ့သည်။

နိုင်ငံတကာအထူးစိန်ခေါ်ပွဲဖြစ်သည့် တူးတူး(မြန်မာ/နဂါးမာန်)နှင့် မွေထိုင်းရွှေခါးပတ်ချန်ဝီယံ ဘာနီယွန်(ထိုင်း) တို့ပွဲစဉ် ပထမအချိန် အကစမ်း သည့် တူးတူးခြေကန်ချက်များကို ဘာနီယွန်မမ်းချုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ မထင်မှတ်သော တူးတူး ၏ လက်သီးတွဲလုံးများက ဘာနီယွန်မျက်နှာသို့ တရစပ်ပစ်သွင်းနိုင်ခဲ့ သဖြင့် လဲကျပြီး ဒုတိယအချိန်မှာပင် ဘာနီယွန် အနားတောင်းလိုက်ရသည်။ တတိယအချိန် တူးတူး၏ ပါဝါပြင်းသောထောက်လက်သီးတစ်လုံးက မျက်နှာ ထိပြီး လဲကျကာ ပြန်မထနိုင်တော့သဖြင့် တူးတူးက ဘာနီယွန်ကို အလဲထိုး ဒိုင်ပွဲရပ်ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။

ယနေ့ကျင်းပသော စိန်ခေါ်ပွဲစဉ်များအနက် နောက်ဆုံးပွဲစဉ်ဖြစ်သည့် ထွန်းထွန်းမင်း(မြန်မာ)နှင့် ဒေဝလက်ဒပ် (ကနေဒါ)တို့ပွဲစဉ် စတင်ကြေညာ

သည်နှင့် လက်ဝှေ့ပရိသတ်များ ထိုင်ခုံမှထကာ အော်ဟစ်အားပေးနေသည်။ ပွဲစဉ် ပထမအချိန်စတင်သည်နှင့် ပြိုင်ဘက်ကို အချိန်ဆွဲမထိုးတတ်သည့် ထွန်းထွန်းမင်း ပါဝါအပြည့်သုံးထိုးသည်။ သို့သော် ဒေဝလက်ဒပ်က မခေ။ ကြံ့ခိုင်မှုစွမ်းရည်နှင့် သက်လုံကောင်းသလို သူ၏ထိုးသတ်ချက်များက သမ္မာရင့် သည်ကို ပြနေသည်။ သတိတစ်ချက်လွတ်သည်နှင့် အသက်ရှူများလောက် စေသည့်ပွဲမျိုးဖြစ်သည်။ ပွဲစတင်ကတည်းက ပါဝါအကုန်ထုတ်သုံးထားသည့် ထွန်းထွန်းမင်း စတုတ္ထအချိန်တွင် သက်လုံလျော့ကျလာသည်။ သူထင်ထား သည့်ထက် ပြိုင်ဘက်ကသက်လုံကောင်းနေသည်။ သို့သော် နောက်ဆုံးအချိန်ထိ ယှဉ်ပြိုင်ပြီး အရှုံးအနိုင်မပေါ်ဘဲ ပူးတွဲသရေဖြင့်သာ ကျေနပ်ခဲ့ရသည်။

ယနေ့ကျင်းပသော ပြည်တွင်း ပြည်ပရိုးရာလက်ဝှေ့အထူးစိန်ခေါ်ပွဲများကို ကမ္ဘာ့ဘက်စုံသုံး ကိုယ်ခံပညာ(MMA) အားကစားသမား အောင်လအန်ဆန် လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုပြီး အကောင်းဆုံးတွဲဆိုင်များကို ဆုချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-အောင်ကျော်ဦး ဓာတ်ပုံ-ခင်မောင်ဝင်း(ကြေးမုံ)

ရေကိစ္စအမြန်ဆောင်ရွက်ပို့လိုနေပြီ

ဟိန်းလတ်

ကျောက်ပန်းတောင်းဘက်မှ အမျိုးသမီးတွေဟာ နေ့တိုင်း တစ်မိုင်လောက်ဝေးတဲ့ နေရာသွားပြီး သဲတွင်းထဲက ရေကို တစ်နာရီလောက်ကြာအောင် ခပ်ပြီးရေချိုးသုံးစွဲနေရတယ်။

ဂနံဂေါ၊ ထီးလင်းတို့မှာဆိုရင် သောက်ရေကရှားပြီး ထန်းရေပေါ့လို့ ထန်းရေငါးဘူးကို သောက်ရေတစ်ဘူးနဲ့လဲပြီး သောက်နေရတယ်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးက ဒလ၊ သုံးခွတွေမှာ နွေရာသီဆိုရင် သောက်သုံးရေပြတ်လပ်တာကြောင့် ရေတစ်စည်ကို ကျပ်တစ်ထောင်၊ ထောင့်ငါးရာပေးပေးသုံးနေရတယ်။ ရန်ကုန်မြို့က ပရဟိတအလှူရှင်တွေက ရေကားတွေနဲ့ ရေသွားလှူမှု သောက်သုံးရေမလုံတဲ့အဆင့် ရောက်နေရတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံ မိုးခေါင်ရေရှားရပ်ဝန်းဒေသက မြို့တွေ၊ ရွာတွေမှာ တစ်နေ့တခြားရေရှားသည်ထက် ရှားလာနေပြီ။

ရန်ကုန်မြို့ကို ရေဖြန့်ဖြူးပေးနေတဲ့ ဂျိုးဖြူ ရေလျှော့ကန်ကြီးက တစ်နေ့ကို ရေတစ်ပေခွဲလျော့လာပြီ ဆိုတာလည်း သိရတယ်။ ဒါဆိုရင် ခရစ်နှစ် ၂၀၂၀ မှာ လူဦးရေ ၁၀ သန်းရှိတဲ့ ရန်ကုန်မြို့မှာ အခုရေပေးဝေ နေတာထက် ရေထက်ဝက်လောက်ပဲ ဖြန့်ဝေပေးနိုင်မှာ သေချာနေပြီ။ ဒါဆို ရန်ကုန်မှာ ရေရှားပါးပြီး ကျန်တဲ့ မြို့နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးတွေမှာလည်း ရေပြဿနာ ကြုံရ တော့မယ်။ အချိန်ကသိပ်မဝေးတော့ပါဘူး။ လေးနှစ် လောက်ပဲ လိုတော့မယ်။

အာဖရိကတိုက်က အမျိုးသမီးတွေဆိုရင် နေ့တိုင်း ဝေးလံတဲ့ နေရာတွေသွားပြီး ရေခပ်နေရလို့ နှစ်တိုင်း လုပ်အားနာရီပေါင်း အလုပ်ချိန်နာရီ သန်း ၄၀ ဆုံးရှုံး နေရတယ်လို့ ကြားဖူးပါတယ်။ အလုပ်လုပ်ရမယ့်အချိန် ရေခပ်နေရတာနဲ့ပဲ အလဟဿအချိန်တွေ ပြုန်းတီးနေ ရပါတယ်။

အာဖရိက မိသားစုတစ်စုရဲ့ တစ်နေ့တာ ရေအသုံး ပြုမှုက ရေငါးဂါလန်ပဲရှိပြီး အမေရိကန်မိသားစုတစ်စုရဲ့ ရေအသုံးပြုမှုက နေ့တိုင်းရေဂါလန် ၂၅၀ ရှိနေတာလည်း တကယ်ကြီးမားတဲ့ ကွာခြားမှုပါပဲ။ ဒီရေဂါလန် ၂၅၀ ကိုလည်း တခြားနေရာ ဝေးဝေးလံလံ သွားခပ်စရာမလိုဘဲ အိမ်ထဲကရေဘုံဘိုင်ဖွင့်လိုက်ရုံနဲ့ ရေရနေကြတာပါ။

ရာသီဥတုတွေ ဖောက်ပြန်လာတယ်။ ကမ္ဘာကြီး ပူနွေးလာတယ်။ လူဦးရေများလာပြီး သုံးစွဲတဲ့ ရေပမာဏ က တစ်နေ့တခြား ရှားလာတယ်။ မြေအောက်ရေ

သယ်ဇာတ ကလည်းခန်းလာပြီ။ မိုးခေါင်တာတွေလည်း ပိုစိပ်လာတယ်။ ဒီတိုင်းဆိုရင် ၂၀၂၅ ခုနှစ်မှာ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ရှိတဲ့ လူသုံးဦး ထဲက နှစ်ဦး(လူဦးရေ ငါးဘီလီယံ)ဟာ လုံးဝရေမရဘဲ ရှိတော့မယ်။ လူသန်းပေါင်းများစွာ ရေအငတ်ဘေးကြုံရ တော့မယ်လို့ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂက တွက်ချက်ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီးပါပြီ။

တစ်ချိန်က သစ်ကိုအကြောင်းပြုပြီး ကမ္ဘာစစ်တွေ ဖြစ်ခဲ့ကြတယ်။ နောက်တော့ ရေနံကို အကြောင်းပြုပြီး စစ်တွေဖြစ်ပြန်ရော။ နောက်မကြာမီကာလတွေမှာတော့ ရေကိုအကြောင်းပြုပြီး စစ်တွေဖြစ်ကြတော့မယ်။

၁၉၆၇ ခုနှစ် အာရပ်-အစ္စရေး ခြောက်ရက်စစ်ပွဲက ရေချိုးရရှိရေး အခြေခံပါတယ်။ ဂျော်ဒန်မြစ်အနောက် ဘက်ခြမ်းကို ပိုင်ဆိုင်တဲ့ အစ္စရေးတွေက အက်ကီဖာ တောင်စောင်းကနေပြီး ဂျော်ဒန်မြစ်ဝှမ်းလွင်ပြင်အထိ မြစ်ရဲ့ ၇၀ရာခိုင်နှုန်းကို အသုံးပြုနေကြတယ်။ အာရပ်-

ရောင်ရွှေ (Blue Gold) လို့တောင် ခေါ်လာကြပြီလေ။ ရေနံကို “ရွှေမည်း”၊ ပလက်စတစ်ကို “ရွှေဖြူ”၊ သန့်စင်တဲ့ ရေက “ရွှေပြာ” ပေါ့။

လူ့ခန္ဓာကိုယ်ရဲ့ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းက ရေပဲ။ ကမ္ဘာ မြေကြီးရဲ့ ၇၀ရာခိုင်နှုန်းကလည်း ရေ။ လူထဲကရေ၊ ရေ ထဲကလူလို့ ဆိုရမယ်။ ဒါကြောင့် ရေဟာ အခြေခံလူ့အခွင့် အရေးလို့ခေါ်လို့ရတယ်။

တန်ဖိုးရှိလှတဲ့ရေကို အလဟဿမဖြန့်တီးဖို့လည်း အသိပညာပေးဖို့ သိပ်အရေးကြီးတယ်။ စာရင်းဇယား တစ်ခုအရ ထိုင်းနိုင်ငံ ကျေးလက်ပြည်သူ ၆၀၀၀၀ တစ်နေ့တာသုံးတဲ့ရေက ကုဗမီတာ ၆၅၀၀ ရှိတယ်။ အဲဒီ လိုပဲ ထိုင်းနိုင်ငံက ဂေါက်ကွင်းတစ်ခုရဲ့ ပျမ်းမျှရေ အသုံးပြုမှုကလည်း ကုဗမီတာ ၆၅၀၀ ပဲ။ ဒါကြောင့် ဂေါက် ကွင်းတွေ ပိုမိုများပြားလာလေလေ သာမန်ပြည်သူတွေ အတွက် ရေရှားပါးလာလေပေါ့။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အမျိုးသား ရေအရင်းအမြစ်မူဝါဒတွေရေးဆွဲဖို့ ရေကို အခြေပြုပြီး တရားမျှတတဲ့ ရေခွဲဝေမှုစနစ်၊ ပြည်သူ အားလုံးပါဝင်နိုင်တဲ့ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိတဲ့ ဘက်စုံရေစီမံမှု စနစ်တစ်ခု အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ လိုနေပါပြီ။

အစ္စရေး ပြဿနာက နေရာနယ်နိမိတ်ပြဿနာဆိုတာ ထက် အဲဒီ နယ်နိမိတ်ထဲမှာရှိတဲ့ ရေအရင်းအမြစ်ပြဿနာက ပိုပြီး အရေးခံဖြစ်တယ်။

“အခုခေတ်က တစ်မျိုးပြောင်းလာပြီး ရေကမြေခိုရာ ကို မစီးဆင်းတော့ဘူး။ ငွေများရာကို စီးဆင်းနေပြီ”လို့ အမေရိကန်အထက်လွှတ်တော်အမတ် ရောဘတ်အက်စ် ကင်နဒီက ပြောခဲ့ဖူးတယ်။ ၂၀ ရာစုရဲ့ အဓိကစီးပွား ကုန်စည်က “ရေနံ”ဖြစ်ခဲ့သလို ၂၀ရာစုရဲ့ အဓိကကုန်စည် က “ရေ” ဖြစ်လာတော့မှာ သေချာနေပါပြီ။

ကမ္ဘာပေါ်မှာသန့်ရှင်းလတ်ဆတ်တဲ့ သဘာဝရေ (မြစ်၊ ချောင်း၊ တွင်းရေ)တွေ သိပ်ရှားပါးတော့မယ်။ ရေအရင်းအမြစ်တွေကို စစ်တပ်ကြီးတွေအစောင့်ချပြီး ကာကွယ်ရတော့မယ်။ ရေချိုးအရင်းအမြစ်တွေကို အပြာ

ရေရှားပါးမှုပြဿနာကို ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနေတဲ့ ကမ္ဘာ တစ်ဝန်းက အတူယူစရာ နည်းလမ်းတချို့လည်းရှိတယ်။ အမေရိကန် မိသားစုတစ်စုက နှစ်ယောက်အိပ် အရွယ်အစား ရေမြှုပ်မွေ့ရာတစ်ခု ဝယ်ထားပြီး သောက် ရေတွေဖြည့်ထားတယ်။ ရေရှားပြတ်လပ်ချိန်မှာ သူမိသားစု အတွက် သောက်သုံးရေ လီတာ ၁၅၀၀ အသင့်ရှိနေဖို့တဲ့။

ပိုလန်နိုင်ငံ ဝါဆောမြို့က လူတွေကတော့ ရေခိုတာခ သက်သာတဲ့ ည ၁၁ နာရီ မိနစ် ၂၀မှ နံနက် ၆ နာရီ မိနစ် ၂၀ ကြားကျမှ ရေချိုးကြသတဲ့။

တရုတ်နိုင်ငံ ကူမင်းမြို့မှ လူတွေက အိမ်အပြင်ဘက် က ရေပိုက်ခေါင်းတွေကို သံသေတ္တာတွေနဲ့ အုပ်ပြီး သေ့ခတ်ထားကြတယ်။ ရေသွေးရန်က ကင်းဝေးဖို့ပဲ။ ဟန်စေရီလူမျိုးတွေကတော့ နွားအစား ကြက်၊ ဝက်၊

ဆိတ်တွေကို မွေးကြတယ်။ နွားမွေးတာက ရေသိပ်မကုန်လို့ပဲ။ ကြက်၊ ဝက်၊ ဆိတ်တွေ မွေးတာက ရေသိပ်မကုန်လို့ပဲ။

အသားစားနွားတစ်ကောင်ကို မွေးစကနေ သတ်ဖို့ အရွယ်အထိ မွေးချိန်မှာ ရေဘယ်လောက်ကုန်သလဲဆိုရင် ရေငုပ်သင်္ဘောတစ်စင်းမြှုပ်လောက်တဲ့အထိ ရေပမာဏ ကုန်တယ်တဲ့။ ဒါကြောင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်း ကြသူတွေ စည်းရုံးကြလို့ အမဲသားမစားကြတဲ့သူများ လာတယ်။ လူများများ အမဲသားရှောင်ကြမှု နွားတွေ မွေးတာ နည်းလာမယ်လေ။ နွားမွေးနည်းလာတာဟာ သဘာဝရေ ခြိုးခြံမှုနဲ့ အတူတူပဲမဟုတ်လား။

အစ္စရေးနိုင်ငံရဲ့ ငါးပုံတစ်ပုံက သဲကန္တာရကြီးပဲ။ ရေသိပ်ရှားပါးတာပေါ့။ ဒါပေမယ့် ရေမပြတ်လပ်အောင် ရေကို ရေတိုရေရှည်စီမံကိန်းတွေ ချမှတ်လုပ်ကိုင်ခဲ့တယ်။

ကျောင်းနေစကလေးငယ်တွေကအစ လက်ဆေးတဲ့ နေရာ၊ ပန်းကန်ဆေးတဲ့နေရာ၊ ရေချိုးတဲ့နေရာတွေမှာ ရေကို လိုတာထက်ပိုမသုံးဖို့ သင်ပေးထားတယ်။

လေ့ကျင့်ထားတယ်။ ရေကို ခြိုးခြံသုံးစွဲဖို့နေရာတကာမှာ ပညာပေး ပို့စတာတွေကပ်ထားပေးတယ်။ ပင်လယ် ရေကနေ ရေချိုချက်လုပ်တဲ့ သုတေသနအကြီးအကျယ် ငွေကြေးအကုန်အကျခံပြုလုပ်လို့ အခုအောင်မြင် သွားပြီ။ ဒီထက် ပိုအံ့ဩစရာကောင်းတာက မိလ္လာ

အညစ်အကြေးကို သောက်သုံးရေအဖြစ် ချက် လုပ်တာပါ။ အောင်မြင်သွားတာကြောင့် အစ္စရေး နိုင်ငံဟာ ရေရှားပါးတဲ့နိုင်ငံမဟုတ်တော့ဘဲ ရေကြွယ်ဝတဲ့ နိုင်ငံအဆင့်ကိုရောက်နေပြီ။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအနေနဲ့ ရေအရင်းအမြစ်ဘက်စုံစီမံမယ့် ရေဥပဒေမူကြမ်း မရှိ သေးပါဘူး။ ရေအကြံပြုချက်တွေရယူပြီး ရေဥပဒေမူကြမ်း ရေးဆွဲဖို့ အရေးတကြီးလိုနေပါပြီ။ ရေဥပဒေရယ်၊ ရေအရင်းအမြစ်ဘက်စုံ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ရေထုညစ်ညမ်းမှု၊ ရေကြီးရေလျှံ စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ရေအရင်းအမြစ်ခွဲဝေသုံးစွဲမှု၊ ရေကော်မတီဖွဲ့စည်းမှု စတဲ့လုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင်ကြ ရပါမယ်။

မြန်မာပြည်မှာ ရေအရင်းအမြစ်တွေကို အလွန် အကျွံသုံးစွဲနေတဲ့အတွက် ရေရှားပါးမှုပြဿနာတွေနဲ့ နှစ်စဉ် ကြုံနေရပါတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံထဲမှာရှိတဲ့ မြစ်တွေ၊ ရေအရင်းအမြစ်တွေကို စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ဖို့လိုနေပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အမျိုးသား ရေအရင်းအမြစ်မူဝါဒ တွေ ရေးဆွဲဖို့ ရေကို အခြေပြုပြီး တရားမျှတတဲ့ ရေခွဲဝေ မှုစနစ်၊ ပြည်သူအားလုံးပါဝင်နိုင်တဲ့ ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိတဲ့ ဘက်စုံရေစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်တစ်ခု အကောင်အထည် ဖော်ဖို့လိုနေပါပြီ။ ဒါကြောင့် “အမျိုးသား ရေအရင်း အမြစ်ကော်မတီ” ဖွဲ့စည်းလုပ်ဆောင်ကြရပါမယ်။

“ရေအသက်က တစ်မနက်ပါ” ဒါကြောင့် ရေကိစ္စကို အချိန်ဆွဲနေလို့မရပါဘူး။ အခုအချိန်ကစပြီး ရေကိစ္စကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ကြဖို့ တပ်လှန်နှိုးဆော်လိုက်ရပါတယ်။ ။

ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်၏ ဒုတိယမြောက်

နိုင်ငံတကာဘဏ်ကိုယ်စားလှယ်ရုံးကို စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် စတင်ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉
ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်၏ စင်ကာပူနိုင်ငံ နိုင်ငံတကာ ဘဏ်ကိုယ်စားလှယ်ရုံးဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို စင်ကာပူနိုင်ငံ The

Fullerton Singapore Hotel ၌ အောက်တိုဘာ ၆ ရက် ညနေပိုင်းက ကျင်းပ ရာ အခမ်းအနားသို့ စင်ကာပူနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးဦးဌေးအောင်၊ စင်ကာပူ

ငွေကြေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (Monetary Authority of Singapore - MAS) မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကိုဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည် များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌဦးဝင်းအောင်၊ စင်ကာပူနိုင်ငံ ဘဏ် များအသင်း (Association of Banks in Singapore - ABS)အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး Ms.Ong-Ang Ai Boon၊ ကမ္ဘောဇဘဏ် အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာများ ဖြစ်ကြသော ဒေါ်နန်းလှိုင်းခမ်းနှင့် ဒေါ်နန်းခမ်းနောင်၊ စင်ကာပူနိုင်ငံရှိဘဏ်များ၊ နိုင်ငံတကာ ဘဏ်များနှင့် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ အကြီးအကဲများ၊ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်မှ ထိပ်တန်းအရာရှိကြီးများနှင့် ဧည့်သည်တော် များ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် အမှု ဆောင်ဒါရိုက်တာဒေါ်နန်းခမ်းနောင်က အမှာ

စကားပြောကြားပြီး စင်ကာပူနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးဌေးအောင်၊ စင်ကာပူ နိုင်ငံဘဏ်များအသင်း အထွေထွေအတွင်း ရေးမှူးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းအောင်တို့က ဂုဏ်ပြုအမှာစကား များ ပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် အမှတ်တရဓာတ်ပုံများ ရိုက်ကူးကာ ဂုဏ်ပြု ညစာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။

ကမ္ဘောဇကုမ္ပဏီများအုပ်စုအကြီးတန်း အုပ်ချုပ်မှုဒါရိုက်တာ ဦးညိုမြင့်က “အခု ဖွင့်လှစ်တဲ့ နိုင်ငံတကာ ဘဏ်ကိုယ်စား လှယ်ရုံးဟာ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် အနေနဲ့ နိုင်ငံခြားတိုင်းပြည်တွေမှာ ဒုတိယ မြောက်ဖွင့်လှစ်တဲ့ နိုင်ငံတကာဘဏ် ကိုယ်စားလှယ်ရုံးဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများပိုမိုဝင်ရောက် လာစေရန်အတွက် စင်ကာပူနဲ့ နိုင်ငံတကာ မှဘဏ်တွေ၊ စီးပွားရေး အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပိုမိုနီးကပ်စွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှာဖြစ် ပြီး နိုင်ငံတော်ရဲ့ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် အုတ်တစ်ချပ်၊ သဲ တစ်ပွင့်အဖြစ် ပါဝင်ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ခွင့်

ရတဲ့အတွက် အထူးဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် ပါတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

ကမ္ဘောဇဘဏ်သည် စင်ကာပူနိုင်ငံ ငွေကြေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (MAS) နှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် တရားဝင် ဖွင့်လှစ်ခွင့် လိုင်စင်ရရှိခဲ့သည်။ ယခုကဲ့သို့ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းမှာ ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက်၏ ငွေကြေးနှင့် လုပ်ငန်းတောင့်တင်းခိုင်မာမှု၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်ရည် သာလွန်အောင်မြင်မှု၊ နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်း များနှင့် ကိုက်ညီမှု၊ နိုင်ငံတကာဘဏ်များနှင့် ချိတ်ဆက်၍ နိုင်ငံခြားဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများ အောင်မြင်စွာ တိုးတက် ဆောင်ရွက်နိုင်မှု၊ ယုံကြည်စိတ်ချရမှု၊ စီမံ အုပ်ချုပ်မှုကောင်းမွန်မှုနှင့် Corporate Governance ပြည့်စုံမှု စသည်တို့ကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကမ္ဘောဇဘဏ်၏ တတိယမြောက် နိုင်ငံတကာဘဏ်ကိုယ်စားလှယ်ရုံးကို မလေး ရှားနိုင်ငံတွင် ဖွင့်လှစ်ရန် စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်က မလေးရှားနိုင်ငံဗဟိုဘဏ်၏ ခွင့်ပြု ချက်ရရှိထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၀၀)



ကမ္ဘောဇဘဏ်လီမိတက် အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာဒေါ်နန်းခမ်းနောင် စင်ကာပူနိုင်ငံ နိုင်ငံတကာ ဘဏ်ကိုယ်စားလှယ်ရုံးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

ပြည်သူ့သဘောထားစင်မြင့်

တိုင်းပြည်၏နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးစသည်တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှုထောင့်စုံမှ သဘောထားအမြင်စုံတို့ကို အများပြည်သူသို့ တင်ပြပေးနိုင်ရန် ဤကဏ္ဍကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်၍ စိတ်ဝင်စားသူ မည်သူမဆို ပါဝင်ရေးသားရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။ သို့သော် ကြမ်းတမ်းပြင်းထန်သော အယူအဆ၊ အရေးအသားများကိုမူ သတင်းစာ၏မူဝါဒအရ ဖော်ပြပေးနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ဤကဏ္ဍတွင်ပါရှိသမျှတို့သည် သက်ဆိုင်ရာဆောင်းပါးရှင်အသီးသီး၏ အဘော်များသာဖြစ်ကြောင်း အစီရင်ခံအပ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

နလုံးသားတွေလှပလို့သာ ထောင်တံခါးတွေ ပိတ်သိမ်းနိုင်တာပါ

ဖိုးသက်

အခု တစ်ပတ်အတွက် ကျွန်တော်တို့ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ သဘောအကျဆုံးဖြစ်နေတဲ့ သတင်းတစ်ခုကတော့ နယ်သာလန်နိုင်ငံမှာ ရာဇဝတ်သားရှားပါးမှုကြောင့် ထောင်တွေပိတ်ပစ်နေရတယ်ဆိုတဲ့ သတင်းဖြစ်ပါတယ်။ သတင်းကတော့ သတင်းဟောင်းပါ။ မတ်လလောက်ကတည်းက တင်ထားတဲ့ သတင်းကို အခုမှ ဖော်စွဲတဲ့မှာ တွေ့လို့ တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက်ဖြန့်ဝေရင်း သဘောကျနေကြတာပါ။

ဒီသတင်းမှာ ဘယ်လိုဆိုထားသလဲဆိုရင် နယ်သာလန်နိုင်ငံမှာ ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်မှု အနည်းဆုံး ညွှန်းကိန်းကို ရောက်ရှိနေတယ်။ ဒါကြောင့် ထောင်တွေမှာ ထောင်သားမရှိသလောက် ရှားပါးနေပြီ။ ဒတ်ချ် အစိုးရရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ရာဇဝတ်မှုဖြစ်ပွားနှုန်းဟာ လာမယ့် ငါးနှစ်အတွင်း တစ်နှစ်ကို သူ့ညီ ဒီသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းလာနိုင်တယ်။ ထောင်အခန်းပေါင်း ၁၃၅၀၀ ဟာဆိုရင် အသုံးပြုမှု မရှိတော့ဘဲ ထောင်ကြီးငါးခုကို ပိတ်သိမ်းရနိုင်တယ်။ ပြည်သူတွေ စည်းကမ်းလိုက်နာမှု တွေကြောင့် ထောင်တွေ ပိတ်ပစ်ရတော့မှာဖြစ်ပြီး သူတို့ ထောင်တွေကို အနားက နိုင်ငံတွေဖြစ်တဲ့ ဘယ်လ်ဂျီယံနဲ့ နော်ဝေတို့ကို ငှားရမ်းဖို့ စီစဉ်နေတယ်လို့ ပါပါတယ်။

ကောင်းလိုက်တာ၊ ကောင်းလိုက်တာ၊ ကောင်းလိုက်တာ။

နယ်သာလန်နိုင်ငံအတွက် မုဒိတာဖြစ်ရသလို အားကျစိတ်၊ အလားတူဖြစ်ချင်စိတ်တွေကြောင့် ကျွန်တော်တို့အားလုံး ဒီသတင်းကို သဘောကျနေတယ် ဆိုတာ ရှင်းပြစရာ လိုမယ်မထင်ပါဘူး။

ဒီသတင်းမှာ နယ်သာလန်နိုင်ငံအစား မြန်မာနိုင်ငံ လို့ အစားထိုးပြီး ဖြစ်ချင်စိတ်တွေ ကျွန်တော်တို့ အားလုံး မှာ ရှိနေပါတယ်။

ဒါက ပြောရမယ်ဆိုရင် အုပ်ချုပ်ရေး၊ ဥပဒေပြုရေး၊ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင်မှာပါတဲ့သူတွေရဲ့ ရှေ့ဆောင်လမ်းပြမှုတွေ၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးတွေဟာ ထည့်မပြောလို့ မရလောက်အောင် ပါလာမှာဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ပညာရေး၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေးအကုန်ပါ။

တကယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ဟာ လွတ်လပ်ရေးရပြီးကတည်းက အခုကမ္ဘာမှာ ကျင့်သုံးနေတဲ့ လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကျင့်သုံးနေတဲ့ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို သူတကာတွေလိုပဲ ကျင့်သုံးခဲ့တာပါ။ ဒါပေမယ့် တိုင်းပြည်ရဲ့ ကံကြမ္မာဟာ ကံဆိုးမိုးမှောင်ကျပြီး စနစ်လွှဲမှားမှုရဲ့ ဒဏ်ကို နှစ်ပေါင်း ငါးဆယ်ကျော်ခံခဲ့ရပါတယ်။ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ကို ကျင့်သုံးပေးမယ့် လူ့ဆယ်ဂဏန်း နည်းနည်းလောက်သာ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်တို့ကို လှမ်းကိုင်နိုင်သွားပြီး နိုင်ငံကြီးတစ်ခုလုံးကတော့ အခုကတုန်းတွေမှာ ပါသလို ဆင်းရဲတွင်းထဲကို ကျခဲ့ရပါတယ်။

နောက် အာဏာရှင်စနစ်ကို ရောက်သွားပြီး ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးတယ်ဆိုပေမယ့် ကွက်ကွက်ကလေးကျင့်သုံးတဲ့ စီးပွားရေးကွက်ကြောင့် ပြည်သူတွေ ဆင်းရဲတွင်းနက်ထဲကို ထပ်ပြီး မှောက်ရက်လဲကျသွားရပြန်တာပါ။

ဒီရဲ့အကျိုးဆက်ဖြစ်တဲ့ ပညာရေးနိမ့်ကျမှု၊ လူမှုရေး

နိမ့်ချခံရမှု၊ ဆင်းရဲမှုသံသရာထဲက ရုန်းမထွက်နိုင်မှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ကင်းမဲ့မှုတွေကို ခံစားနေရတော့ မကျေနပ်မှုတွေ၊ ဒေါသတွေ၊ အတွေးအခေါ်မှားတွေ၊ ဆင်းရဲမှုစရိုက်လက္ခဏာတွေကြောင့် ဒုစရိုက်မှုတွေ များပြားနေတယ်။ နယ်သာလန်နိုင်ငံနဲ့ ဆန့်ကျင်ဘက် အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံမှာ ထောင်အသစ်သုံးလုံးကို ထပ်မံဆောက်လုပ်နေရတယ်လို့သိရပြီး နောက်ထပ်လည်း ထောင်တွေ လိုနေဦးမှာကို စိတ်မကောင်းဖွယ် မြင်တွေ့နေရပါတယ်။

လူဆိုးလူမိုက်တွေကို ပြတ်ပြတ်သားသား အင်နဲ့ အားနဲ့ နှိမ်နင်းဖို့လိုပြီး လူဆိုးလူမိုက်တွေ မရှိတော့ရင်၊ ရာဇဝတ်မှုတွေ မဖြစ်တော့ရင် နယ်သာလန်နိုင်ငံလိုပဲ ထောင်တွေ ပိတ်ပစ်ဖို့ အခွင့်အရေးတွေ ရလာမှာပါ။ အခုကတော့ ရာဇဝတ်သား ပြေးမလွတ်အောင် အရင် ဦးဆုံးလုပ်ဖို့လိုပါတယ်။ ပြေးလွတ်နေသူတွေကို မြင်ရင် ကျန်သူတွေလည်း အလားတူ လွတ်ကောင်းနိုးနဲ့ ရာဇဝတ်မှုတွေကို ကူးစက်ကျူးလွန်မှာမို့ ဒါကို အလေးထားဖမ်းဆီးနိုင်ဖို့ လုပ်ရပါမယ်။

ဒီအတွက် မြို့ပေါ်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးမှာ အဓိကကျတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲကဏ္ဍကို ထုတ်နုတ်တင်ပြချင်ပါတယ်။ ကဏ္ဍအားလုံးကို တစ်ပြိုင်တည်း တင်ပြဖို့ ခက်ခဲတာမို့ ပြည်သူကြားမှာ အမြဲထဲတွေ့ပြီး ပြည်သူတွေ အနေနဲ့လည်း လိုလားတဲ့ ကဏ္ဍတွေထဲကတစ်ခုကို ရွေးချယ် ထုတ်နုတ်တင်ပြရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝေဖန်သူတွေကတော့ ရဲတပ်ဖွဲ့အနေနဲ့ အီးယူက ထရီနိုနစ်ပေးနေတယ်၊ US နဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတယ်၊ အင်တာပိုနဲ့ တရုတ်နဲ့ အိန္ဒိယနဲ့ အာဆီယံရဲတပ်ဖွဲ့နဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတယ်၊ ပြောလိုက်ရင် လေကြီးမိုးကြီး၊ ထူးပြီး မခြားလာဘူးဆိုပြီး ဝေဖန်ကြတာပေါ့။ ကိုယ်ချင်းစာနာမှုမရှိ ဝေဖန်တယ်လို့လည်း မဆိုနိုင်ပါဘူး။ ပြောဖို့ အကြောင်းတွေကလည်းရှိပါတယ်။

ဦးစားပေး တစ်လို့ မဆိုချင်ပေမယ့် နိုင်ငံမှာ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကို အခြေခံကစပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေ လုပ်ပေးဖို့လိုတယ်လို့ထောက်ပြချင်ပါတယ်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးသွားရင်၊ နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းသွားရင် အခြားကုန်ကျစရိတ်တွေ လျော့နည်းသွားပြီး နောက်ပိုင်းဆိုရင် နိုင်ငံစီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးတွေ ဆက်တိုက်ဆိုသလို ကောင်းသွားမှာမဟုတ်ပါလား။

လာဘ်ပေးလာဘ်ယူကင်းတဲ့ ရဲတပ်ဖွဲ့ဖြစ်လာအောင် တုံးတိုက်တိုက် ကျားကိုက်ကိုက် ရဲဝံ့စွန့်စားတဲ့ ရဲတပ်ဖွဲ့ကြီး ဖြစ်လာအောင်၊ စွမ်းရည်ပြည့်ဝတဲ့ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ ဖြစ်လာအောင် စားဝတ်နေရေးကအစ ခေတ်မီလက်နက်ကိရိယာတွေ တပ်ဆင်ပေးတဲ့အထိ၊ နောက်ဆုံး အထက်အဆင့်ဆင့်ရဲ့ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုတွေ မြှင့်တင်ပေးဖို့လိုပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့ဖြစ်ပြီး အလုံးသုံးမှာစိုးလို့ ကျည်ပေါက်ထွက်မှာစိုးလို့ လက်နက်ပေးမကိုင်တာ၊ လက်နက်နဲ့ ကျည်ကိုတုံ့ပြီး တပ်ဆင်ပေးမထားတာတွေကို ပြင်ဆင်ဖို့ အများကြီး လိုပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နဲ့ ပတ်သက်လို့ ယခုရက်ပိုင်း People And Police Media Group မှာ ဆရာ ဂန္ဓာရဝင်း (သာစည်)တင်ထားတဲ့ ပို့စ်လေးကို ဖတ်ရပါတယ်။ ဆရာဂန္ဓာရဝင်း(သာစည်) ရေးဖွဲ့ထားတာက ကဗျာဆန်ဆန်၊ စာဆန်ဆန်လေးပါ။ ဆရာရေးတဲ့စာလေးကို

ဖတ်မိရင်လည်း သူတို့ရဲ့ ၂၄ နာရီ တာဝန်တွေ ထမ်းဆောင်ရပြီး ဆင်းရဲပင်ပန်းနေတဲ့သူတို့ဘဝကို နည်းနည်းတော့ သိရှိနားလည် ကိုယ်ချင်းစာမိမှာပါ။

ဆရာရဲ့ စာထဲမှာ ဘာတွေပါလဲဆိုရင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှာ ဝတ်စုံစရိတ်အနေနဲ့ တစ်နှစ်အရာရှိတစ်ဦး ငွေကျပ်၇၁၅၀၀၊ အခြားအဆင့် တစ်ဦး ၆၄၂၀၀ သတ်မှတ်စရိတ်ရှိတယ်တဲ့။ ကာကီရောင် ယူနီဖောင်းက ပါးလွန်းပြီး အတွင်းခံမပါရင် မဝတ်ရဲလောက်အောင်ရှိတယ်။ ဇာပဝါကာကီလို့တောင် တင်စားရမလို့ပါပဲတဲ့။ ဆရာရေးဖွဲ့ထားတာက နက်ပြာနဲ့ ကိုရွှေရဲ့ ခွေးထိုးလို့ဆွဲ၊ ထိုင်လိုက်ရင်လည်း ဘောင်းဘီ(ခွဲ) ကွဲတယ်တဲ့။ ချုပ်ခကလည်း ၁၀၀၀၀ ရှိပါတယ်တဲ့။ ဒါပေမယ့် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာနည်းနေလို့ မပြောရဲပါဘူးတဲ့။ ဒီငွေလောက်ဆိုတာ ဝတ်စုံနှစ်စုံလောက်ပဲရမှာပေါ့။ ကျန်တဲ့ဖိနပ်၊ ခါးပတ်၊ မိုးကာ၊ အနွေးထည်၊ ဦးထုပ်တွေလည်း ဝယ်ရဦးမှာကိုး။ တစ်နှစ် ဝတ်စုံ နှစ်စုံဆိုတာကတော့ လူမွေးလူယောင် ပြောင်ယောင်စရာ မရှိနိုင်ဘူးလို့ မြင်ပါတယ်။

ဒီလိုပဲ ဆေးကုသစရိတ်ကလည်း တစ်ဦး တစ်နှစ်နှစ်သောင်းခံစားခွင့်ရှိပေမယ့် ဆေးကုသစရိတ်တွေ သိန်းဂဏန်းကပ်နေတဲ့ခေတ်မှာ လောက်ငမူ မရှိပါဘူးတဲ့။ သင်တန်းစားသောက်စရိတ်ဆိုလည်း တစ်ဦးတစ်ရက် ကျပ်၅၀၀ ရပေမယ့် မလောက်တဲ့အခြေအနေပါတဲ့။

ခရီးစရိတ်က တစ်မူကို ၅၀၀၀ ခံစားခွင့်ရှိပေမယ့် အခင်းဖြစ်တာက မိုင် ၂၀ ကျော်(ဆိုရင်) သက်သေခံစွည်းကို တရားရုံးနဲ့မချ သက်သေမတွေ့လို့ ရွာကို အကြိမ် (၂၀) သွားရ၊ တရားစွဲတင်တော့ ခရိုင်ကိုသွားရ၊ နေပြည်တော် ဓာတုဗေဒရုံးကို နှစ်ခေါက်ဆိုတော့ ဒါလည်း ၅၀၀၀ဆိုတာ ဆင့်ပေးစပဲ နှမ်းပက်သလောက်သာ ရှိမယ့်သဘောပါတဲ့။ တရားခံပိုင်ဆောင်ရေးဆိုလည်း အမှုကြီး တစ်ခု ငါးသောင်း၊ အခြားအမှု သုံးသောင်း၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး တစ်ခု တစ်သောင်းတော့ ခံစားခွင့်ရှိပါရဲ့။ မိုင် တစ်ထောင်ကျော် ခရီးရှိတဲ့ ထောင်ဗွေဝကို ပို့ဖို့ စမတ်ကျတဲ့ နောက်ဆုံးပေါ် အချုပ်ကားမှာ တရားခံကတော့ အပူစား၊ မလန်းနိုင်တာက ကိုရွှေရဲပါတဲ့။ ဘာလို့လဲဆို ဒီခရီးကြီးအတွက် ထည့်ရမယ့် ဆီဖိုးက များနေလို့ အခက်ကြုံရပါတယ်တဲ့။ အသုံးအဆောင်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး မြို့မရဲစခန်းဆို ငါးသောင်း၊ နယ်မြေရဲစခန်းဆို သုံးသောင်း ရပါတယ်တဲ့။ အမှုတွေကို ကွန်ပျူတာနဲ့ စာစီပြီး ဓာတ်ပုံတွေ ဝေဝေဆာဆာနဲ့ တင်ရ၊ အစီရင်ခံစာမိတ္တူတွေ တင်ပြရတာ မရေတွက်နိုင်တော့ ဒီငွေက လောက်ငမူ မရှိဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။

နယ်သာလန်နိုင်ငံ ထောင်တွေ ပိတ်ပစ်ရမယ်ဆိုတဲ့ သတင်းမှာ “ဒါဟာ ထောင်လုပ်သားတွေအတွက်တော့ ကောင်းတဲ့လက္ခဏာ မဟုတ်ဘဲ ထောင်လုပ်သား ၁၉၀၀ မှာ ၇၀၀ လောက်အလုပ်လက်မဲ့ ဖြစ်သွားနိုင်ပြီး” အလုပ် ပြောင်းရွှေ့မှုတွေ ပြုလုပ်ပေးရတော့မှာ ဖြစ်တယ်”လို့ ဆိုထားတယ်။ ဒီလိုမျိုးသာ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဖြစ်တယ်ဆိုရင် တော့ အလုပ်လက်မဲ့ဖြစ်သွားရင် ကျွန်တော့်အိမ်မှာ နေပါ။ ကျွန်တော့်လစာကိုသုံးပါ။ ကျွန်တော့်တို့ အဝတ်တွေ ဝတ်ပါဆိုပြီး ဝမ်းသာအားရ ကူညီပေးမကြမှာပါ။ ကျွန်တော်တို့က တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ကိုယ်တိုင်သာ မလုပ်တတ်သေးတာ၊ ခံစားချင်တာကရှေ့ဆုံးကပါ။

နိုင်ငံက ဆင်းရဲပါတယ်။ ဒါကြောင့် လတ်တလော တော့ ခြောက်လကျော်ပဲ သက်တမ်းရှိသေးတဲ့ အစိုးရ သစ်မှာလည်း ဆောင်ရွက်ရမယ့်ကဏ္ဍတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ လုပ်ချင်ဦးတော့ ကဏ္ဍများစွာက ဝန်ထမ်းတွေ အားလုံးကြောင့် သူ့ကိုပဲတိုးရင်၊ ကျန်တဲ့သူကိုချန်ထားခဲ့ရင် ခက်ခဲနေမှာမို့ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေအတွက် ဘတ်ဂျက်တွေ သီးသန့်ခွင့်ပြုဖို့ တိုးမြှင့်ပေးဖို့ဆိုတာ ခက်ခဲနေဦးမှာပါ။ တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ မပြောင်မရောင်နဲ့မို့ အခုကတော့ တပ်ဖွဲ့ဝင်စုဆောင်းမှုကလည်း ခက်ခဲပါတယ်။ အထင်ကြီးလေးစားမှု၊ အားကျမှု တပ်ဖွဲ့ဝင်အရေအတွက် များပြားမှာမို့ ဝန်ထမ်းအင်အား တိုးမြှင့်ရေးအတွက်လည်း လုပ်ရမယ့် အလုပ်တွေ အများကြီး ရှိနေပါတယ်။ ဘယ်လို ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်မလဲဆိုတာတော့ ခေါင်းစားစရာပါ။ အခုဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံမှာက မတော်မတရားတာ

တွေလည်း လက်ပိုက်ကြည့်နေရတဲ့ဘဝပါ။ ရုံးရောက်၊ ဝတ်ရောက်ဆိုတာက မလုပ်ချင်ဆုံးအလုပ်ပါ။ ကိုယ်နဲ့ မဆိုင်သလို၊ သတ္တိနည်းသလို မနေချင်ဘဲ နေရပါတယ်။ အသက်တစ်ရာ မနေရ အမှုတစ်ရာ တွေ့ရဆိုပေမယ့် အမှုတစ်ခုတောင် မနည်းပြေရှင်းရတာမို့ ဝင်မပါချင် ကြပါဘူး။ ပြီးတော့ တရားစီရင်ရေးဆိုတာကလည်း ဖြစ်စဉ်ကိုသာ ကြည့်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် နှလုံးသားနဲ့လည်း ခံစားလို့ရရင် ခံစားစေချင်ပါတယ်။ ဦးနှောက်တစ်ခုတည်းနဲ့ အလုပ်လုပ်လို့ မရပါဘူး။ ထုံးစံ မဟုတ်ပေမယ့် ဆေးရုံတွေ၊ ရဲစခန်းတွေ၊ တရားရုံးတွေမှာ လုံခြုံတဲ့ဆက်ဆံမှုတွေရှိဖို့ လိုပါတယ်။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ချင်စိတ် မြှင့်တင်ဖို့ လိုပါတယ်။ တရားခံလို ဆက်ဆံသူတွေ၊ အနိုင်ကျင့်နိုင်စက် လိုသူတွေ၊ တရားခံအစစ်ကို မဖမ်းမိတာနဲ့ တွေ့တဲ့သူကို အစားထိုးမတရားဖမ်းဆီးတာတွေ မဖြစ်အောင်၊ မရှိအောင် လုပ်ရပါမယ်။ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု မရှိရင် မင်းမဲ့စရိုက်တွေ ဖြစ်လာမှာကို ကြိုတင်တွက်ဆထားဖို့ လိုပါတယ်။

ရဲတပ်ဖွဲ့ရုံးချုပ်အပါအဝင် ဌာနချုပ်လိုနေရာတွေမှာ ကွန်ပျူတာစနစ်နဲ့ လုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင်နိုင်ရင် ရုံးထိုင်ဝန်ထမ်းတွေထဲက လျော့ပြီး ပြည်သူထဲ ဆင်းနိုင်တဲ့ ပြည်သူ့လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ ရဲဝန်ထမ်းတွေ များပြားလာမှာလို့ အကြံပေးချက်တွေ ဖတ်ဖူးပါတယ်။ ပြီးတော့ အမျိုးသမီးဝန်ထမ်းတွေများများ ခန့်ထားပြီး သူတို့နိုင်တဲ့ အလုပ်တွေမှာ ဝင်ပါခိုင်းဖို့လိုပါတယ်။ Gender ခွဲပြီး အားနဲ့တယ်။ အိမ်ထောင်သားမွေး ခွင့်ရက်ရှည်တွေ ပေးရတယ်ဆိုပြီး လုပ်လို့မဖြစ်တော့တဲ့ ခေတ်တဲ့။ လူကြီးလမ်းကြောင်းကိုလည်း ပုံမှန်ထက် နည်းနည်းပဲသာတဲ့ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မှု ဖြစ်သင့်ပါတယ်တဲ့။ လူကြီးတစ်ယောက်တည်းမှာ ရဲ ၁၀ ဦးလောက် တာဝန်ချထားပေးရင် ပြည်သူတစ်သောင်း တစ်သိန်းမှာမှ ရဲတစ်ဦးရှိမယ့်သဘောရောက် သွားမယ်တဲ့။ ဒါတွေကိုလည်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဘက်က သတိထား ပြုပြင်ဖို့ လိုပါတယ်တဲ့။

ဒတ်ချ်တို့၊ ပေါ်တူဂီတို့၊ စပိန်တို့ဆိုတာ ကိုလိုနီ သမိုင်းနဲ့အတူ ကျွန်တော်တို့နဲ့ ရင်းနှီးပြီးသား နိုင်ငံတွေပါ။ ဒတ်ချ်လူမျိုးတွေ နှလုံးသားလှလို့သာ သူတို့ရဲ့နိုင်ငံဖြစ်တဲ့ နယ်သာလန်နိုင်ငံမှာ ထောင်တံခါးတွေ ပိတ်သိမ်းနိုင်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘာလို့ အတုမယူနိုင်ရမှာလဲ။

ကျွန်တော်တို့နှလုံးသားတွေလည်း လှပမယ်၊ ပခုံးချင်းဝင်တိုက်ရင်လည်း ငွေမယူဘူး။ ကားရပ်စရာ လူရင်လည်း ရန်မလုပ်ဘူး။ ကားချင်းပြိုင်မောင်းရင်လည်း စိတ်မတိုဘူး။ ရည်းစားလူဘက်ချင်းလည်း နားလည်မှုရှိမယ်၊ ကိုယ့်လူ သူများနောက်ပါသွားလည်း သည်းညည်းခံမယ်၊ ဈေးသည်ချင်းလည်း ရန်မဖြစ်ဘူး။ အိမ်နီးချင်းလည်း စိန်မခေါ်ဘူး။ မူးယစ်နေသူနဲ့တွေ့လည်း ရှောင်သွားမယ်။ တရားသဘောနဲ့ စောကြော ဝေဖန်နိုင်ခြင်းမရှိဘူးဆိုရင် တောင် သူ့ကို သတ်ရင် ကိုယ်လည်း ထောင်ဒဏ်ခံရမယ်၊ ကိုယ့်အသားနာတာ မကြိုက်သလို သူ့အသားနာတာလည်း မဖြစ်စေချင်ဘူး။ ကိုယ်ချင်းစာတရားတွေနဲ့ နှလုံးသားလှအောင် လုပ်ကြရင် မှုခင်းတွေ ကျဆင်းလာမှာပါ။ ပညာတွေ တတ်ရင်၊ ဆင်းရဲမှုတွေ လျော့နည်းရင်၊ လောကကြီးက သာယာရင် နေမထူးသေမထူးဆိုပြီး အမြင်မှားတွေထက် ဆင့်ကဲတွေးခေါ်မှုတွေ လုပ်လာကြမှာပါ။ တရားသဘောနဲ့ ပြောရရင် လူသားအားလုံးဟာ သံသရာရှည်ကြီးထဲက ဘဝတစ်ခုခုမှာ တစ်ခုမဟုတ် တစ်ခုနဲ့ ဆွေမျိုးတော်စပ် ပတ်သက်နေခဲ့ကြသူတွေပါ။ လောဘ၊ ဒေါသ၊ မာန်မာနတွေ နည်းပါးအောင် နေထိုင်ကျင့်ကြံနိုင်ဖို့ကြိုးစားကြရမှာပါ။

နှလုံးသားတွေ လှပမှသာ ထောင်တွေလည်း ပိတ်သိမ်းနိုင်မှာပါ။ ဒါတွေက နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တာ၊ ပညာရည်မြင့်မားတာ၊ လူမှုဒုက္ခတွေ ကင်းတာ၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးအဆင်ပြေတာ၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းတာ ဒါတွေနဲ့ တစ်ခုမဟုတ် သက်ဆိုင်နေတာပါ။ ကျွန်တော်တို့အားလုံးကတော့ နယ်သာလန်နိုင်ငံမှာ ရာဇဝတ်သားရှားပါးမှုကြောင့် ထောင်တွေပိတ်ပစ်နေရတဲ့ သတင်းကို အတော်ကို သဘောကျနေမိပါတော့တာပါပဲ။ ။

နလုံးသားတွေ လှပမှသာ ထောင်တွေလည်း ပိတ်သိမ်းနိုင်မှာပါ။ ဒါတွေက နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တာ၊ ပညာရည်မြင့်မားတာ၊ လူမှုဒုက္ခတွေကင်းတာ၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးအဆင်ပြေတာ၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းတာ ဒါတွေနဲ့ တစ်ခုမဟုတ် သက်ဆိုင်နေတာပါ။ ကျွန်တော်တို့အားလုံးကတော့ နယ်သာလန်နိုင်ငံမှာ ရာဇဝတ်သားရှားပါးမှုကြောင့် ထောင်တွေပိတ်ပစ်နေရတဲ့သတင်းကို အတော်ကို သဘောကျနေမိပါတော့တာပါပဲ။

◆ **ရှေ့ဖို့မှ**
လက်ရှိဖြစ်ပျက်သမျှကို အများပြည်သူများ သိရှိစေရန် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲပြုလုပ်မည်ဟု ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပါကြောင်း။

ရည်ရွယ်ချက်မှာ ယခုဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး အများပြည်သူများ စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမ္မာဖြစ်စေရန်နှင့် ဖြစ်ရပ်မှန်များကို အများပြည်သူများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သိရှိစေရန် ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ယခုသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ်က လက်ရှိအခြေအနေအထိ သိရှိသမျှကို ရှင်းလင်းပြောကြားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သတင်းမီဒီယာများမေးမြန်းသည့် မေးခွန်းများကို ရဲချုပ်နှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများက သိရှိသမျှ ဖြေကြားသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မသိရှိရသေးသည့် အကြောင်းအရာအချို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍လည်း သိရှိသည့် အချိန်တွင် ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပြီး မေးမြန်းမှုများရှိလာပါက ဖြေကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ် ရဲချုပ်ဇော်ဝင်းက ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင် အမှတ်(၁)နယ်ခြားစောင့်ရဲကွပ်ကဲမှူးနယ်မြေအတွင်း ကျီးကန်းပြင်၊ ကိုးတန်ကောက်၊ ငါးခုရနယ်မြေစခန်းများတွင် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပထမဦးစွာ ကျီးကန်းပြင်ဌာနချုပ်အား အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခံရသည့်ဖြစ်စဉ်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကျီးကန်းပြင်ဌာနချုပ် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခံရမှု

၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက် ၁ နာရီခွဲခန့်တွင် မောင်တောမြို့နယ် ကျီးကန်းပြင်ကွပ်ကဲမှူးဌာနချုပ် ဝင်၊ ထွက်ဝိတ်(၁)ကင်းရုံအနီးသို့ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ ၁၀ ဦးခန့်က ချဉ်းကပ်ခဲ့ပြီး ပထမဦးစွာ ဝိတ်တာဝန်ကျ တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား ဓားဖြင့် စတင် ဝင်ရောက်ခုတ်ခဲ့သဖြင့် ကင်းရုံအတွင်းရှိ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် ခြောက်ဦးက သေနတ်ဖြင့်ပြန်လည်ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ ဌာနချုပ် ဝင်းရွှေ ကားလမ်းပေါ်တွင်ရှိသော အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ ၁၀ ဦးခန့်မှာ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးသွားခဲ့ပါ

ကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူထံမှ လုပ်သေနတ် ပစ္စုတိ တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် နှစ်တောင့်၊ ကျည်အိမ် တစ်ခု တို့သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပါကြောင်း။

ဒုတိယနယ်ခြားစောင့် ရဲကွပ်ကဲမှူးအဖွဲ့မှူးသည် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားမှုကို သိရှိရသည့်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ဖြစ်စဉ် နေရာသို့စစ်ဆေးပြီးနောက် ပြန်လည်ထွက်ခွာစဉ် ဗဟိုကင်းဘက်မှ ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်တွင် လက်နက်ငယ်သံများ ကြားသဖြင့် ဗဟိုကင်းလုံခြုံရေးအဖွဲ့နှင့် သွားရောက် ပူးပေါင်းကာ တပ်လှန်အချက်ပေး သံချောင်းခေါက်၍ ဗဟိုကင်းအဖွဲ့နှင့်အတူ နေရာယူတိုက်ခိုက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ ၉၀ ခန့်နှင့် မိမိတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် တစ်နာရီခန့်အကြာ အပြန်အလှန်တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အဖွဲ့၏ အင်အား၊ မြေအနေအထား၊ သာလွန်ပစ်အားများကြောင့် ဗဟိုကင်းဘက်ဘေးတောင်ကုန်းသို့ ပြောင်းရွှေ့နေရာယူပြီး ပြန်လည်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၎င်းနောက် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများသည် နံနက် ၄ နာရီခန့်တွင် ဆုတ်ခွာသွားခဲ့ပါကြောင်း။

ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ပတ်ဝန်းကျင်လုံခြုံရေး ကာကင်းရေးအဖွဲ့အစည်းများ လိုက်လံရှင်းလင်းစစ်ဆေးခဲ့ရာ ဗဟိုကင်းအနောက်ဘက် ကုန်းအမှတ်(၄)တွင်ထားရှိသည့် ကာကင်းအဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် ငါးဦးအား သတ်ဖြတ်ခဲ့ပြီး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏လက်နက်များကို ယူဆောင်သွားခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

အထက်ပါဖြစ်စဉ်တွင် တပ်ဖွဲ့ဝင် ခြောက်ဦးကျဆုံး၊ နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိ၍ လက်နက်မျိုးစုံ ၆၂ လက်နှင့် ကျည်မျိုးစုံ အတောင့် ၁၀၀၃၀၊ လှံစွပ် တစ်ခု၊ ကျည်အိမ် ၂၇ ခု ဆုံးရှုံးသွားခဲ့ပါကြောင်း။

ကျီးတန်ကောက်ကင်းစခန်း အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခံရမှု

အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက် ၃ နာရီခွဲခန့်တွင် ရသေ့တောင်မြို့နယ် ကျီးတန်ကောက် ကင်းစခန်းအား အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ အင်အား ၃၀ ခန့်က ကင်းစခန်းအနောက်ဘက် ခြံစည်းဖျက်ကျော်၍ ရုတ်တရက် ဝင်ရောက်လှံထွေးကာ ဓား၊ လှံများဖြင့် ထိုးခုတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦးက ပြန်လည်ပစ်ခတ်

တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုကြောင့် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ တစ်ဦးအသေရမိ၍ အရှင် နှစ်ဦးဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး နံနက် ၃ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်တွင် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများ ဆုတ်ခွာသွားခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိဘက်မှတပ်ဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးကျဆုံး၍ တပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး လက်နက် နှစ်လက် ဆုံးရှုံးခဲ့ပါကြောင်း။

ငါးခုရနယ်မြေမှ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခံရမှု

အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများက ကျီးကန်းပြင် ဌာနချုပ်သို့ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် မောင်တောမြို့နယ် ငါးခုရနယ်မြေမှ နယ်မြေမှူးသည် အောက်တိုဘာ ၉ ရက် နံနက် ၃ နာရီခွဲခန့်တွင် တပ်ကူ သွားရောက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နယ်မြေမှူး ကျီးကန်းပြင်ဌာနချုပ်သို့ ရောက်ရှိချိန် နံနက် ၄ နာရီခွဲခန့်တွင် ငါးခုရနယ်မြေမှူးသို့ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ ၅၀ ခန့်က ဓား၊ လှံ၊ ဂျင်ဂဲလ်များဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ မိမိဘက်မှ ပြန်လည်တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် နံနက် ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်တွင် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာသွားခဲ့ပါကြောင်း။

ဖြစ်စဉ်တွင် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ ခုနစ်ဦး၏ အလောင်းရရှိခဲ့ပြီး မိမိဘက်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦး ကျဆုံးကာ တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးပျောက်ဆုံး၍ တစ်ဦး(မစိုးရိမ်ရ) ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပါကြောင်း။

ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားပြီးနောက် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ၊ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ပူးပေါင်းဖြန့်ခွဲ၍ အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများ ဆုတ်ခွာရာနောက်သို့ လိုက်လံရှင်းလင်းခြင်း၊ ပိတ်ဆို့ရာဖွဲ့ရှင်းလင်းခြင်းများဆောင်ရွက်ရာ လက်နက်မျိုးစုံ ၁၃ လက်ကို ဆုတ်ခွာရာလမ်းကြောင်းများတွင် ပြန်လည်သိမ်းဆည်းရရှိခဲ့ပါကြောင်း။

ယခုဖြစ်စဉ်တစ်ခုလုံးဖြင့်ကြည့်မည်ဆိုလျှင် တပ်ဖွဲ့ဝင် အရာရှိတစ်ဦး၊ အခြားအဆင့် ရှစ်ဦး စုစုပေါင်း ကိုးဦး ကျဆုံး၍ တပ်ဖွဲ့ဝင် အရာရှိတစ်ဦး၊ အခြားအဆင့် လေးဦး စုစုပေါင်း ငါးဦး ဒဏ်ရာရပြီး တစ်ဦး ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိပါကြောင်း။

လက်နက်မျိုးစုံ ၅၁ လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ အတောင့်

၁၀၀၄၀၊ လှံစွပ် တစ်ခု၊ ကျည်အိမ် ၂၈ ခု ပျောက်ဆုံးခဲ့ပြီး ဝင်ရောက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ ရှစ်ဦး၏အလောင်းရရှိကာ နှစ်ဦး အရှင်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပါကြောင်း၊ လုပ်သေနတ်ပစ္စုတိ တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် နှစ်တောင့်၊ ကျည်အိမ်တစ်ခု သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပါကြောင်း။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပါဆုံးသွားသည့် လက်နက် ခဲယမ်းများ ပြန်လည်ရရှိရေး၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား ဖမ်းဆီးရမိအရေးယူနိုင်ရေး၊ နယ်မြေဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးအတွက် တပ်အင်အားများဖြည့်တင်းပြီး နယ်မြေခံတပ်မတော် စစ်ကြောင်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ နယ်မြေပိတ်ဆို့ရှင်းလင်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များကို အချိန်အဟုန်ဖြင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ထို့နောက် သတင်းထောက်များ၏ မေးမြန်းချက်များကို ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ် ရဲချုပ်ဇော်ဝင်း၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်ကြိုင်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာတော်ထွန်းကား ပြန့်ပွားရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမိုးဇော်ရွှေနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖြေကြားကြသည်။

ယခုကဲ့သို့ စခန်းများအား တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း တိုက်ခိုက်ခံရမှုဖြစ်စဉ်တွင် အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူများသည် မည်သည့်အဖွဲ့အစည်းက ဆောင်ရွက်သည်ကို သိလိုကြောင်းနှင့် မည်သို့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နေသလဲ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ်က အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်သူ နှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးမိထားကြောင်း၊ စစ်မေးချက်များအပေါ် မူတည်ပြီး လိုအပ်သည့်အချိန်တွင် မည်သည့်အဖွဲ့က ဆောင်ရွက်သည်ကို အတည်ပြုထုတ်ပြန်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖြစ်စဉ်အပေါ် မူတည်ပြီး လုံခြုံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်ပူပန်စရာများမရှိစေရန် တပ်မတော်နှင့် နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ **တမုက်နာ ၉ သို့**



ပြည်တွင်းရေးရာ

စာမျက်နှာ ၈ မှ

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့်တပ်များရွှေ့ပြောင်းပြီး ဆုတ်ခွာသွားနိုင်သည့်နေရာများကို ပိတ်ဆို့ရန် လိုက်လံရှင်းလင်းမှုများနှင့်အတူ လုံခြုံရေးများ ပိုမိုတိုးမြှင့်နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

အချက်အလက်များခိုင်လုံအောင်စောင့်ဆိုင်း

တစ်ဖက်နိုင်ငံအစိုးရနှင့် မည်သို့ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ကို သိလိုကြောင်းမေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် တရားဥပဒေနှင့်အညီ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နေပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းပြီး နှိမ်နင်းမှု၊ စုံစမ်းမှုများ ဆောင်ရွက်နေပြီး အချက်အလက်များ အခြေခံခိုင်မာမှုရှိ မရှိနှင့် အကြောင်းအချက်များ ခိုင်လုံမှုရှိမည်ဆိုပါက ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်သံအမတ်ကြီးကိုခေါ်ယူပြီး ဆွေးနွေးပြောကြားရန်နှင့် ပါဝင်ပတ်သက်မှုမရှိပါကလည်း နယ်စပ်ဒေသတွင် အကြမ်းဖက်မှုများပေါ်ပေါက်နေခြင်းအား ၎င်းတို့၏ ကူညီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ လိုအပ်သည်ဆိုပါက ၎င်းတို့အား ဖိတ်ကြား၍ လိုအပ်သည့်အကူအညီ တောင်းခံနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် လိုအပ်သည့် အခြေခံအချက်အလက်အကြောင်း အရင်းများ ခိုင်လုံအောင်စောင့်ဆိုင်းနေပါကြောင်း၊ မကြာမီတွင် ယခုကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ထိတွေ့ဆောင်ရွက်သွားရန်ရှိပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကူညီ

ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ နှစ်ဖက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများ အကြား ပဋိပက္ခများဆက်လက်မဖြစ်ပွားအောင် အစိုးရအနေဖြင့် မည်သို့ဆောင်ရွက်နေသည်ကို သိလိုကြောင်း မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ယနေ့သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို မြန်မြန်ဆန်ဆန် ကျင်းပခြင်းသည် အမှန်တကယ် ဖြစ်ပျက်နေသည့် အနေအထားအမှန်များကို အများပြည်သူများ သိရှိအောင်၊ မတူညီသော လူ့အဖွဲ့အစည်းအစုအဖွဲ့များကို အခြေအနေမှန်များသိရှိအောင် ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကောလာဟလများကြောင့် ပဋိပက္ခများ ကြီးထွားလာသည့် အနေအထားများမဖြစ်အောင် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ယူဆပါကြောင်း၊ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် အင်မတန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် တိုင်းပြည်အတွက် အရေးကြီးသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခြေခံအဆောက်အအုံခိုင်မာရန် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရန် ဆောင်ရွက်သည့် နေရာတွင် ပြည်သူ့အားလုံးက တည်တည်ငြိမ်ငြိမ်နှင့် ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းကူညီပေးမည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

လုံခြုံရေးတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေ

ယခုကဲ့သို့နေရာမျိုးတွင် မည်သည့်အတွက်ကြောင့် လုံခြုံရေးနည်းပါးစွာ ချထားသလိုဆိုသည့် မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ်က လုံခြုံရေးအင်အားကို ပြန်ကြည့်လျှင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအားလုံးတွင်ရှိသည့်အင်အားနှင့်နှိုင်းယှဉ်ပါက ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် အင်အားအများဆုံးရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးထားပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အား အထူးအလေးထားပြီး ဆောင်ရွက်ပေးထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ စစ်ရေးအရ ကြည့်မည်ဆိုပါက လုံလောက်သည့်အင်အားရှိရန် လိုသည်

Table with 2 main sections: 'အကြမ်းဖက်စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးနှင့် ပိတ်သတ်မှု ဆုံးရှုံးမှု စာရင်း' and 'အကြမ်းဖက် စီးနင်းတိုက်ခိုက်မှုများထဲမှ သိမ်းဆည်းရမိမှုစာရင်း'. Includes a photo of a handgun.

ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ အရေးကြီးနေရာသတ်မှတ်ပြီး အများဆုံးအင်အားဖြည့်ပေးထားသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုလည်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ပေါင်းစပ်၍ ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် လုံခြုံရေးအစီအမံများ ဆောင်ရွက်သွားရန်ရှိပါကြောင်း၊ ရဟတ်ယာဉ်များ အသုံးပြု၍ တပ်ပြောင်းရွှေ့မှုများနှင့်အတူ လုံခြုံရေးတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။ နယ်စပ်အဝင်အထွက် အရေးကြီးသည့် နေရာများ၌ တပ်လုံခြုံရေးအနီးကပ်ချထားခြင်းရှိ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ်က ဧရိယာခွဲခြားမှုအရ စစ်ဆင်ရေးနယ်မြေနှင့် လုံခြုံရေးနှင့်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနယ်မြေတို့ ခွဲခြားထားပါကြောင်း၊ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများအနေဖြင့် စစ်ဆင်ရေးနယ်မြေ၌သာ အခြေပြုကြပါကြောင်း၊ လုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနယ်မြေများတွင် တပ်မတော်မှ ပုံမှန်အခြေပြုထားခြင်းမရှိပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

သတင်းရယူမှုအားနည်း

မောင်တောနယ်မြေအပါအဝင် အခြားနယ်မြေများတွင် ပုဒ်မ ၁၄၄ ထုတ်ပြန်ထားမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးရဲနိုင်က ပုဒ်မ ၁၄၄ ကို မောင်တောခရိုင်တစ်ခုလုံး ထုတ်ပြန်ထားပါကြောင်း၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ခရိုင်ဧရိယာတစ်ခုလုံးပါဝင်ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

သတင်းရယူမှုအားနည်းသည်ဆိုသည့် ကိစ္စရပ်နှင့် စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ်က နယ်မြေရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ သတင်းရယူမှုများရှိပါကြောင်း၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍လည်း သတင်းရယူလျက်ရှိပါကြောင်း၊ သတင်းတပ်ဖွဲ့၏ သတင်းရယူမှုများလည်းရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် ယခုကိစ္စရပ်တွင် သတင်းရယူမှုအပိုင်း၌ အတည်ပြု၍ရသည့် သတင်းဖြစ်ရန် မပြုလုပ်နိုင်သည့်အတွက် သတင်းရယူမှုအားနည်းသည်ဟု သုံးသပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

အင်အားပြန်ခွဲ

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူဝင်လူထွက်များကို မည်သို့ ဆောင်ရွက်နေသလဲမေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြဲတမ်း

အတွင်းဝန်ဦးမြင့်ကြိုင်က ရခိုင်ပြည်နယ် နယ်စပ်ဒေသတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးအမှတ်(၄) ဌာနခွဲကို ထားရှိပါကြောင်း၊ ယင်းဌာနခွဲတွင် ဝန်ထမ်းအင်အား ၂၅၂ ဦးရှိပါကြောင်း၊ လက်ရှိတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည့် နေရာတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဝန်ထမ်း ၃၀ ရှိပါကြောင်း၊ ကျန်နေရာများတွင် နယ်မြေရုံး ၁၁ ခုနှင့် စခန်း ၂၆ ခု အင်အားဖြန့်ခွဲပြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

တင်းတင်းကျပ်ကျပ်ဆောင်ရွက်မည်

ယခုဖြစ်စဉ်ကို သုံးသပ်ပါက ယခုတိုက်ခိုက်မှုများမှာ အလစ်အပိုက် ဆောင်ရွက်ပြီး လူမမြင်သည့်နေရာ၊ လူမတွေ့နိုင်သည့်အချိန်တွင် ဝင်ရောက်လာသည်ဟု ယူဆပါကြောင်း၊ လူဝင်လူထွက်ကိစ္စရပ်များကိုလည်း လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသမှာရှိသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်လည်း ပူးပေါင်းပြီး ပိုမိုတင်းတင်းကျပ်ကျပ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ရအောင်ဖမ်းဆီးသွားမည်

ယခုတိုက်ခိုက်မှု၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ မည်သို့ ဖြစ်နိုင်သလဲ၊ တိုက်ခိုက်မှုများမှာ ရွာများထဲ၌ ကိုယ်ယောင်ဖျောက်နေနိုင်သည့်အတွက် လိုက်လံရှာဖွေသည့်အခါတွင် ဒေသခံများနှင့် ပဋိပက္ခမဖြစ်အောင် မည်သို့ဆောင်ရွက်သွားမလဲဆိုသည့် မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲချုပ်က ယခုဖြစ်စဉ်၏ ဖြစ်နိုင်ခြေများမှာ အမျိုးမျိုးရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ လတ်တလော စက်တင်ဘာလက မောင်တောဒေသတွင် စိတ်ကြွဆေးပြားသိန်း ၆၀ ခန့် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ တာဝန်ထမ်းဆောင်သည့်ကာလတွင် မောင်တောဒေသ၌ အများဆုံးဖမ်းမိခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်၏ သဘောသဘာဝမှာ ဆက်နွယ်မှုများအများကြီးရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ စီးပွားရေးနှင့်လည်း ဆက်နွယ်နိုင်ပါကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး နစ်နာသူများကလည်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည်ဟု စဉ်းစားစရာရှိပါကြောင်း၊ ကျူးလွန်သူများကို ရအောင်ဖမ်းဆီးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းနောက် တရားဥပဒေနှင့်အညီ ရင်ဆိုင်ခိုင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းသို့ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ သာမက အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ နှစ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်

များအားလုံးပေါင်းစပ်ပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ရင်ဆိုင်လာအောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

တရားဥပဒေနှင့်အညီ တုံ့ပြန်

အဆိုပါ မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးကျော်တင်က အစိုးရသစ်အနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ အုပ်စုနှစ်စုအကြား တင်းမာမှုများလျော့နည်းပြီး နားလည်မှုယုံကြည်မှုများ တစ်စတစ်စဖြစ်ပေါ်စေရန်၊ ရှိစေရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခု ဖြစ်စဉ်အချိန်ကို သုံးသပ်ပါက ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံတွင် လူ့အခွင့်အရေးကိစ္စရပ်များ စဉ်းစားသည့် တတိယကော်မတီအစည်းအဝေး စတင်ခါစအချိန်နှင့် တိုက်ဆိုင်နေကြောင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံအား အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှ နောက်ဆုံးကျန်နေသည့် ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများ လျော့ချပေးခဲ့ကြောင်း၊ တတိယကော်မတီတွင်လည်း လူ့အခွင့်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ EU ကလည်း အဆိုမူကြမ်း တင်သွင်းခြင်းမလုပ်တော့ဘူးဟူ၍ ကြေညာထားတာရှိကြောင်း၊ ယခုလိုအနေအထားမျိုးတွင် နိုင်ငံတကာမှ ယခင်က အာရုံစိုက်နေသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဒီကိစ္စအရေးကို မြှင့်တင်နေသည့်သူများကလည်း နိုင်ငံတကာ အာရုံစိုက်မှုအောင် ယခုကိစ္စမျိုးကို လုပ်လာခြင်းမျိုး ဖြစ်ကောင်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း၊ ဖြစ်ချင်မှလည်း ဖြစ်နိုင်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အနေအထားမျိုးတွင် ပြဿနာအား ပြည်သူလူထု၏တုံ့ပြန်မှု၊ တခြားပြန်လည်တုံ့ပြန်မှု၊ အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်တုံ့ပြန်မှုများသည် တရားဥပဒေနှင့်အညီ တုံ့ပြန်ရန်လိုကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်သူများအနေဖြင့် အကြမ်းဖက်မှုမျိုးဖြင့် တုံ့ပြန်လိုက်ပါက နိုင်ငံတကာမှ အာရုံစိုက်လာပြီး မိမိတို့အပြစ်ဖြစ်သွားနိုင်ပါကြောင်း။

အာရုံစိုက်ခြင်းမျိုး

ယခုကိစ္စမျိုးသည် အထူးဂရုပြုရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယခုကိစ္စမှာ နိုင်ငံတကာအခြေအနေနှင့် ကုလသမဂ္ဂ၌ လူ့အခွင့်အရေးအစီရင်ခံစာ တင်သွင်းနေသည့် အချိန်မျိုးတွင် ရခိုင်ကိစ္စကို အာရုံစိုက်ခြင်းမျိုး ဖြစ်ကောင်းဖြစ်လာစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းမျိုးလည်း ဖြစ်နိုင်သည်ဟု သုံးသပ်မိပါကြောင်း၊ တရားဥပဒေနှင့်အညီ တုံ့ပြန်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထည့်သွင်းပြောကြားသွားမည်

ယခုဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာကို မည်သို့ပြန်လည်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်မလဲ မေးခွန်းနှင့် သံတမန်ဆက်ဆံရေးအရ မည်သို့ဆောင်ရွက်နေသလဲ မေးခွန်းတို့အား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က ဖြေကြားရာတွင် ယခုကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး တရားဥပဒေနှင့်အညီဆောင်ရွက်သွားရန် လေးလေးနက်နက် မှာကြားလိုပါကြောင်း၊ ယခုကိစ္စမှာ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ရုပ်လုံးပေါ်လာပါက အသိပေးပြောကြားမှုများ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေး တတိယကော်မတီဆိုတာရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူ့အခွင့်အရေးအစီရင်ခံစာတင်သွင်းရန်ရှိပါကြောင်း၊ အောက်တိုဘာလထဲတွင်ကျင်းပမည့် ကုလသမဂ္ဂတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ယခုကိစ္စမျိုးကို ထည့်သွင်းပြောကြားသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဖြစ်စဉ်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်သံရုံးနှင့် ထိတွေ့ဆက်ဆံပြီး လိုအပ်လျှင် အကူအညီရရန်၊ တိုင်ပင်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းဆက်သွယ်ရန် လမ်းညွှန်မှုရရှိထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။ (သတင်းစဉ်)

DKBA ခွဲထွက်အဖွဲ့ သို့ လက်နက်ခဲယမ်းနှင့် လူသစ်များစုဆောင်းပေးခြင်းဆောင်ရွက်ပေးသူတစ်ဦးအား ထိုင်းနိုင်ငံ မဲဆောက်မြို့တွင် ဖမ်းမိ မြဝတီ အောက်တိုဘာ ၉ ကရင်ပြည်နယ် မဲသေဝါဒေသတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သောစစ်ပွဲကာလ DKBA ခွဲထွက်အဖွဲ့သို့ လက်နက်ခဲယမ်းနှင့် လူသစ်များစုဆောင်းပေးခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးသူတစ်ဦးအား ထိုင်းနိုင်ငံ မဲဆောက်မြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က ဖမ်းဆီးရမိကာ မတရားအသင်းအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇(၁)ဖြင့် အရေးယူစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း စစ်ဘက်ဆိုင်ရာအသိုင်းအဝိုင်းမှ သိရသည်။ ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီမြို့ ရှေ့တန်းအမှတ်(၁၉) စစ်ဆင်ရေးကွပ်ကဲမှု ဌာနချုပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် သယ်န်းညီနောင်အခြေချစစ်ဗျူဟာ၊ နယ်ခြားစောင့်တပ်နယ်(၃)တို့မှ အမာခံသတင်းပေးများ၊ မဲဆောက်မြို့မှ သက်ဆိုင်ရာနှင့် ချိတ်ဆက်ကာ ဒီကေဘီအေခွဲထွက်အဖွဲ့(KKO)အဖွဲ့သို့ လက်နက်ခဲယမ်းနှင့် စစ်သားသစ်များစုဆောင်းပေးသူ အောင်မင်းစိုးအား အောက်တိုဘာ ၈ ရက် ည ၉ နာရီ ၅ မိနစ်ခန့်က မြဝတီမြို့မှ တာဝန်ရှိသူများထံသို့ လွှဲပြောင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြဝတီမြို့သို့ လွှဲပြောင်းလက်ခံခဲ့သော အောင်မင်းစိုးအား ပဏာမစစ်ကြောရေးအရ DKBA ခွဲထွက်အဖွဲ့အား ဆက်သွယ်ခြင်း၊ ၎င်းအဖွဲ့သို့ လက်နက်ခဲယမ်းများ ပို့ဆောင်ပေးခြင်း၊ စစ်သားသစ်စုဆောင်းပို့ပေးခြင်းများလုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ခဲ့သဖြင့် ရှေ့တန်းအမှတ်(၁၉)စစ်ဆင်ရေးကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ်မှ ဗိုလ်ကြီးအေးမင်းထွန်းက တရားလိုပြုလုပ်တိုင်ကြားခဲ့ရာ မြဝတီမြို့နယ်ရဲစခန်းက အောင်မင်းစိုး(၃၇)နှစ် (ဘ)ဦးစိုးသိန်း ပုဏ္ဏားစု(၄)လမ်း ပဲခူးမြို့နေသူအား (၂)၄၈၅/၂၀၁၆၊ ၁၉၀၈ ခုနှစ် မတရားအသင်းအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇(၁)အရ အရေးယူစစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ တင်ဝင်းလွင်(ကျော့ကရိတ်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အလားအလာကောင်းသော စပ်မျိုးပြောင်းမျိုးသစ်များကို တောင်သူများအသုံးပြုနိုင်ရန် တပ်ကုန်းစိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဌာန ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

တပ်ကုန်း အောက်တိုဘာ ၉

၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးရာသီစပ်မျိုးပြောင်းသုတေသနလုပ်ငန်း အဖြစ် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဌာန တပ်ကုန်း သုတေသနဌာနတွင် ဆောင်ရွက်ထားရှိသော ထုတ်လုပ်ပြီး စပ်မျိုးပြောင်းမျိုးများနှင့် အလားအလာကောင်းသော စပ်မျိုးပြောင်းမျိုးသစ်များကို တောင်သူများ၊ လုပ်ငန်းရှင်များ

သိရှိနိုင်ရန်အတွက် စပ်မျိုးပြောင်းများ ကွင်းဆင်း သရုပ်ပြပွဲကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက တပ်ကုန်းစိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဌာန ကွင်းပရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားသည်။



စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဌာနအနေဖြင့် သုတေသနပြုဆောင်ရွက်ထားသော မျိုးကောင်းမျိုးသစ်နှင့် စိုက်ပျိုးနည်းပညာပြန့်ပွားရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသနှင့်သင့်တော်သော အထွက်ကောင်း၊ အရည်အသွေးကောင်းစပ်မျိုးပြောင်းမျိုးသစ်များကို တောင်သူများနှင့်လုပ်ငန်းရှင်များကိုယ်တိုင် စိတ်ကြိုက်ရွေးချယ်နိုင်ရန်၊ စပ်မျိုးပြောင်းမျိုးစေ့ထုတ်လုပ်ရေးတွင် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်နှင့် တောင်သူများ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန်၊ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး ပညာရှင်များ၊ တောင်သူများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များတွေ့ဆုံ၍ စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ကွင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဌာန မန်နေဂျာ ဦးသာထွန်းက ပြောကြားသည်။

“စပ်မျိုးပြောင်းရဲ့ သုတေသနလုပ်ငန်းမူရင်းက စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဌာနနှင့် တပ်ကုန်းစိုက်ပျိုးရေး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေစိုက်ရေးဌာနခွဲတို့ ဖြစ်ပါတယ်။ စပ်မျိုးပြောင်းတွေကိုတော့ မိဘလိုင်းတွေမွေးထားရပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာဆိုရင်တော့ စိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဌာန ၂၄ ခုရှိပါတယ်။ အဲဒီဒေသတွေကို လိုက်ပြီး တော့လည်း စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုတွေ ပြုလုပ်ထားပါတယ်။ ဒီဒေသမှာ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်ပေမယ့် ရာသီဥတုဆိုးရွားတဲ့ အခြားဒေသတွေမှာ ခံနိုင်ရည်ရှိချင်မှရှိမယ်။ အဲဒီမှာ ကောင်းတာက မျိုးတစ်မျိုး၊ ဒီမှာ ကောင်းတာက မျိုးတစ်မျိုးမတူညီပါဘူး။ အပူပိုင်းဒေသမှာဆိုရင် အပူဒဏ်ခံနိုင်တဲ့မျိုး၊ ရေငတ်ဒဏ်ခံနိုင်တဲ့မျိုးတွေဟာ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်ပြီး အဲဒီမျိုးတွေကို မိုးများတဲ့ဒေသမှာ စိုက်ပျိုး

ရင်တော့ အထွက်ကောင်းချင်မှ ကောင်းမှာပါ။ သူ့ဒေသနဲ့ သူ့ အထွက်ကောင်းအောင် Location တွေ အများကြီးခွဲပြီး စမ်းသပ်ထားပါတယ်”ဟု စပ်မျိုးပြောင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဦးသာထွန်းက ဆက်လက်ရှင်းပြသည်။

ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ဇီးပင်ကျေးရွာမှ တောင်သူ ဦးစိန်အောင်က “ကျွန်တော်တို့တောင်သူတွေဟာ ပညာရှင်တွေရဲ့ နည်းစနစ်တွေကို ရယူပြီးတော့ သိပ္ပံနည်းစနစ်ကျကျ စိုက်ပျိုးနေကြတာဖြစ်ပါတယ်။ သိပ္ပံနည်းစနစ်ကျကျ စိုက်ပျိုးနေတဲ့အတိုင်းပဲ အောင်မြင်မှုတွေရရှိခဲ့ပါတယ်။ ယခင်က ပြောင်းတစ်ဧကကို တင်း ၅၀ ကနေ တင်း ၆၀ အထိ ထွက်ရှိတဲ့အတိုင်းအတာကနေ အခု တစ်ဧကကို တင်း ၁၀၀ လောက်အထိ ထွက်ရှိပါတယ်။ စိုက်ပျိုးရေး နည်းစနစ်တွေ မှန်ကန်မှသာ အောင်မြင်မှုတွေရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကြိုးစားပြီး စိုက်ပျိုးနေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ခုအချိန်မှာ ကုန်ကျစရိတ်၊ ဝင်ငွေနဲ့ ထွက်ငွေက မျှနေတဲ့ အနေအထားမှာ ရှိနေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့တောင်သူတွေဟာ အားပြတ်နေတဲ့အနေအထားတွေမှာ ရှိနေပါတယ်”ဟု ၎င်းတို့၏ အတွေ့အကြုံကို ပြောပြသည်။

တပ်ကုန်းစိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဌာနသည် သက်တမ်း ၁၀၂ နှစ်ရှိပြီဖြစ်ပြီး ပြောင်းမျိုးသုတေသန ပြုလုပ်မှု မှာလည်း နှစ် ၁၀၀ ကျော်ရှိပြီဖြစ်သည်။ မိုးရာသီ ပြောင်းသုတေသနစီမံချက်အရ တပ်ကုန်းစိုက်ပျိုးရေး သုတေသနဌာနတွင် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဌာနမှ ထုတ်ဝေပြီး မျိုးနှစ်မျိုး၊ ဈေးကွက်တွင် ရောင်းချနေသော စပ်မျိုးပြောင်း မျိုးသုံးမျိုး၊ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဌာနမှ အလားအလာကောင်းသော စပ်မျိုးပြောင်း မျိုးသစ်၁၅ မျိုး စုစုပေါင်း စပ်မျိုးပြောင်း ၂၀ အား သရုပ်ပြ စိုက်ပျိုးထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ- အေးအေးမြင့်၊
ခင်မျိုးနိုင်(ကြေးမုံ)

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပပြီးစီး

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၉

၂၀၁၆ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဖလား (အလွတ်တန်း)လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ နောက်ဆုံးနေ့နှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်၍ မန္တလေး မြို့ရှိ အနောက်ဘက်ကျား၌ ကျင်းပသည်။

ဗိုလ်လုပွဲ ပွဲစဉ်များအပြီးတွင် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ ၅ တက် အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ၊ ၇ တက် အမျိုးသမီး ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဖလား အလွတ် တန်း ကနူးအမျိုးသားတစ်ဦးချင်း ပြိုင်ပွဲ၊ ကယက်အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်း ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ၊ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလှေ အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်း ပြိုင်ပွဲနှင့် အမျိုးသားတစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲ တို့တွင် ဆုရရှိသူများကို အားကစား နှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးလှိုင်၊ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တာဝန် ရှိသူများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံလှေလှော် အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထိုက်မင်း



တို့က ဆုများချီးမြှင့်သည်။

ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်ရိုးရာလှေလှော်ပြိုင်ပွဲ အမျိုးသားပြိုင်ပွဲ၌ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးအသင်းက ရွှေနွဲ့ရခဲ့ရာ ကြေး တစ်ခုဖြင့်လည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး ပြိုင်ပွဲ၌ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အသင်းက ရွှေနွဲ့ရခဲ့ရာ၊ ငွေတစ်ခုဖြင့် လည်းကောင်း၊ စုပေါင်းတံခွန်စိုက် ဆုဖလားကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အသင်းက ရွှေနွဲ့ရခဲ့ရာ၊ ကြေး နှစ်ခုဖြင့်လည်းကောင်း ရရှိခဲ့သည်။ အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲ ပထမဆုရ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီးအသင်းအား မန္တလေး သတင်း-ရဲရင့်ရှိုင်း ဓာတ်ပုံ-ဖိုးသော်ဇင်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉

ရန်ကုန်ဘူတာကြီးနှင့် မြို့ပတ်ဘူတာ များ သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး၊ ခိုး၊ ဆိုး၊ နှိုက်မှုခင်းများ လျော့နည်း ပပျောက်စေရေး၊ ခရီးသွားပြည်သူများ လုံခြုံချောမွေ့စွာနှင့် စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ ခရီးသွားလာနိုင်ရေး၊ မီးရထားမတော် တဆမှုများ လျော့နည်းစေရေးတို့ အတွက် မြန်မာ့မီးရထားဌာနအလိုက် တာဝန်ရှိသူများနှင့် အမှတ်(၃)တပ်ဖွဲ့ ခွဲများ ဒုတိယရဲမှူးကြီး မျိုးဇော်ဦး၊ ဦးစီးတပ်ခွဲမှူး၊ စခန်းမှူး၊ တစ်စုမှူးများ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ပြုလုပ် ခဲ့သည်။

ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထား လမ်းပိုင်း တွင် မီးရထားမတော်တဆမှုများ အနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင် ဘာလကုန်အထိ လူတိုက်မိမှု(၂၈) ကြိမ်၊ ဖော်တော်ယာဉ်တိုက်မိမှု(၁၆) ကြိမ်ဖြစ်ပွားကာ ၁၅ ဦးသေဆုံးပြီး ၁၅ ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သဖြင့် ပြည်သူ

မီးရထားဌာနနှင့် ရထားရဲတပ်ဖွဲ့ အမှတ်(၃) တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူးရုံး(ရန်ကုန်)လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး



များအနေဖြင့် မီးရထားလမ်းကူးများ ပွဲများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တွင် အထူးဂရုစိုက် ဖြတ်ကူးရန်လို သိရသည်။

ကြေးမုံ

ကျေးလက်ဒေသအသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြုသင်တန်းကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

နောင်ချို အောက်တိုဘာ ၉

ရမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ် ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြု သင်တန်းကို အုမ္မခါးကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း မွှာရုံ၌ စက်တင်ဘာ ၁၂ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်အထိ တစ်လကြာ သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါအသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ အထောက်

အကူပြုစက်ချုပ်သင်တန်းသို့ နောင်ချိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ အုမ္မခါး၊ ကုလားကွဲ၊ ပြေသာကုန်း၊ ဆမ္မဿ၊ ငုတလေး စသည့်ကျေးရွာများမှ သင်တန်းသား ၄၀ တက်ရောက် သင်ကြားကြပြီး ကျောက်မဲခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးမင်းစိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သင်တန်းအခြေအနေများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များကို ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၂၄၇)

<h3>ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ</h3> <p>ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် မြောက်ပိုင်းနှင့် အလယ်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မုတ်သုံလေ အားအနည်းငယ်မှ အားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။</p>	<h3>နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်</h3> <p>မြန်မာနိုင်ငံ တောင်ပိုင်းဒေသများတွင် ထစ်ချွန်းမည့် အခြေအနေများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေမည်။</p>	<h3>မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ</h3> <p>လှိုင်း အသင့်အတင့်ရှိ မည်။</p>
--	---	--

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပန်းလှိုင်အိမ်ရာဝင်းအတွင်းရှိ Lotus Place အဆင့်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်း မကြာမီဆောင်ရွက်ပြီးစီးမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉ ရန်ကုန်မြို့အနောက်ပိုင်း လှိုင်မြစ်ဘေးရှိ ၆၅၂ ဧက အကျယ်အဝန်းရှိ သော ပန်းလှိုင်အိမ်ရာဝင်းအတွင်းရှိ Lotus Place အဆင့်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်းကို Yoma Strategic Holdings Company က အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မကြာမီ ပြီးစီးတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ပန်းလှိုင်အိမ်ရာဝင်းအတွင်းရှိ Lotus Place အဆင့်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအား တွေ့ရစဉ်။

ပန်းလှိုင် အိမ်ရာဝင်းအတွင်း အသစ်ချဲ့ထွင် ဆောက်လုပ်ထားသည့် Lotus Place အဆင့်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်းကို မြေနေရာဧရိယာ သုံးဧကကျော် ကျယ်ဝန်းသည့်နေရာပေါ်၌ တည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါ အဆောက်အအုံမှာ သုံးထပ်တိုက် အမျိုးအစားဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆောက်အအုံ အလုံး ၃၀ ဆောက်လုပ်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး အဆောက်အအုံ တစ်လုံးချင်းစီ၏ မြေကွက်အကျယ်မှာ မျက်နှာစာမှာ ပေ ၄၀ စီရှိကာ အရှည် ပေ ၁၀၀ ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆောက်အအုံ တစ်လုံးချင်းစီ၏ အတွင်းပိုင်းပြင်ဆင်ထားမှု အရ အိပ်ခန်း သုံးခန်း၊ ဧည့်ခန်း နှစ်ခန်း၊ လသာဆောင် တစ်ခု၊ အဆင့်မီ မီးဖိုချောင်နှင့် ထမင်းစားခန်းများ ပါဝင်ပြီး အိပ်ခန်းများအားလုံးမှာ Master Bedroom များဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယာဉ်နှစ်စီးရပ်နားရန် ကားပါကင်နေရာ ပါဝင်ပြီး အိပ်ခန်းအကျယ်အဝန်းမှာ စုစုပေါင်း စတုရန်းပေ ၄၄၆၈ ပေ ရှိကြောင်း သိရသည်။ ပန်းလှိုင်အိမ်ရာအတွင်းရှိ Country Club နေရာတွင် ရေကူးကန်နှင့် ကလေးကစားကွင်းများ၊ အားကစား

ခန်းမ၊ မြက်ခင်းပြင် တင်းနစ်ကွင်းများ၊ Beauty Salon၊ Restaurant၊ Spa တို့ ပါဝင်တည်ဆောက်ထားကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် လျှပ်စစ်မီးနှင့် ရေ ၂၄ နာရီပတ်လုံး ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး စီမံကိန်းဧရိယာအတွင်း စီမံလမ်းမဧရိယာ အများအပြား ထည့်သွင်းဖန်တီးလုပ်ဆောင်ထားကြောင်း သိရသည်။ Lotus Place အဆင့်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်း၌ နေထိုင်သူများအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပန်းလှိုင်စီလုံဆေးရုံ၊ ပန်းလှိုင် School၊ ပန်းလှိုင် Country Club၊ ပန်းလှိုင် Golf Club နှင့် Horizon Restaurant များ ပါဝင်ပြီး အဆိုပါ Horizon Restaurant မှ သန့်ရှင်းလတ်ဆတ်သော ဥရောပနှင့် ယိုးဒယားအစားအစာများကို အိမ်မှနေ၍ ဆက်သွယ်မှာယူကာ အိမ်အရောက် ပို့ပေးသောဝန်ဆောင်မှုလည်းရှိကြောင်း သိရသည်။ Yoma Strategic Holdings မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက “နေရာအကွက်အကွင်းကောင်းတဲ့ ဒီ Lotus Place

အဆင့်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်းမှာ နေထိုင်သူတွေအနေနဲ့ ခြံဝင်းလေးနဲ့ အဆင့်မြင့်မြင့်နေထိုင်နိုင်ကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပရိဘောဂပစ္စည်းတွေကလွဲပြီး ကျန်အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းတွေအားလုံးကို ထည့်သွင်း ဆောက်လုပ်ထားတာပါ။ အဆောက်အအုံ ၃၀ လုံးက ဆောက်လုပ်ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်လို့ ရောင်းချပြီး သွားပြီဖြစ်ပြီး လက်ရှိအိမ်ရှင် အိမ်ငှားများ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်နေကြပါပြီ။ ကျန် အဆောက်အအုံ အလုံး ၂၀ ကလည်း အချောသပ်လုပ်ငန်းများပဲ ကျန်ပါတော့တယ်။ အိမ်ဝယ်ယူနေထိုင်သူများအနေနဲ့လည်း အိမ်ကို ဝယ်ယူလိုက်ခြင်းအားဖြင့် မြေကရန် နှစ် ၆၀ ရှိတဲ့ မြေနေရာကိုပါရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပတ်ဝန်းကျင်မှာ ဆူညံမှုနဲ့ လေထုညစ်ညမ်းမှုမရှိသလို ပတ်ဝန်းကျင်ကို ရှုမျှော်ကြည့်ရင်းနဲ့ အလိုလိုစိတ်အပန်းပြေစေမယ့် စိတ်အပန်းဖြေရာများရှိနေပါတယ်။ နေရာတစ်ခုကို အမှန် ရှာနေတဲ့ သီးသန့်နေထိုင်ကြလိုသူများအတွက် သင့်တော်တဲ့ဈေးနှုန်းနဲ့ ကုမ္ပဏီက

ရောင်းချပေးသွားမှာဖြစ်ပြီး အရစ်ကျ စနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်အောင်စီစဉ်ပေးထားပါသေးတယ်။ ပြီးတော့ အိမ်ကို အရစ်ကျစနစ်နဲ့ ဝယ်ယူနိုင်ဖို့အတွက် ရိုးမဘဏ်နဲ့ ချိတ်ဆက်ဝယ်ယူနိုင်အောင် စီစဉ်ပေးထားပါတယ်။ ဘဏ်ကနေပြီး အိမ်ရဲ့လက်ရှိ ပေါက်ဖျားနှုန်း တန်ဖိုးကျသင့်ငွေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်း ချေးယူလို့ရမှာဖြစ်ပြီး ရိုးမဘဏ်ကနေ နှစ်ရှည်အရစ်ကျစနစ်ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်အောင် စီစဉ်ပေးထားပါတယ်”ဟု ဆိုသည်။ လှိုင်မြစ်တစ်လျှောက်ရှိ ပန်းလှိုင်အိမ်ရာဝင်းအကျယ်အဝန်းမှာ စုစုပေါင်း ဧက ၆၅၂ ဧကရှိပြီး အဆိုပါ ပန်းလှိုင်အိမ်ရာဝင်းအတွင်းရှိ Lotus Place အဆင့်မြင့်အိမ်ရာစီမံကိန်း၌ နေထိုင်ကြသူများမှာ သဘာဝအလင်းရောင်ကို ရရှိခံစားနိုင်ကြမည်ဖြစ်ကာ ရင်သပ်ရွှေမောဖွယ်ရာ မြင်ကွင်းများကိုပါ တစ်ပါတည်းခံစားကြည့်ရှုနိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါစီမံကိန်းမှ သိရသည်။ (စိုးဝင်း MLA)

ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင်ရက်တို (ဆင့်ပွား)သင်တန်းဆင်း

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင်ရက်တို (ဆင့်ပွား)သင်တန်းဆင်းပွဲကို အောက်တိုဘာ ၆ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက အဆိုပါ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး စိုးဝင်းက ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ပြဌာန်းချက်များနှင့်အညီ တင်ပြတောင်းခံ သုံးစွဲတတ်စေရန် ယခုကဲ့သို့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းခွင်ရက်တို (ဆင့်ပွား)သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းတာဝန်များကို ပိုမိုလျင်မြန် ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ကြရန် ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် သင်တန်းတွင် ခရိုင်ရုံးမှ ဒု-ရဲမှူးမြင့်စိုးနှင့် သင်တန်းနည်းပြ ဆရာများ၊ မြောက်ပိုင်းခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်ရဲစခန်းများမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် စာရေးဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၇၇ ဦးတို့ကို အောက်တိုဘာ ၃ ရက်မှ ၆ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သင်ကြားပို့ချခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (၆၈၄)

မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ပညာပေးဟောပြော

သီပေါ အောက်တိုဘာ ၉ အထက်မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်းနှင့် ပြည်နယ်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန ကျောက်မဲခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးတို့အတွက် အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နောင်ချိုမြို့နယ်ဘန်ဘွေးကျေးရွာအုပ်စု ညောင်ထောက်အထက(ခွဲ) ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ဟောပြောပွဲတွင် အထက(ခွဲ)ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဘိုသိန်းက ဟောပြောပွဲကျင်းပရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး နောင်ချိုမြို့မရဲစခန်းမှူး ဒု-ရဲမှူးမျိုးတင်နှင့် ရဲအုပ်ငြိမ်းချမ်းစိုးတို့က မူးယစ်ဆေးအကြောထဲထိုးသွင်းသူများတွင် ခုခံအားကျဆင်းမှုများ၊ ကူးစက်ရောဂါ အန္တရာယ် လျော့ချရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စိတ်ကြံ့ခိုင်သွင်းပေးသည့်အဖွဲ့ဝင်များကြောင့် နောက်ဆက်တွဲဖြစ်ပေါ်ခံစားရသည့် ဆိုးကျိုးများကိုလည်းကောင်း၊ စာရေးဆရာဇာဏီဟိန်း(သီပေါ)က သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးဟောပြောကြသည်။ ထို့နောက် အထက်မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်းမှ တစ်ဆင့်ပေးပို့ လှူဒါန်းသော ခင်မောင်မြင့်(စစ်ကိုင်း) ပြန်ဆိုရေးသားသည့် ဟင်နရီကစ်ဆင်းဂျား၏ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးနှင့် သံတမန်ရေးရာ ကွပ်ကဲမှုစာအုပ် ၂၅ အုပ်နှင့် ဇာဏီဟိန်း(သီပေါ)ရေးသားသည့် ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးစာအုပ် ၃၀ တို့ကို ကျောင်းစာကြည့်တိုက်အတွက် ကျောင်းအုပ်ကြီးထံ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (စိုင်း(သီပေါ))

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မနီးမဝေးတွင် တည်ရှိသည့် ရန်ကုန်မြစ်ဝပင်လယ်ပြင်တွင် ငါး၊ ပုစွန်စသည့် သက်ရှိသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး သင်္ဘောများ သဲ၊ ကျောက်စရစ်ခဲ စသည့် သဘာဝသယံဇာတများ ထွက်ရှိသည်။ သို့သော် ရန်ကုန်မြစ်ဝပင်လယ်ကြမ်းပြင်တွင် သဘာဝအလျောက်ဖြစ်ပေါ်နေသော သဲများကို စက်တပ်စက်လှေကြီးများဖြင့် နေ့စဉ် စုပ်ယူလျက်ရှိကြပြီး လမ်း၊ တံတားကြီးများ၊ အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ကြရာတွင် အသုံးပြုကြသည်။ ပင်လယ်ပြင်မှထွက်ရှိသော သဲများကို ပိုမိုဝယ်ယူလာကြသဖြင့် စက်တပ်စက်လှေကြီး ပိုင်ရှင်များသည် နေ့စဉ် ရန်ကုန်မြစ်ဝအတွင်းရှိ သဲများကို စက်တပ်စက်လှေကြီး ၁၅ စင်း၊ ၂၀ ခန့်ဖြင့် စုပ်ယူသယ်ဆောင်ခတ်မောင်းလျက်ရှိသည်။ စက်တပ်

ရန်ကုန်မြစ်ဝ၏ သဘာဝအလှအပများမပျက်စီးစေရန် ကြပ်မတ်ပေးစေလို



စက်လှေကြီးများက သဲများကို သယ်ဆောင်ရာတွင် တင်ဆောင်နိုင်မည့်အခြေအနေထက် ပိုမိုတင်ဆောင်လာကြသည်မှာလည်း များစွာအန္တရာယ်ကြီးလှသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ရန်ကုန်မြစ်အတွင်း နိုင်ငံခြား ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောကြီးများ

ပင်လယ်ပြင်မှ ထွက်ရှိသော သယံဇာတ သဲများကို လိုအပ်သည်ထက် ပိုမိုစုပ်ယူနေမှုကြောင့် ရန်ကုန်မြစ်ဝရှိ သဘာဝအလှ ကမ်းပါးများ မကြာခင် ပြုကျပျက်စီးလျက်ရှိရာ ယခုဆိုလျှင် လယ်မြေများဆုံးရှုံးသည်အထိ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်ဟု ရန်ကုန်မြစ်ဝ သုတ်စွန်းကွေ့နေ ဒေသခံ လယ်သမားတစ်ဦးက ပြောသည်။ ယခုကဲ့သို့ ရန်ကုန်မြစ်ဝရှိ သဲများကို လိုအပ်သည်ထက် ပိုမိုစုပ်ယူနေကြသည့် စက်တပ်စက်လှေကြီးများကြောင့် ရန်ကုန်မြစ်ဝ၏ သဘာဝအလှအပများ မပျက်စီးစေရန် တာဝန်ရှိသူများက ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါသည်။ (ကိုကိုဇော်)

မြေယာကိစ္စများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉ မြို့နယ်လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများသိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီမှ ရပ်ကွက်လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှု ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များအား လုပ်ထုံးလုပ်နည်း မူဝါဒများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် တွေ့ဆုံရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အင်းစိန်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အမှတ်(၂) တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝေဖြိုးဟန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် မြို့နယ်လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုပြန်လည်စိစစ်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအေးမင်းက အဖွဲ့အမှတ်စကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ ပြန်လည်စိစစ်ရေးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး မြို့နယ်မြေစာရင်းဦးစီးမှူး ဦးခင်ဖေနှင့် အင်းစိန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက် ၂၁ ရပ်ကွက်မှ ရပ်ကွက်လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှု ပြန်လည်စိစစ်ရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင် ၁၀၅ ဦး တို့နှင့်တွေ့ဆုံကာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း မူဝါဒများနှင့်အညီ ပြန်လည်စိစစ်နိုင်ရေး အပြန်အလှန်ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ညက်ဟိန်း(အင်းစိန်)

တွန်းဇော်မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ

တွန်းဇော် အောက်တိုဘာ ၉ ချင်းပြည်နယ် ဖလမ်းခရိုင် တွန်းဇော်မြို့တွင် မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ရွေးကောက်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီက တွန်းဇော်မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်(၄)ရပ်ကွက်ရှိ မဲရုံများ၌ ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရွေးကောက်ပွဲကို တွန်းဇော်မြို့ပေါ်ရှိ ရပ်ကွက် (၂)ရပ်ကွက်ကို အပိုင်း(၄)ပိုင်းခွဲခြား၍ မဲရုံလေးနေရာ သတ်မှတ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပခဲ့ရာ အမှတ်(၁) မဲဆန္ဒနယ်တွင် ဦးကျင်တုန်းမန်က လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၂)မဲဆန္ဒနယ်တွင် ဦးဂျင်ဂိုးပေါင်က လည်းကောင်း၊ အမှတ်(၃)မဲဆန္ဒနယ်တွင် ဦးခင်မောင်ပေါင်ကလည်းကောင်း၊ အမှတ်(၄)မဲဆန္ဒနယ်တွင် ဦးခင်မောင်လှိုင်ကလည်းကောင်း အသီးသီးအနိုင် ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ညောင်တုန်းမြို့နယ်အတွင်း

ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

ညောင်တုန်း အောက်တိုဘာ ၉ ရော့တီတိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မင်းနိုင်သည် အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက်ပိုင်းက ညောင်တုန်းမြို့နယ်အတွင်း ဆောင်ရွက်ပြီး၊ ဆောင်ရွက်ဆဲလုပ်ငန်းများနှင့် ရော့တီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး နယ်ခြားကျောက်တိုင်ကို သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရေး ဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ဆက်လက်၍ ညောင်တုန်းမြို့နယ်အတွင်း ရွှေလင်းယုန်လမ်း အရှည်ပေ ၂၆၃၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ၄ ဗ လက်မရှိ ကွန်ကရစ်လမ်း၊ ရဲမာန်ဟုန်လမ်း အရှည်ပေ ၉၂၅၊ အကျယ် ၁၉ ပေ၊ ၅ စ လက်မရှိ ကွန်ကရစ်လမ်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် လမ်းမတော်လမ်းတစ်လျှောက် တစ်ဖက်လေးပေစီချဲ့၍ ဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးညွန့်ဝင်း(လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး)နှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ ဦးမျိုးချစ်ဦးတို့က ရှင်းလင်းပြောကြားကြောင်း သိရသည်။ (၀၇၆)

အနုပညာ



Miss Universe Myanmar 2017 အလှမယ်ရွေးချယ်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၆ ရက် ညပိုင်းက ရန်ကင်းမြို့ရှိ နိုမိုတယ်ဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲဝင်အလှမယ် ၂၆ ဦးအနက်မှ ခါးနံပါတ် ၂၅ အလှမယ် ဇွန်သံစဉ်က သရဖူဆွတ်ခူးရရှိခဲ့သည်။ သရဖူဆွတ်ခူးပြီးနောက် Title ဆုများပါရရှိခဲ့သော ဇွန်သံစဉ်နှင့် ဆက်သွယ်မေးမြန်းထားမှုများကို ဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

ပူပူဇွေးဇွေး မယ်စကြဝဠာ (မြန်မာ) သရဖူဆွတ်ခူး ဇွန်သံစဉ်

Miss Universe Myanmar 2017

ဇွန်သံစဉ်

သရဖူဆွတ်ခူးပွဲအတွက် ဝမ်းသာစကားလေး ပြောပေးပါဦး

Miss Universe Myanmar 2017 သရဖူဆွတ်ခူးပွဲကို ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်မတို့အားကြီးစားထားတဲ့ ပြိုင်ပွဲတစ်ခုမှာ ပင်ပန်းရကျိုးလည်းနပ်တယ်။ တကယ်လည်း ဂုဏ်ယူတယ်။ ရလဒ်ကောင်းရတဲ့အတွက် တကယ်လည်းပျော်ပါးတယ်။

နိုင်ငံတော်အားပြုစာလေးပြောပြပါဦးအောင် နိုင်ငံတော်ချစ်ပွဲအတွက် အယ်လိုပြိုင်ဆိုင်သွားမယ်

ကျွန်မ ၂၀၁၄ ပြိုင်ပွဲက လိုအပ်ချက်တွေကို ပြန်သုံးသပ်တယ်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲတယ်။ စိတ်ဓာတ်ခိုင်ခိုင်မာမာနဲ့ အခုဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်တယ်။

ပြိုင်ပွဲကြီးကိုသွားပြိုင်ရင်လည်း ပိုပြီးပြည့်စုံသွားအောင် အကုန်လုံးကို ပြင်ဆင်သွားမယ်။ ရှေ့ကသွားပြိုင်ဖူးတဲ့ စိန်ယာအစ်မတွေရဲ့ အတွေ့အကြုံကိုလည်းမေးသွားမယ်။ ဒီထက်ပိုမိုလေ့လာပြီးတော့ အကောင်းဆုံးယှဉ်ပြိုင်သွားမှာပါ။

သရဖူဆွတ်ခူး Miss Famous ဆိုတဲ့ ပရိသတ် Voting ခဲ့ပေးရတဲ့ ဆုလည်းရခဲ့တယ်နော်

Miss Famous ဆုက ပရိသတ်တွေ Voting ပေးလို့ ရတာဖြစ်တဲ့အတွက် ပရိသတ်တွေအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ကျွန်မကိုယ့်ယုံကြည်ကြည်နဲ့ အချိန်တွေပေးပြီးတော့ Voting တွေပေးတဲ့အတွက်လည်း ကျွန်မပျော်ပါတယ်။ သူတို့ အားပေးရကျိုးနပ်တဲ့အတွက် တအားလည်းဝမ်းသာမိပါတယ်။

၂၀၁၄ ခုနှစ်ကလည်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တယ်ဆိုတော့ အခုတစ်ကြိမ်က စုတ်ယူအနိုင်ရမယ်

၂၀၁၄ တုန်းကတော့ ကျွန်မအသက် (၁၉) နှစ်ဆိုတော့ငယ်သေးတယ်။ Miss Universe Myanmar ပွဲကြီးကိုအတွေ့အကြုံရအောင် ဝင်ပြိုင်မယ်ဆိုပြီး ပြိုင်ဖြစ်ခဲ့တာပါ။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာကတည်းကပြိုင်မလို့ အသက်မပြည့်သေးလို့ ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်မရခဲ့ဘူး။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ အသက်ပြည့်တော့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တယ်။ အဲဒီတုန်းကလည်း လွဲချော်ခဲ့တယ်။ ဒီနှစ်မှာတော့ လိုအပ်ချက်တွေကို ပြုပြင်ပြီးရည်မှန်းချက်ဖြစ်တဲ့ Miss Universe Myanmar တစ်ဦးအနေနဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းစားပြု သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရချင်တာ ကျွန်မရဲ့ရည်မှန်းချက်တစ်ခုပါ။ ဒါကြောင့် ဒုတိယတစ်ကြိမ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့တာပါ။

သရဖူဆွတ်ခူးပွဲအတွက် အပြုလည်းပြောပါဦး

ကျွန်မတို့အလှမယ်တွေ လေ့ကျင့်မှု (Training)တွေအများကြီး

လုပ်ရတယ်။ ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုကို လေ့လာရေးခရီးသွားရတယ်။ ထိုင်းနိုင်ငံက နည်းပြ(Trainer)တွေနဲ့လည်း လေ့ကျင့်ရတယ်။ ကျွန်မတို့အတွက် အတွေ့အကြုံလည်း အများကြီးရပါတယ်။ ဆုရရှိတဲ့သူမှမဟုတ်ပါဘူး။ ဆုမရတဲ့သူငယ်ချင်းတွေအားလုံးသူတို့ဘဝအတွက် အတွေ့အကြုံကောင်းတွေ အများကြီးရရှိခဲ့ပြီး နောက်ဘယ်ပြိုင်ပွဲပွဲပြိုင်ပြိုင် ဒီပြိုင်ပွဲကရတဲ့ အတွေ့အကြုံတွေနဲ့ ကိုယ်တိုင်ရလဒ်ကောင်းတွေ ရနိုင်မှာပါ။ ကျွန်မဆိုလည်း ပြိုင်ပွဲတွေအများကြီး ဝင်ပြိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် အရင်ပြိုင်ပွဲတွေက အတွေ့အကြုံတွေ၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တုန်းက ရခဲ့တဲ့အတွေ့အကြုံတွေထဲမှာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲသင့်တာကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲတယ်။ ပိုပြီးကြီးစားတယ်။ အဓိကတော့ ဇွဲ၊ လုံ့လ၊ ဝီရိယနဲ့ ကြိုးစားအားထုတ်မှုရယ် ပေါင်းစည်းပြီးတော့ စိတ်ဓာတ်လုံးဝမကျဘဲ ကြိုးစားထားခဲ့လို့ ယခုလိုသရဖူဆွတ်ခူးနိုင်တာဖြစ်ပါတယ်။

ဇွန်သံစဉ်ရဲ့ ငယ်ဘဝပြတ်သန်းမှုကရော

ငယ်ငယ်က မူကြိုကိုရန်ကုန်မှာတက်တယ်။ အဖေက ဆရာဝန်ပါ။ ကယားပြည်နယ်မှာ တာဝန်ကျတော့ လွိုင်ကော်မှာ သူငယ်တန်းတက်ရပါတယ်။ တစ်တန်းကနေ ကိုးတန်းအထိကို ရန်ကုန်ပြန်ရောက်လာတယ်။ ၁၀ တန်းကိုတော့ နေပြည်တော်မှာ မိဘတွေနဲ့အတူလိုက်နေပြီး နေပြည်တော်မှာ ၁၀ တန်းအောင်ပါတယ်။ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်ကနေ သရုပ်ဆောင်ပညာနဲ့ ဘွဲ့ရပါတယ်။ ဝိတပညာကိုဆက်လက်သင်ယူနေပါတယ်။ အဝေးသင်မြန်မာစာကတော့ နောက်ဆုံးနှစ်ရောက်နေပါပြီ။ ငယ်ငယ်တုန်းကကျောင်းမှာ ဝတ်ရွတ်အဖွဲ့မှာပါတယ်။ ဗန်းကိုင်တွေလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ငယ်ငယ်တုန်းကတော့ လူတွေရှေ့မှာလုပ်ရတာတွေဆိုရက်တတ်တယ်။ အနုပညာအလုပ်ကို တအားဝါသနာပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ကြိုးစားခဲ့ပါတယ်။

ဘာများပြည့်စွက်ပြောလိုပါလဲ

ကျွန်မကိုအဘက်ဘက်ကနေ ကူညီပေးကြသူတွေကတော့ အများကြီးပါပဲ။ ဒီနေရာရောက်လာတယ်ဆိုတာလည်း အားလုံးရဲ့ကူညီပေးမှုတွေ၊ အားပေးမှုတွေကြောင့်ပါ။ ဒါကြောင့် အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ ကြိုးစားရကျိုးလည်း နပ်သွားပါပြီ။ ဒီထက်လည်း သူတို့အားပေးရကျိုးနပ်အောင် ဆက်လက်ကြိုးစားသွားမှာပါ။ မြန်မာ့ဂုဏ်ကိုဆောင်နိုင်အောင် အကောင်းဆုံးကြိုးစားသွားပါမယ်လို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - မင်းလှသား
စာတိုပုံ - မိချိုကိုဟန်

နိုင်ငံတကာ ဖက်ရှင်ပြပွဲ မင်္ဂလာမန္တလေးတွင် ကျင်းပမည်

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၉
မန္တလေးမြို့၏ အကြီးကျယ်အခမ်းနားဆုံးသော ဖက်ရှင်ပြပွဲကြီး Mandalay International Fashion Week 2016 ကို အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်နှင့် ၁၆ ရက်တို့တွင် ညနေ ၅ နာရီခွဲမှစတင်ကာ မန္တလေးမြို့ မင်္ဂလာမန္တလေး ပရိုမိုးရှင်းဧရိယာ၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ ဖက်ရှင်ပြပွဲကို ရန်ကင်းမြို့နှင့် မန္တလေးမြို့မှ နိုင်ငံကျော် ဒီဇိုင်းနာများအပြင် ပြင်သစ်နိုင်ငံမှ ဒီဇိုင်းနာများ၏ ဆန်းသစ်သောဒီဇိုင်းများကို ရန်ကင်းမြို့၊ မန္တလေးမြို့နှင့် တောင်ကြီးမြို့ Miss Universe မှ မော်ဒယ် ၇၀ ကျော်က ဝတ်ဆင်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။
နိုင်ငံကျော်အဆိုတော်များ ဖြစ်ကြသော မြန်မာပြည်သိန်းတန်၊ မေမလ၊ ဇွဲပြည့်၊ စောထက်နိုင်စိုး (Myanmar Idol) တို့၏ ဖျော်ဖြေမှုနှင့် နိုင်ငံကျော်မော်ဒယ်များလည်း ပါဝင်သီဆိုဖျော်ဖြေကြမည်ဖြစ်သည်။
လာရောက်ကြည့်ရှုလိုသူများသည် လက်မှတ်များကို Star & Models Agency (မန္တလေး) ဖုန်း- ၀၉-၂၀၀၃၅၉၄ နှင့် ၀၉-၇၉၇၅၀၆၆၄၆ တို့သို့ အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်မှစတင်ကာ အခမဲ့ထုတ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
(၀၀၂)

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား ထုတ်လွှင့်မှုအစီအစဉ်		
၁၀ - ၁၀ - ၂၀၁၆ (တနင်္လာနေ့)		
နံနက်ပိုင်း	လူငယ်အစီအစဉ်	(ဆရာဇော်ကျော်ရသပညာ)
၆:၀၀ မင်းကွန်းဆရာတော်ကြီး၏ ပရိတ်တရားတော်	၁၂:၅၅ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "သစ္စာတိုင်နေ့ရက်များ" (အပိုင်း - ၆)	၄: ၃၅ လူမှုစီးပွားမြင်ကွင်းများ
၇:၃၅ ပြည်သူတို့ရဲ့စကားသံများ	၁:၁၀ တစ်ခါကအနုပညာမှတ်တမ်းများ	၅:၁၅ This Weeks Special Interest
၈:၃၅ ၂၀၁၆ခုနှစ် (၂၂) ကြိမ်မြောက်မြန်မာ တိုင်းရင်းသားတို့၏ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆိုအက၊အရေးအတီး ပြိုင်ပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ ဝင်များ လေ့လာနိုင်ရန် (အဆို ဘာသာရပ်) (ခေတ်ဟောင်းတေးနှင့်ကာလဝေါ်တေး) [အခြေခံပညာ(၁၅-၂၀)အဆင့်] (အမျိုးသား)	၁:၃၅ "ချစ်ခွင့်ပန်ဆိုတေးသံချို"	၅:၃၅ Yes or No Talk Show
၈:၅၀ ရုန်းကန်လှုပ်ရှားဘဝများ "စွန့်စား၍ . . ."	၁:၄၅ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "ဘုရင်မရဲ့ပန်းရွှေကြာ"	"Sport or Adventure"(Part- 2)
၉:၃၅ မြန်မာ့အသိုက်အဝန်းထဲမှအမျိုးသမီးများ	၂:၂၀ "KARAOKE World Championships (KWC)Myanmar 2016" (Level- 2) (Group- 3)	၆:၃၅ ဥပဒေရေးရာအဖြာဖြာ "အတွေးမခေါင်စမ်းပါနဲ့"
၁၀:၅၀ "မောင်းသူမဲ့လေယာဉ်ငယ် ပြည်သူ့အကျိုးပြုဆောင်ရွက်မယ်"	ညပိုင်း	ဦးစံပေါ၊ ရဲဦး၊ စောယုနဒီ ဒါရိုက်တာ-ဝေဠ(ဝသန်)
၁၁:၁၅ ရှုဖွယ်စုံလင်အာဆီယံအစီအစဉ်	၃:၃၅ Tasty Trip	၇:၁၅ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "တုံ့မယ့်လို့"
၁၁:၃၅ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား	၄:၁၀ အဝေးသင်တက္ကသိုလ်ပညာရေး ရုပ်မြင်သံကြားသင်ခန်းစာ ဒုတိယနှစ် (မြန်မာစာနှင့်ရသစာပေ အရေးအသားအထူးပြု)	(အပိုင်း - ၁၆)
		၈:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း၊ မိုးလေဝသအခြေအနေ
		၈:၃၅ "ဆေးဝါးသိပ္ပံပညာရှင်များ မွေးထုတ်ပေးရာ ဆေးဝါးတက္ကသိုလ်" (ရန်ကင်း)
		၉:၀၀ ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံခြားဇာတ်လမ်းတွဲ "ဘုရင်မရဲ့ပန်းရွှေကြာ"
		(အပိုင်း - ၁၅)

မှတ်ချက်။ ။ နာရီစဉ်တိုင်းတွင် ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် နိုင်ငံတကာသတင်းများ ထုတ်လွှင့်ပေးပါသည်။

ဒားကစား



တရုတ်အိုးပင်း ပိုလ်လုပွဲတွင် အန်ဒီမာရေးနှင့် ဒီမီထရော့စ်တို့ တွေ့ဆုံမည်

ပေကျင်းမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် တရုတ်အိုးပင်း အကြံပိုလ်လုပွဲအဆင့်တွင် အန်ဒီမာရေးက ဒေးဗစ် ဖာရာကို အနိုင်ရရှိခဲ့သဖြင့် ပိုလ်လုပွဲတွင် ဘူဂေးလ်ရီးယား တင်းနစ်ကစားသမား ဒီမီထရော့စ်နှင့် ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံရမည်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့အဆင့်(၂) အန်ဒီမာရေးမှာ ပြိုင်ဘက် ဒေးဗစ်ဖာရာကို ကစားချိန်တစ်နာရီ မိနစ်၃၀အတွင်းမှာပင် ၆-၂၊ ၆-၃ ဖြင့် နှစ်ပွဲပြတ်အနိုင်ကစားနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

မာရေးမှာ ယခုကဲ့သို့ ပိုလ်လုပွဲအထိတက်ရောက်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ၂၀၁၆ခုနှစ်အတွင်း သူ့ အတွက် ကိုးကြိမ်မြောက် ပိုလ်လုပွဲအဆင့်သို့ တက်ရောက်နိုင်ခြင်းလည်း ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ဖာရာသည် မာရေးနှင့် ယခုပွဲမတိုင်မီ တွေ့ဆုံခဲ့သည့် မြောက်ကြိမ်တွင်လည်း အကြိမ်တိုင်း နှုံးနိမ့်ထားခဲ့သူဖြစ်သလို ယခုတစ်ကြိမ်တွင်လည်း အရေးနိမ့်ခဲ့ပြန်သဖြင့် မာရေးနှင့် တွေ့ဆုံတိုင်း ရလဒ်ဆိုးရွားတတ်သည့် အစဉ်အလာတစ်ရပ်ကို သွေဖည်နိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိခဲ့ပေ။ ဒီမီထရော့စ်မှာမူ ပြိုင်ဘက်တင်းနစ်ကစားသမား ရာအိုနစ် ဒူးဒက်ရာကြောင့် ပြိုင်ပွဲမှ နုတ်ထွက်သွားခဲ့သဖြင့် အလိုအလျောက် ပိုလ်လုပွဲသို့တက်ရောက် နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်း ပိုလ်လုပွဲစဉ်တွင် ဗြိတိန်မှ ကွန်တာနှင့် ပိုလ်နတ်တင်းနစ်မယ် ရက်ဒ်ဝမ်း စကားတို့ တွေ့ဆုံယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။ ကွန်တာမှာ အကြံပိုလ်လုပွဲအဆင့်တွင် အမေရိကန် တင်းနစ်မယ် မာဒီဆန်ကီးစ်ကို ၇-၆ (၇-၁)၊ ၄-၆၊ ၆-၄ဖြင့် အနိုင် ယူကာ ပိုလ်လုပွဲသို့ တက်ရောက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ကမ္ဘာ့ အဆင့်(၁၀)အတွင်းပါ ပထမဦးဆုံးအကြိမ် တက် လှမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ ကွန်တာသည် ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ ကမ္ဘာ့အဆင့်(၁၄၆)နေရာ တွင် ရပ်တည်နေသူဖြစ်သဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ကမ္ဘာ့ အဆင့် (၁၀)အတွင်း ဝင်ရောက်နိုင်ခြင်းကြောင့် တိုးတက်မှု အလျင်မြန်ဆုံး တင်းနစ်မယ်တစ်ဦးဖြစ်ခဲ့သလို ၁၉၈၄ ခုနှစ် ဗြိတိန်တင်းနစ်မယ် ဒုရစ်နောက်ပိုင်း နှစ်ပေါင်း၃၀ကျော် တွင် ကမ္ဘာ့အဆင့်(၁၀)အတွင်း ဝင်ရောက်နိုင်ခဲ့သည့် ပထမဦးဆုံး သော ဗြိတိန် တင်းနစ်မယ်လည်း ဖြစ်လာခဲ့သည်။ **ရှိုင်ယန်တေးစင်**

ဂရစ်မန်းကို ခေါ်ယူရန်ကြိုးပမ်းမှုတွင် ပေါ့ဘာကူညီနိုင်မည်ဟု မန်ယူမော်လင့်

မန်ယူအသင်းက အက်သလက်တီကိုအသင်း ကြယ်ပွင့် ဂရစ်မန်းကို ခေါ်ယူဖို့ ပရီမီယာ လိဂ်ပြိုင်ဘက်တွေဖြစ်တဲ့ ချယ်လ်ဆီး၊ အာဆင်နယ်တို့နဲ့ အပြိုင်ကြိုးပမ်းနေရပြီး ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကလည်း ဂရစ်မန်းကို ခေါ်ယူလိုနေပါတယ်။ မန်ယူကတော့ သူတို့ အသင်းမှာ ပေါ့ဘာရှိတဲ့အတွက် ပေါ့ဘာဟာ ပြင်သစ်အသင်းဖော် ဂရစ်မန်းကို ရရှိရေးမှာ သေချာပေါက်အထောက်အပံ့ပေးနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ထားပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ ဘောလုံးရာသီက အက်သလက်တီကို နဲ့အတူ ချန်ပီယံလိဂ်ပိုလ်လုပွဲအထိ တက် ရောက်နိုင်ခဲ့ပြီး ပြင်သစ်လက်ရွေးစင်အသင်း ကိုလည်း သူ့ရဲ့ သွင်းဂိုးတွေနဲ့ ယူရီ၂၀၁၆ ပိုလ်လုပွဲအထိ ပို့ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့ အပြင် စီရိုနယ်လ်ဒိုကိုယ်တိုင်က ဂရစ်မန်း ဟာ ဒီနှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး ကစားသမားဆု (ဖီဖာဘလုန်းဒီအောဆု)နဲ့ ထိုက်တန်သူလို့ ထောက်ခံစကားဆိုရတဲ့အထိ ခြေစွမ်းကောင်းမွန်သူဖြစ်ပါတယ်။

ဂရစ်မန်းက ယူရီ-၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲဟာ သူ့နဲ့ပေါ့ဘာအကြား ဆက်ဆံရေးကို ပိုမို နီးကပ်စေခဲ့ကြောင်း မကြာသေးမီက ထုတ် ဖော်ပြောကြားခဲ့တာကြောင့် ပေါ့ဘာဟာ ဂရစ်မန်းကို ခေါ်ယူရေးအတွက် အဓိက သော့ချက်တစ်ခုဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ မန်ယူ တာဝန်ရှိသူများက ယုံကြည်နေတာဖြစ်ပါ တယ်။ ဂရစ်မန်းက “ပေါ့ဘာဟာ တကယ်ကို နှစ်လိုဖွယ်ကောင်းတဲ့သူဖြစ်သလို ကျွန်တော့် ရဲ့ သူငယ်ချင်းကောင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တစ်ယောက်နဲ့ တစ်ယောက် စာတိုလေးတွေ(မက်ဆေ့ချ်)တွေ ပေးပို့ပြီး ဆက်သွယ်တတ်ကြပါတယ်။ သူကလုပ် အသင်းအတွက် ဝင်ရောက်ကစားတဲ့အခါ ဘယ်လိုကစားသလဲဆိုတာ ကျွန်တော် စောင့်ကြည့်နေလေ့ရှိပါတယ်” လို့ ပြောကြားခဲ့ ပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဂရစ်မန်းနဲ့ အက်သလက်တီ ကို ချုပ်ဆိုခဲ့တဲ့ စာချုပ်သစ်အရ ဂရစ်မန်းကို ခေါ်ယူချင်ရင် စာချုပ်ဖျက်သိမ်းကြေး ပေါင် ၈၉ ဒသမ ၃ သန်းအထိ ပေးချေရမယ်လို့ ဖော်ပြပါရှိတာကြောင့် မန်ယူအနေနဲ့ ပေါ့ဘာ အတွက် အသုံးပြုခဲ့တဲ့စံချိန်တစ်ရပ်ကို ချိုးဖျက်ပြီး နောက်ထပ်ကမ္ဘာ့စံချိန်တင် ကစား သမားတစ်ဦးကို ထပ်မံခေါ်ယူမလား စောင့်ကြည့်ရအောင်ပါ။

မေလဲ့သင်း - ရေးသားသည်။



ချယ်လ်ဆီး၏ ကမ်းလှမ်းမှုကြောင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနှင့် အနာဂတ်မသေချာတော့သည့် သီယာဂိုဆေးလ်ဟား

ပီအက်စ်ဂျီ ဗဟိုခံစစ်မှူး သီယာဂိုဆေးလ်ဟားကို ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်ချယ်လ်ဆီးမှ ခေါ်ယူရန် ချိတ်ဆက်နေသဖြင့် ပီအက်စ်ဂျီနှင့် ဆေးလ်ဟားတို့ အနာဂတ်မသေချာမှုမရှိတော့ဟု ကစားသမားကိုယ်စားလှယ် တိုနီယက်တို့၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား၍ soccer lens က ဖော်ပြသည်။

တိုနီယက်တို့က “ချယ်လ်ဆီးဆိုတာလည်း အသင်းကြီးတစ်သင်းပါပဲ။ ဆေးလ်ဟားက ပီအက်စ်ဂျီနဲ့လည်း စာချုပ်သစ် ထပ်မချုပ်ဖြစ်ခဲ့ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ဒီအင်ဘာလမတိုင်မီ ဘာတွေဆက်ဖြစ်မလဲဆိုတာ ကျွန်တော်တို့ စောင့်ကြည့်ကြရအောင်ပါ။ သူ့ရဲ့စာချုပ်က ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန် ၃၀ မှာ သက်တမ်းကုန်ဆုံးမှာဖြစ်ပြီး ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသာ ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်မရရင် တော့ အခြားအနေက တစ်မျိုးတစ်ဖုံဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။ ဘောလုံးလောကမှာ မဖြစ်နိုင်ဘူးဆိုတာ လည်း မရှိတော့လေ”ဟု ဆိုလိုက်သည်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းသည် နည်းပြသစ် ကွန်တီကို ခန့်အပ်ခဲ့ပြီးနောက် ကွန်တီစိတ်ကြိုက် နည်းဗျူဟာဖြစ်သည့် နောက်တန်းကစားသမားသုံးဦးတည်းဖြင့် ခံစစ်ကြောင်းကို တည်ဆောက် ရန် ကြိုးပမ်းနေသော်လည်း ယခုထိ ကျစ်လျစ်မာကျောသည့် ခံစစ်အဆင့်သို့ မရောက်ရှိသေးဘဲ ချယ်လ်ဆီးအသင်း၏ ရလဒ်တရားခံမှာ နောက်တန်းခံစစ်ဖြစ်နေဆဲပင် ဖြစ်သည်။ ပီအက်စ်ဂျီ နောက်ခံလူ တစ်ဦးဖြစ်သူ ဒေးဗစ်လူဇ်မှာလည်း အပြောင်းအရွှေ့နောက်ဆုံးဈေးကွက် ပိတ်သိမ်း သည့်ရက်တွင် ချယ်လ်ဆီးသို့ တစ်ကျော့ပြန်ရောက်ရှိလာပြီးနောက် ဆေးလ်ဟားမှာလည်း ချယ်လ်ဆီး၏ နောက်ထပ်ပစ်မှတ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း အစောပိုင်းသတင်းရင်းမြစ်က အတိအကျ ဖော်ပြခဲ့ကြသည်။

ဆေးလ်ဟားသည် အေစီမီလန်၊ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းတို့တွင် ကမ္ဘာ့အဆင့် ခြေစွမ်းကို ပြသ ထားနိုင်သူဖြစ်ရာ ပီအက်စ်ဂျီ ခံစစ်အတွဲဖြစ်သည့် ဆေးလ်ဟားနှင့် ဒေးဗစ်လူဇ်တို့ဖြင့် ချယ်လ်ဆီး ခံစစ်ကို ပုံစံချတည်ဆောက်ရန် ကွန်တီက စိတ်ကူးနေခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ကွန်တီသည် လာဇီယိုကွင်းလယ်လူ ဖီလစ်ပီအန်ဒါဆင်ကိုလည်း ခေါ်ယူရန်ကြိုးပမ်းနေသလို ခံစစ်ပိုင်းအတွက် ဆေးလ်ဟားအပြင် ဘီနိုချီကိုလည်း ဆက်သွယ်နေကြောင်းသိရသည်။

ဂျူပင်တပ်သည် အစောပိုင်းက ဘီနိုချီအား ရောင်းချရန် ဆန္ဒမရှိသော်လည်း ယခုမူ ဘီနိုချီကို ချယ်လ်ဆီးသို့ ရောင်းချရန် သဘောတူညီခဲ့ပြီးဖြစ်သည်ဟု The Sun သတင်းစာက ဖော်ပြသည်။

အင်တာမီလန်သို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် သေချာနေပြီဖြစ်သည့် ဒါမီယန်

မန်ယူနည်းပြ မော်ရင်ဟိုလက်အောက်တွင် ပွဲထွက်ခွင့်မရရှိသူ ဒါမီယန်မှာ အင်တာမီလန်အသင်းနှင့် အပြီးသတ် သဘောတူညီချက်ရ ရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သောကြောင့် ဇန်နဝါရီဈေးကွက်ဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် မန်ယူမှ ထွက်ခွာရန် သေချာသွားပြီဖြစ်သည်။ ချယ်လ်ဆီးနည်းပြ ကွန်တီကလည်း အီတလီနောက်ခံလူ ဒါမီယန်ကို ခေါ်ယူရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သေးသော်လည်း မည်သည့် မန်ယူကစားသမားကိုမျှ ချယ်လ်ဆီးသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် ခွင့်မပြုဆိုသည့် မော်ရင်ဟို၏ မူဝါဒကြောင့် ချယ်လ်ဆီးသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် ကြိုးပမ်းမှုမှာ ပျက်ပြယ်ခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

သို့သော် အီတလီလက်ရွေးစင်အသင်းနည်းပြ ဗန်တူရာက ဒါမီယန်အနေဖြင့် ယခုထက် ပွဲထွက်ကစားချိန်ပိုမိုများရန် လိုအပ်နေသည်ဟု သတိပေးမှု ပြုခဲ့ပြီးနောက် ဒါမီယန်က အသင်းပြောင်းရွှေ့ရန် ယတိပြတ်ဆုံးဖြတ်လိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။ အင်တာမီလန်သည် ဒါမီယန်အား ဇန်နဝါရီဈေးကွက်အတွင်း အငှားဖြင့်သာ ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပြီး ရာသီကုန်တွင် အပြီးသတ် စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် ရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဧည့်သည်များ တာချီလိတ်နယ်စပ် ဝင်ပေါက်မှ ဝင်ရောက်လည်ပတ်မှုများ

တာချီလိတ် အောက်တိုဘာ ၉
 နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဧည့်သည်များသည် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဧပြီမှ အောက်တိုဘာ ၆ ရက်အထိ တာချီလိတ်နယ်စပ် ဝင်ပေါက်မှ တစ်ဆင့် လာရောက်လည်ပတ်မှုများ များပြားလျက်ရှိကြောင်းဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။
 ယင်းသို့ လာရောက်လည်ပတ်ရာတွင် ထိုင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသားများနှင့် တတိယနိုင်ငံသား အများစုပါဝင်သော နိုင်ငံခြားသားခရီးသွား ဧည့်သည် ၁၁၂၄၇ ဦးတို့သည် ထိုင်းနိုင်ငံ မယ်ဆိုင်မြို့မှ တစ်ဆင့် တာချီလိတ်နယ်စပ်သို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး တာချီလိတ်မြို့တွင်းရှိ တာလော့ဈေး၊ ဘုရင့်နောင်ရပ်တူ၊ မဟာမြတ်မုနိဘုရားကြီး၊ ရွှေတိဂုံစေတီတော်၊ တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ၊ အာခါဈေး၊ တရုတ်ဘုံကျောင်းများသို့ သွားရောက်လည်ပတ်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ထိုင်း၊ တရုတ်နိုင်ငံသား အများစုပါဝင်သော နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားဧည့်သည် ၂၅၁၃ ဦးတို့မှာ မိုင်းမြတ်ကျိုင်းတုံ၊ ခရီးစဉ်သို့လည်းကောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံသား အများစုပါဝင်သော နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားဧည့်သည် ၄၇၃၉ ဦးတို့သည် တာချီလိတ်မှ တစ်ဆင့် တောင်ကြီး-အင်းလေး-ပုဂံ-မန္တလေး-ကျိုက်ထီးရိုး-ရန်ကုန်စသည့် ပြည်တွင်းပိုင်းခရီးစဉ် ဒေသများသို့လည်းကောင်း သွားရောက်လည်ပတ်ခဲ့သည်။
 လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့သည့် ဧည့်သည်အများစုသည် မိုင်းမြတ်မြို့ရှိ ဈေးတန်းကြီးဘုရား၊ မြတ်စွာဘုရားခြေတော်ရာစေတီ၊ ကျိုင်းတုံမြို့ရှိ မဟာမြတ်မုနိ၊ ဟိုခိုကျောင်း၊ ဝတ်

အင်းကျောင်း၊ စွန်တောင်စေတီ၊ ဓာတ်ကျောမိဆရီ၊ ရမ်းထွန်းကျောင်း၊ ပါလုန်ကျောင်း၊ ရပ်တော်မူ၊ သစ်တစ်ပင်တောင်၊ ကမ္ဘာအေးစေတီ၊ မိုင်းလားမြို့ရှိ နယ်ခြားမှတ်တိုင်၊ ဘိန်းပြတိုက်၊ မိုင်းမချောင်း စသည့် အထက်ကရနေရာများသို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။
 နိုင်ငံခြားသား ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဧည့်သည်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တောတောင်ရေမြေ သဘာဝရူပဗေဒများကို ပကတိလေ့လာခံစားနိုင်စေရန်၊ နယ်မြေဒေသအသီးသီးရှိ အထက်ကရနေရာစဉ် နေရာများ၊ ဒေသတစ်ခုနှင့် တစ်ခုကွဲပြားခြားနားသော ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့စရိုက်များနှင့် လူနေမှုဘဝပုံစံများကို ကိုယ်တိုင် လေ့လာ သိရှိခံစားနိုင်စေရန်အတွက် လာရောက် လည်ပတ်ကြခြင်းဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

ဟိုတယ် ခရီး



ကလေးသူငယ်များအား ဥပဒေအရအရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ အတွေ့အကြုံရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၉
 ထိုင်းနိုင်ငံ ဘန်ကောက်မြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် 'ဥပဒေနှင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသည့် ကလေးသူငယ်များအတွက် ဥပဒေအရအရေးယူဆောင်ရွက်မှုပေါ်လမ်းလွှဲ၍ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် တခြားနည်းလမ်းများအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်း' ဒေသဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့် ပတ်သက်သည့် အတွေ့အကြုံရှင်းလင်းပွဲကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီ က ကျင်းပ

ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် တရားသူကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး တရားရေးဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးခရိုင်နှင့် မန္တလေးခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်တရားရုံးများမှ တရားသူကြီးများ၊ တရားရေးအရာရှိများ၊ Unicef (Myanmar) မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။
 အဆိုပါ အတွေ့အကြုံရှင်းလင်းပွဲတွင် ကလေးသူငယ်တရားရုံး(မန္တလေး) ကလေးသူငယ် တရားသူကြီး ဒေါ်မေထွန်းထွန်းအေး က ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဘန်

ကောက်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် 'ဥပဒေနှင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသည့် ကလေးသူငယ်များအတွက် ဥပဒေအရအရေးယူဆောင်ရွက်မှုပေါ်လမ်းလွှဲ၍ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် တခြားနည်းလမ်းများအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်း' ဒေသဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံများအား ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။
 ယင်းနောက် တက်ရောက်လာသူများက အတွေ့အကြုံရှင်းလင်းပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။
သန်းစောမင်း(ပြန်/ဆက်)

တောင်သူများအတွက် အကျိုးပြုသည့် သူငယ်တော်ကန်

တံတားဦး အောက်တိုဘာ ၉
 တံတားဦးမြို့နယ် သူငယ်တော်ကျေးရွာအနီးရှိ သူငယ်တော်ကန်သည် ယင်းဒေသရှိ တောင်သူများ မိုးစပါးသီးနှံအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းနိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော မိုးရေကို သိုလှောင်ပြီး လိုလောက်စွာ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်သည့်အတွက် စိုက်ပျိုးသီးနှံများ အောင်မြင်ထွန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
 ကန်၏ ရေထွက်တံခါး အမှတ်(၁) မှာ စိုက်ပျိုးမြေဧက ၅၀ စိုက်ပျိုးသောက်သုံးနိုင်ပြီး ရေထွက်တံခါးအမှတ်(၂) မှာ စိုက်ပျိုးမြေဧက ၂၅၀ စိုက်ပျိုးသောက်သုံးနိုင်သည်။ ကန်တည်ရှိခြင်းအားဖြင့် ကွင်းအမှတ် (၁၃၃၆) ကွင်းမှ ၁၁၁ ဧက၊ ထန်းတောဦးကွင်းမှ ၆၂ ဧက၊ ခေါင်းကွဲကွင်းမှ ၇၂ ဧက တို့အတွက် ရေအလုံအလောက်ရရှိနိုင်သည်။
 “ကန်ကြီးရှိတဲ့အတွက် မိုးစပါးတွေအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းပြီး ရိတ်သိမ်းပြီးသွားရင်လည်း ကန်အတွင်းဧက ၂၅၀ ကိုဆောင်းသီးနှံတွေဖြစ်တဲ့ ဂျုံ၊ ကုလားပဲ နေကြာနဲ့ အခြားသီးနှံတွေလည်း စိုက်ပျိုးနိုင်လို့ စားဝတ်နေရေးအတွက် ပိုပြီး အဆင်ပြေမှုရှိပါတယ်” ဟု ဒေသခံတောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။
 ယင်းတံတားဦးကန်သည် ရှေးမြန်မာမင်းများ လက်ထက် က တူးဖော်တည်ဆောက်ခဲ့သော ကန်ဖြစ်ပြီး ကန်ပေါင်အရှည်ပေ ၁၀၆၀၀ ၊ အမြင့် ၁၂ ပေ၊ ကန်ပေါင်အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ရေပြည့်ရေပြင်ကျယ်ဧရိယာ ဧက ၂၅၀၊ ရေပြည့်ရေလှောင်ပမာဏ ဧကပေ ၁၂၅၀ ရှိပြီး ရေသောက်ဧရိယာ ဧက ၃၀၀ ရှိရာ ရေပိုလွှဲ တစ်ခု၊ ရေတံခါးနှစ်ခု ရှိကြောင်း သိရသည်။
ရဲတင့်(ပြန်/ဆက်)



စာဖတ်ရိုက်နှိပ်ခြင်းများ ပညာပေး ဟောပြောခြင်းနှင့် နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံနှင့် စာအုပ်ပြပွဲပြုလုပ်

ဒလ အောက်တိုဘာ ၉
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ် ထူးကြီးကျေးရွာ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်း(ခွဲ)၌ မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက စာဖတ်ရိုက်နှိပ်ခြင်းများ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် နံရံကပ်စာစောင်၊ ဓာတ်ပုံနှင့် စာအုပ်စာစောင်ပြပွဲ အား အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ကျောင်းစာအပြင်၊ ပြင်ပဗဟုသုတများတိုးပွားပြီး စာဖတ်သည့် အလေ့အကျင့်ကောင်းများရရှိစေရန်၊ ကျောင်းနေပျော်၍ စာတော်စေရန် ရည်ရွယ်ကာပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မြို့နယ်ဦးစီးဌာနက တက်ရောက်လာသော ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲသူများ၏ ဆိုးကျိုးများ၊ ဆေးလိပ်သောက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ကင်ဆာရောဂါများအကြောင်း အသိပညာပေးပြောကြားခဲ့ပြီး စက္ကူအရုပ်ပြုလုပ်နည်းများကို သင်ကြားပြသခဲ့သည်။
 အဆိုပါဟောပြောပွဲနှင့် ပြပွဲတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှည့်သုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေး နံရံကပ်စာစောင်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၏ တိုင်းကျိုးပြည်ပြုဆောင်ရွက်မှုမှတ်တမ်း ဓာတ်ပုံများ၊ သူတ၊ ရသ၊ ကာတွန်း၊ ရုပ်ပြများစသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ လေ့လာမှတ်သားသင့်သည့် စာအုပ်စာစောင်များအား ခင်းကျင်းပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချောင်းဦးမြို့၌ ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိစေရန် အခြေခံလက်သမားသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ချောင်းဦး အောက်တိုဘာ ၉
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းဦးမြို့နယ်တွင် ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိစေရန် ရည်ရွယ်ကာ မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနက ကြီးပွားဖွင့်လှစ်ပေးသော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု အခြေခံလက်သမားသင်တန်း ဖွင့်ပွဲကို ဘလွေကျေးရွာ၌ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ချောင်းဦးမြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသစ်လွင်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး

တက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးဌာန ဒေါ်သီတာဦးက အခြေခံလက်သမားသင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။
 အဆိုပါ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု အခြေခံလက်သမားသင်တန်းသို့ ဘလွေကျေးရွာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ သင်တန်းသား ၂၀ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ပြီး သင်တန်းကာလမှာ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ၁၅ ရက်ကြာ ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကာ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက သင်တန်းသားများအတွက် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ ကူညီထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ယုယု (ချောင်းဦး)



ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ရန်အောင်မြင်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် စပါးသီးနှံ ရိတ်သိမ်းချိန်လွန် နည်းပညာသင်တန်းပေး

နေပြည်တော် အောက်တိုဘာ ၉
 ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ရန်အောင်မြင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ တောင်သူများအား FAO မှ ဖွင့်လှစ်ပေးသည့် စပါးသီးနှံ ရိတ်သိမ်းချိန်လွန်နည်းပညာသင်တန်းကို အောက်တိုဘာ ၆ ရက်အထိ နှစ်ရက်ကြာသင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 အဆိုပါသင်တန်းတွင် ရိတ်သိမ်းချိန်လွန်ကာလ စပါးအထွက်နှင့် အရည်အသွေးအပေါ် လွှမ်းမိုးသော စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ နည်းပညာများ၊ စပါးအထွက်တိုးစေရန် စိုက်ပျိုးပြုစုထိန်းသိမ်းရေးနည်းပညာများ၊ ရိတ်သိမ်းခြင်းဆိုင်ရာနည်းပညာများနှင့် တိုးမြှင့်ထုတ်ကုန်များသို့လျှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ နည်းပညာများနှင့် လေ့လာဆန်းစစ်မှုနည်းစေမည့် နည်းလမ်းများကို ပို့ချပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
(ရွှေကုမ္ပဏီ)

နိုင်ငံရေးကျော် (IPRD)



ကျေးလက်တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ငါးသူသားပေါက်များစွာသေဆုံးရမှုအား တာဝန်ရှိသူများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ဆောင်ရွက်

ရေတာရှည် အောက်တိုဘာ ၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့အရှေ့(၄) မိုင်ခန့်အကွာရှိ ဆင်ဂွေကျေးရွာ၌ တောင်သူ များ မွေးမြူထားသော ငါးမွေးမြူရေးကန်များ တွင် ငါးသားပေါက်များစွာသေဆုံးခဲ့ပြီး နည်း ပညာပိုင်း လိုအပ်ချက်များကိုကူညီဆောင် ရွက်နိုင်ရန် တောင်သူခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီး ဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသက်အေး နှင့် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ တောင်သူတကာသိုလ် သတ္တပဒဌာန ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်း နှင့် တာဝန်ရှိသူများပါဝင်သည့် အဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ငါးသူသားပေါက်များကို ရန်ကုန်မြို့မှ ဝယ် ယူခဲ့ပြီး တစ်လအတွင်း ငါးသားပေါက်ကောင် ရေ ၂၅၀၀ ခန့်သေဆုံးခဲ့ရသော ငါးမွေး

တောင်သူတစ်ဦး၏ ငါးသားပေါက်မွေးမြူ ထားသည့် ကန်အား ဦးစွာကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ ပြီး “ငါးမွေးကန်က မိုးကာစနဲ့လုပ်ထားတာ ဆိုတော့ အပူချိန်ကိုထိန်းနိုင်ဖို့ ပြီးတော့ ရေထဲမှာ အောက်ဆီဂျင်လိုအပ်ချက်လည်း ရှိတယ်။ ကျေးတဲ့အစာက ငါးကြီးအစာတွေ ဖြစ်နေတာလည်း။ နောက်ရေနမူနာလည်း စစ်ကြည့်မှသိမယ်” ဟု ခရိုင်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီး ဌာနဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသက်အေး က အကြံပြုပြောကြားခဲ့သည်။

ကျေးလက်နေ တောင်သူများအနေဖြင့် စပါးစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် မိသားစုအတွက် အပို ဝင်ငွေရရှိနိုင်ရန် ကြက်၊ ဝက် မွေးမြူခြင်း များအပြင် အချိန်တိုအတွင်း ဝင်ငွေကောင်းမွန် သည့် ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင် လာကြသော်လည်း နည်းပညာပိုင်းတွင် အတွေ့အကြုံနည်းပါးခြင်းကလည်း ဆုံးရှုံးမှု

ပမာဏ ပိုမိုများပြားနိုင်ကြောင်း ကျွမ်းကျင် သူများက သုံးသပ်သည်။

“ကျွန်ုပ်တို့ ဒီရွာကိုကွင်းဆင်းရတာက ငါး မွေးသူတွေအနေနဲ့ဘာတွေလိုအပ်ချက်ရှိလဲ၊ ဘာတွေ အကူအညီပေးနိုင်မလဲဆိုတာကို အရင်လေ့လာတာပါ။ နောက်ရေနမူနာနဲ့ ငါး သေမှုနမူနာတွေကို ဓာတ်ခွဲကြည့်မယ်။ ထပ်ပြီး တော့လည်း လိုအပ်ချက်တွေကို ပိုမိုကူညီနိုင် အောင်လို့ပါ” ဟု ပါမောက္ခဌာနမှူးဒေါက်တာ ဒေါ်ဝင်းဝင်းသန်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ ငါးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအောင်မြင် ပါက အရင်းအနှီး ကျပ်ငါးသိန်းကျော်ရင်းနှီး သူအနေဖြင့် ကျပ်သိန်း ၃၀ ကျော်ဝင်ငွေရရှိ နိုင်သည့်အတွက် ကျေးလက်နေတောင်သူ များအနေဖြင့် ငါးမွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများကို စိတ်ဝင်စားလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွ)

ကျေးသောင်းမြို့ဆိပ်ကမ်းသစ်အတွင်း အပြုအမူပရဟိတအဖွဲ့မှ အပန်းဖြေအပျော်စီးဒန်းတည်ဆောက် လှူဒါန်း

ကျေးသောင်း အောက်တိုဘာ ၉

မြို့သာယာလှပရေးနှင့် မြို့နေပြည်သူများ အပန်းဖြေအနားယူနိုင်ရန် နေရာများဖော် ဆောင်ရွက်ပေးလိုက်ရုံသာမက ကျေးသောင်း မြို့ခံပရဟိတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သည့် အပြုအမူပရဟိတအဖွဲ့မှ ဆိပ်ကမ်းသစ်အတွင်း ကလေး၊ လူကြီး တစ်ပြိုင်နက်တည်း လေး ယောက်စီးရင်း အနားယူအပန်းဖြေနိုင်သည့် အပျော်စီးဒန်းတစ်ခု အောက်တိုဘာ ၇ ရက် က ဆောက်လုပ်ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ အပျော်စီး ဒန်းတည်ဆောက်လှူ ဒါန်းနိုင်ရေး မြို့နယ်တာဝန်ရှိအဖွဲ့အစည်းများ ခွင့်ပြုချက်ရယူ၍ မြို့ခံပရဟိတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ် သည့် အပြုအမူပရဟိတအဖွဲ့မှ လူငယ်များ က စုပေါင်းအကူအညီအကူခံကာ မြို့နေပြည်သူ များ ပါချန်မြစ်ပတ်ဝန်းကျင်သဘာဝအလှများ ကို ဒန်းစီးရင်း အနားယူအပန်းဖြေနိုင်ရန် ရည် ရွယ်၍ တစ်လအတွင်း အပြီးသတ်ဆောက်လုပ် လှူဒါန်းပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုး (ကျေးသောင်း)

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ ခရိုင်ခြောက်ခုတွင် မြစ်ကမ်းပါး ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည်

မုံရွာ အောက်တိုဘာ ၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းမြန်မာနိုင်ငံ၏ အဓိကမြစ်ကြီးများ ဖြစ်သော ချင်းတွင်းမြစ်နှင့် ဧရာဝတီမြစ်တို့ ဖြတ်သန်းစီးဆင်းလျက် ရှိရာ ၎င်းမြစ်များအတွင်းသို့ စီးဝင်သော မြစ်ချောင်းငယ်များနှင့် ယင်းမြစ်ကြီးများ ရေရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် မြစ်ကမ်းပါးတိုက်စားမှု များမှ ကာကွယ်ရန်အတွက် မြစ်ကမ်းပါး ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်း များကို ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ခရိုင်ခြောက်ခုတွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် သန်းပေါင်း ၁၆၄၅ ဒသမ ၄၁ သန်းအကုန်အကျခံကာတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီးရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မြစ်ကမ်းပါးထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကမ်းထိန်းနံရံများ၊ ကျောက်ဖြည့်ရေကာတာများ၊ မြစ်ချောင်းများအတွင်း သဲနန်းစုပ်ယူသည့် လုပ်ငန်းများ၊ ရေပေါက်ပိတ်ရေကာများ၊ ကျောက်စီနံရံများ၊ ထပ်ပိုး ကျောက်စီနံရံများ၊ ကျောက်စီဒေါက်တိုင်များပြုလုပ်ခြင်း စသည့်လုပ်ငန်း များပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး ယခု ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း အပြီး တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းခင်(မုံရွာ)

ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး သင်တန်းဖွင့်

တာချီလိတ် အောက်တိုဘာ ၉

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)တာချီလိတ်မြို့တွင် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရေးသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁/၂၀၁၆) ဖွင့်ပွဲကို အောက်တို ဘာ ၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာနရုံးရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးထွန်းဝင်းအောင် က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာ အုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးဥပဒေအရ ပေးအပ်ထားသည့် လုပ်ငန်းတာဝန် များ ပိုမိုထိရောက်အောင်မြင်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ရေး၊ ပြည်သူ လူထုလိုလားမျှော်လင့်သည့် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်ကြီးတွင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးကောင်းများဖြစ်ရန်နှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်စုစာရေးဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့် အညီ ပြည်သူအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ပြည်သူ များ အားကိုးယုံကြည်ရသည့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းကောင်းများဖြစ်ရေး ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းသို့ တာချီလိတ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ တာချီလိတ်၊ တာလေနှင့် ကျိုင်းလပ်မြို့များမှ ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ၃၁ ဦး နှင့် အငယ်တန်းစာရေး ၃၁ ဦး စုစုပေါင်း ၆၂ ဦး တက်ရောက်ကာ သင်တန်းကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် မှ ၉ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ဝေယလင်း(ပြန်/ဆက်)



ပြည်သူများ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးအတွက် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနက သစ်ကိုင်းခြောက်များ ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ကျောက်ပန်းတောင်း အောက်တိုဘာ ၉

ပြည်သူများလမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစွာသွားလာနိုင်စေရေးအတွက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန က ကျောက်ပန်းတောင်း-မိတ္ထီလာလမ်းမကြီးဘေးဝဲယာတစ်လျှောက် ရှိ သစ်ပင်များမှ သစ်ကိုင်းခြောက်များအား ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခြင်းလုပ် ငန်းများကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ ရည်မှန်းချက်တာဝန်(၄)ရပ်ဖြစ်သောမီးဘေး လုံခြုံရေး၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေး၊ ရွာဖွဲ့ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြု ဆောင်ရွက်ရေးဟူသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန် များနှင့်အညီ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ရဲကျော်စွာအောင်ကျော်ဝင်းနှင့် သန္ဓေနှင့် အရန်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့ဝင် ၃၅ ဦးတို့မှ အောက်တိုဘာ ၁ ရက်က ညောင်ဦး-ကျောက်ပန်းတောင်းသွားကားလမ်း လမ်းဘေးတစ်လျှောက် ရှိ သစ်ပင်များမှဆွေးမြေ့နေသည့် သစ်ကိုင်းခြောက်များအား ရှင်းလင်း ခြင်းခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က မြို့လယ်လမ်းမကြီးဖြစ်သော ရန်ကုန်-ပြည်-မန္တလေး လမ်းမကြီးတစ်လျှောက်၊ ပုပ္ပားလမ်းအထွက် နှင့် မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်းလမ်းတစ်လျှောက်ရှိ သစ်ကိုင်း ခြောက်များအား ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခဲ့သည်။

ကိုဇော်(ကျောက်ပန်းတောင်း)

ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ နံရံကပ်စာစောင်များ ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ပြုလုပ်



ကျောက်ကြီး အောက်တိုဘာ ၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ကြီးမြို့နယ် ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ တိုင်းရင်း ဆေးကုဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း ၍ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြော

ခြင်း၊ နံရံကပ်စာစောင်ပြုသခြင်း၊ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများကို ငထွေစုပေးကျေးရွာအုပ်စု ငထွေစုပေး ကျေးရွာ အ-ထ (ခွဲ)ကျောင်း၌ အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ယင်းနောက် မြို့နယ်ပြန်/ဆက် ဦးစီးမှူး ဒေါ်သော်ဇင်အောင်က လူကုန်ကူးမှုနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါး အကြောင်း ပညာပေးဟောပြော ခြင်း၊ ဒုတိယရဲမှူးကြီးက ယာဉ်စည်း ကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအကြောင်း ပညာပေးဟော ပြောခြင်း၊ တိုင်းရင်းဆေးမှူးက သွေးတိုးရောဂါ အကြောင်း ပညာပေးဟောပြောခဲ့ပြီး ကျေးရွာနေ ပြည်သူများအား တိုင်းရင်းဆေးဖြင့် အခမဲ့ဆေးကု သပေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

မြို့နယ်ပြန်/ဆက်

မြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကမ်းပါးပြို၍ ရွှေ့ပြောင်းရမည့် အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားပြုလုပ်

အထက်မင်းလှ အောက်တိုဘာ ၉

ဧရာဝတီမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကမ်းပါးပြိုကျခဲ့၍ ရွှေ့ ပြောင်းရမည့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် မင်းလှမြို့ နယ်မှ အိမ်ထောင်စုများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်ခန့်မှန်း ပြု လုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားတွင် မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာခင်မောင် အေးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး မြစ်ရေတိုက်စား မှုကြောင့် ကမ်းပါးပြို၍ ရွှေ့ပြောင်းရမည့် အိမ်ထောင်စု ၅၈ စုအတွက် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ထောက်ပံ့ပေး အပ်သည့် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ ထောက်ပံ့ပေး အပ်သည့် ငွေကျပ် ၁၇၄ သိန်းတို့ကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့လူမှုရေးဝန်ကြီးကပေးအပ်ခဲ့သည်။

ကိုသက်(အထက်မင်းလှ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

သိုးအကောင်စေ့နှုန်းများ ကျဆင်းသဖြင့် ရောင်းချသူ နည်းပါးပြီး အသစ်မွေးမြူသူများသာရှိ

မုံရွာ အောက်တိုဘာ ၉

သိုးအကောင်စေ့နှုန်းများ ယခုနှစ်တွင်ကျဆင်းနေ သဖြင့် သိုးမွေးတောင်သူများ၊ ရောင်းချသူများ နည်းပါးလျက်ရှိပြီး အသစ်ထပ်မံမွေးမြူသူများသာ ရှိကြောင်း စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ် ဖန်ခါးကျင်းကျေးရွာ သိုးမွေးမြူရေးသမားများထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါကျေးရွာတွင် ယခင်ကဆိတ်များမွေးမြူ ကြရာ ဆိတ်များသည် ရောဂါဒဏ်ခံနိုင်ရည်အား နည်းပြီး ကြီးထွားမှုနှုန်းပေးသဖြင့် ရောဂါဒဏ်ခံနိုင် ပြီး ကြီးထွားမှုနှုန်းကောင်းမွန်သည့် သိုးများကို ပြောင်းလဲမွေးမြူလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“သိုးတွေက ရာသီဥတုဒဏ်၊ ရောဂါဒဏ်တွေကို ဆိတ်ထက်ခံနိုင်ရည်ရှိတယ်။ အကောင်ကြီးထွားမှု လည်းမြန်တယ်။ သိုးပေါက် လေးလသားဆို အလေး ချိန်ပေါင် ၆၀ လောက်ရှိတယ်။ ဆိတ်ကျတော့ ပေါင် ၃၀ တောင်အနိုင်ရရယ်။ အဲဒါကြောင့် သိုးတွေကို ပြောင်းမွေးကြတာ။ သိုးအကောင်စေ့နှုန်းက ခုနှစ် နှစ်ဆက်တိုက်တက်လာတာ၊ အခုနှစ်ကျမှ စေ့နှုန်း တွေကျသွားတာ။ အခုသိုးအကောင်တစ်ပေါင် အလေးချိန်ကို ငွေကျပ် ၆၅၀ ပေါက်တယ်။ မနှစ်က ဆိုရင် အခုအချိန်မှာ တစ်ပေါင်ကို ငွေကျပ်တစ် ထောင်စေ့ပေါက်နေပြီ။ ပဲစားတွေကိုမှီခိုနေရတော့ သူတို့စေ့ပေးသလောက်ပဲရသလိုဖြစ်နေတယ်။ အဲဒါကြောင့် အခုလောလောဆယ် အသားဖော်ဖို့ အတွက် ရောင်းချတဲ့သူမရှိသလောက်ပဲနည်းတယ်။ အသစ်ထပ်ပြီးမွေးတဲ့သူတွေပဲရှိတယ်။ တမူးဘက်



က ဝယ်လက်ပွင့်လာရင်တော့ စေ့နှုန်းပြန်တက် နိုင်တယ်။ အခုလောလောဆယ်တော့ တစ်ပေါင် ကို ငွေကျပ် ၆၅၀ နဲ့ပဲ စေ့နှုန်းငြိမ်နေတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာမှာ သိုးမွေးမြူရေးသမား ၂၅ ဦးရှိတယ်။ သိုးအကောင်ရေ ၂၅၀၀ လောက် ရှိမယ်” ဟု ဖန်ခါးကျင်းကျေးရွာမှ သိုးမွေးမြူရေး သမား ကိုဇော်ဝင်းက ပြောသည်။

မုံရွာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဇီးတော၊ ပုလ္လင်ကုန်း၊ ကြီး ဗဒုံ၊ သပြေတော၊ ရေအိုးစင်၊ နှောပင်ရိုး၊ ရွာသစ်၊ ကန်စွယ်၊ မရိုးတောတောင်၊ မရိုးတောမြောက်၊ ဖန်ခါး ကျင်း၊ ကြီးကြာကန်၊ နဘုံသာ၊ ကံအို၊ ရင်းပန်းစသည့် ကျေးရွာများတွင် သိုးများကိုအဓိကမွေးမြူကြပြီး စေ့နှုန်းကွက်အနေဖြင့် မုံရွာမြို့မှတစ်ဆင့် မန္တလေး မြို့သို့ လည်းကောင်း၊ အထက်ချင်းတွင်းဒေသများ သို့လည်းကောင်း တမူးမြို့မှတစ်ဆင့် အိန္ဒိယ နိုင်ငံဘက်သို့ လည်းကောင်း တင်ပို့ရောင်းချလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းဝေ(မုံရွာ)

ဒေသပွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် တင်ဒါအောင် ကုမ္ပဏီများနှင့် ကျေးရွာတာဝန်ရှိသူများတွေ့ဆုံ

တောင်တွင်းကြီး အောက်တိုဘာ ၉

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးလက်ဒေသ ပွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် တင်ဒါအောင် မြင်သည့်ကုမ္ပဏီများနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ကျေးရွာများ တွေ့ဆုံဆွေး နွေးပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက တောင်တွင်းကြီး မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၌ ကျေးလက် လမ်းတံတားရစ်ခဲအား ရွှေစင်ကျော်ကုမ္ပဏီကလည်းကောင်း၊ ခရိုင်ချင်းဆက် လမ်း အမှတ်(၁) ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းအား (Best Synergy) ကုမ္ပဏီကလည်းကောင်း၊ ပေပင်ယား၊ အင်ကြင်းကုန်း၊ ဝဲအော်ကြီးကျေးရွာနှင့် လိပ်တိုက်ကျေးရွာတို့၌ တွင်းနက်စက်ရေတွင်းလေးတွင်းတူးဖော်ရန် လင်းမြတ် မင်းကုမ္ပဏီတို့က တာဝန်ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၅၈၀)

လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း မိတ်ဆက်ခြင်း ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ပန်းတောင်း အောက်တိုဘာ ၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း မိတ်ဆက်ခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (Community Driven Development Project Socialization Workshop) အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ပန်းတောင်းမြို့ စည်ပင်သာယာရေးအစည်းဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ စီမံကိန်းမိတ်ဆက်ခြင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ကျေးလက်ဒေသ ပွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဦး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသ ကြီး စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဦးအောင်ဇော်နိုင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက် ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းလွင်နှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ လူထုပဟိုပြု စီမံကိန်း (ရုံးချုပ်) နေပြည်တော်မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မိမိထွေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ခရိုင်အတွင်းရှိ ခရိုင်/မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများမှတာဝန်ရှိသူများ၊ ပန်း တောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု ၄၀ မှ ကျေးလက်နေပြည်သူများနှင့် အခြားဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ညရအောင်(ပြည်)



ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ကျောင်းကျန်းမြို့နယ် အမှတ်(၂)ရပ် ကွက် ဆေးရုံရှေ့ရှိ မီးကြိုးများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းစေရန် Link. Connection များ တပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီမှစတင်ကာ ကျောင်းကျန်းမြို့နယ် လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာရုံး ဝန်ထမ်းများက လိုက်လံတပ်ဆင်ပေးနေကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကျေးလက်လမ်းတံတား၊ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးမည့်အခြေအနေများအားပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန်ချပြ

ဘားအံ အောက်တိုဘာ ၉

ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံခရိုင် လှိုင်းဘွဲမြို့နယ် အတွင်း ကျေးလက်လမ်း၊ တံတား၊ ရေရရှိရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ခုနှစ် ဘဏ္ဍာရေး နှစ် ငွေလုံးငွေရင်းခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် ကျေးလက် ဒေသ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် ရန် လျာထားမှုအခြေအနေများအားကရင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန ၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လှိုင်းဘွဲမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်

တင်ဒါအောင်မြင်ရရှိထားသည့် ကုမ္ပဏီများ အား လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းချပြ ခြင်းကို အောက်တိုဘာလ ၃ရက် နံနက်က အထွေ ထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ တွင် ပြုလုပ်ကြသည်။ ရှေးဦးစွာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ခုနှစ် ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တွင် ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်လမ်း၊ တံတား၊ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် အခြေအနေအား လှိုင်းဘွဲမြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းစိုးက ရှင်းလင်း ပြီး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် တင်ဒါအောင်မြင်

ရရှိထားသည့်ကုမ္ပဏီများအား လုပ်ငန်းများ စံချိန် စံညွှန်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် လုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုက်နာရမည့်အချက် များအား အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ-၂ ဦးရဲသူ အောင်က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက်တက်ရောက်လာကြသော ကုမ္ပဏီ များ၊ ဒေသခံပြည်သူများကသိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက ပြန်လည် ဖြေကြား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)

တိုင်းရင်းဆေးပညာစဉ်ဆက်မပြတ် ပညာပေးရေးအစီအစဉ် ဆေးဖက်ဝင်ပစ္စည်းများအကြောင်း ဟောပြော

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၉

မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်း (မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး)နှင့် တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသော တိုင်းရင်း ဆေးပညာ စဉ်ဆက်မပြတ်ပညာပေးရေးအစီအစဉ် အရ တိုင်းရင်းဆေးပညာကုထုံးများအကြောင်း ပညာပေးဟောပြောဆွေးနွေးပွဲကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံ မြို့နယ် အိုးဘိုရွှေကျင်ရပ်ကွက်ရှိ တိုင်းရင်းဆေး တက္ကသိုလ်(မန္တလေး) ၌ နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားသို့ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်(စီမံ)ဦးထွန်းမြင့်၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်(သင်ကြား)ဦးကျော်သိန်းဌေး နှင့် ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ်ဘွဲ့လွန်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်း ဆေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမြင့်၊ မန္တလေးခရိုင် တိုင်းရင်းဆေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးသင်းနှင့်အမှု ဆောင်များ၊ စိတ်ဝင်စားသူများတက်ရောက်ကြ သည်။ အဆိုပါ တိုင်းရင်းဆေးပညာဟောပြောပွဲကို

အောင်မြေသာစံမြို့နယ်နေ သီဟရာဇာတိုင်းရင်း ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ အကူအညီဖြင့်ပြု လုပ်ခဲ့ပြီး ဟောပြောပွဲတွင် တိုင်းရင်းဆေးတက္ကသိုလ် ရုက္ခဗေဒဌာန လက်ထောက်ကထိက ဒေါ်အေးအေး မွန်က Health Benefic Nutritional Value Of Spices ကိုလည်းကောင်း၊ သတ္တဗေဒဌာန ကထိက/ ဌာနမှူး ဒေါ်သီရိနိုင်က Scienctetic Study Of Beneficial Druge ကိုလည်းကောင်း ဟောပြောပြီး တက်ရောက်လာသူများက သိရှိလိုသည်များကို ပြန် လည်ဖြေကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သီဟကိုကို(မန္တလေး)

UW&vrE fBn\$va&ay;a&vjkfe.ppfq;

သထုံ အောက်တိုဘာ ၉

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေး နှစ် ပြည်ထောင်စုခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် Asia Scenery ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မည့် သထုံမြို့နယ် ဂေါ-ဝင်းစိန် ကတ္တရာလမ်း တစ်မိုင် ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် United Green Wave ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဝင်းစိန် ရွာသစ်ကျေးရွာ ကျေးလက်ရေးပေးရေး လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေခြင်းကို မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်နိုင်ဝင်းနှင့် အင်ဂျင်နီယာဝန်ထမ်းများက အောက်တိုဘာ ၅ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းတိုင်း တာဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန မြေတိုင်းတာခြင်းနှင့် မြေစာရင်းသင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉

လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန တွင် တန်းမြင့်မြေတိုင်းတာခြင်းနှင့် မြေစာရင်းသင် တန်း အမှတ်စဉ် ၂၂ နှင့် လုပ်ငန်းခွင်မြေတိုင်းတာ ခြင်းနှင့် မြေစာရင်းသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၃၉) သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ် ဗဟိုမြေစာရင်းဖွံ့ဖြိုးမှုလေ့ကျင့် ပညာပေးရေးသင်တန်းကျောင်းတွင် ကျင်းပခဲ့

သည်။ အခမ်းအနားတွင် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသက် နိုင်ဦးက သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားပြောကြားခဲ့ပြီး အဆိုပါသင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ ညွှန်ကြား ရေးမှူးများ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဦးစီးအရာရှိများ၊ သင်တန်း နည်းပြများနှင့် သင်တန်းသား ၃၄၃ ဦး တက် ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါမြေစာရင်းသင်တန်းတွင် အခြေခံ မြေတိုင်းတာခြင်းဘာသာရပ်၊ တန်းမြင့်မြေတိုင်း တာခြင်းဘာသာရပ်၊ မြေစာရင်းဘာသာရပ်၊ မြေတိုင်းတာခင်း၊ Database ဘာသာရပ်၊ ကွန်ပျူတာအသုံးပြုခြင်းနှင့် ကွန်ပျူတာဖြင့်မြေပုံ ရေးဆွဲနည်းပညာရပ်များ၊ ဝန်ထမ်းစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းနှင့် ငွေစာရင်းဘာသာရပ်များ ကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့ နှစ်မျိုးစလုံးဖြင့် သင်ကြား ပို့ချပေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ထွန်းလွင်

ပြည်တွင်းရေးရာ



ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာန ယာဉ်အန္တရာယ်လမ်းအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြော

ဝေါ အောက်တိုဘာ ၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် ဝေါမြို့၌ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၈ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မြို့နယ်အား/ကာ ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးမျိုး ကြည်၊ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်စပယ်၊ ဝေါမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ရယူရန် လျှောက်ထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းအောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်စပယ်က ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေး ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ယာဉ်မောင်းစစ်ဆေးရေးမှူး ဦးမျိုးသက်က ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းများအား ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများအား ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ် အသိပညာပေးမှတ်တမ်းများဖြင့် အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဝေါမြို့နယ်အတွင်းမှ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ရယူရန် လျှောက်ထားသူများအား ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ မော်တော်ဆိုင်ကယ်မောင်းသူများအား ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အမေးအဖြေများကိုစိစစ်ပြီး တစ်ဦးလျှင်ငွေကျပ် ၉၅၀၀ နှုန်းဖြင့် အမြန်ဆုံးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အောင်မြတ်လင်း(မြန်/ဆက်)

ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များ ရေရှည်တည်တံ့ရေးနှင့် မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်



ကျော့သောင်း အောက်တိုဘာ ၉

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ပြည်သူများ အသိပညာ ဗဟုသုတ ကြွယ်ဝလာစေရန်နှင့် စာပေလေ့လာဖတ်ရှုခြင်းအလေ့အထများ တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာများအထိ စာကြည့်တိုက်များဖွင့်လှစ်ကာ စာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ အဆိုပါစာကြည့်တိုက်များ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မာရှင်သန်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် မိုဘိုင်းစာကြည့်တိုက်လုပ်ငန်းများအား အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ပိုင်းက ကျော့သောင်းခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျော့သောင်းခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်မေမင်းဦးနှင့် ဝန်ထမ်းများက ဘန်းက ချွန်ကျေးရွာအုပ်စု ၁၄ မိုင်ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်နှင့် ဘန်းကချွန်ကျေးရွာ စာကြည့်တိုက်များသို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး စာကြည့်တိုက်ရှိ စာအုပ်စာပေများတိုးပွား ရရှိနိုင်ရန် စာပေချစ်သူ ကျေးလက်ပြည်သူများမှ အလှူခံဖြည့်ဆည်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ၊ စာဖတ်သူ ကျေးလက်ပြည်သူများတိုးပွားရေးနှင့် ကျေးရွာ အတွင်း စာဖတ်ခြင်းအလေ့အထကောင်းများ ရှင်သန်လာရေး၊ စာကြည့်တိုက် ကော်မတီ ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းရေးနှင့် စာကြည့်တိုက်များ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မာ ရန်အတွက် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်ရှိ စာအုပ်စာပေများ လျော့နည်းပျောက် ဆုံးမှုမဖြစ်ပေါ်ရေး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များအား ကျေးရွာ စာကြည့်တိုက်ကော်မတီများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်နီ(ကျော့သောင်း)

သီတင်းကျွတ်ကာလ၌ ပြောက်အိုး၊ မီးရှူး၊ မီးပန်း၊ မီးခိုး (ရှူးခိုင်း) များ ရောင်းဝယ်ခြင်းမပြုလုပ်ရန် လိုက်လံစစ်ဆေး



မလိုင် အောက်တိုဘာ ၉

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလိုင်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်လွင်နှင့် မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူး တင်မောင်သန်း၊ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့မှ အင်ဂျင်နီယာ၊ မြို့မစည်ပင်သာယာရေးမှူးမှူး တာဝန်ခံများ၊ ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ပါဝင်သောအဖွဲ့သည် ပြောက်အိုး၊ မီးရှူး၊ မီးပန်း၊ မီးခိုး (ရှူးခိုင်း)များ ရောင်းဝယ်ခြင်းမပြုရန်အတွက် အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က စတိုးဆိုင် များအား လိုက်လံစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါနေ့က ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးအောင်ကျော်လွင်က စစ်ဆေးရေး အဖွဲ့သည် မြို့မစည်ပင်သာယာရေးမှူးကြီး အတွင်းဘက်နှင့် ဈေးအပြင်ဘက် တိုက်တန်းတွင် ရောင်းချနေသော စတိုးဆိုင်များ၊ စတိုးဆိုင်များနှင့် မြို့ပေါ်ရပ်

ကွက်များတွင်ရောင်းချနေသော စတိုးဆိုင်များ၊ အိမ်ဆိုင်များကို သွားရောက် ကာ သီတင်းကျွတ်ကာလ၌ ပြောက်အိုး၊ မီးရှူး၊ မီးပန်း၊ မီးခိုး (ရှူးခိုင်း) များ ရောင်း ဝယ်ခြင်းမပြုလုပ်ရန် မြို့နယ်စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က လိုက်လံစစ်ဆေးပြီး ဈေးဆိုင် ပိုင်ရှင်များနှင့် ဈေးရောင်းသူများကို အသိပညာပေးဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ သည်။

ယင်းသို့ လိုက်လံစစ်ဆေး သတိပေးတားမြစ်ရခြင်းမှာ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ ကျန်းမာရေးမကောင်းမွန်သူများ အထိတ်တလန့်မဖြစ်စေရေး၊ မသမာသူများက အခွင့်ကောင်းယူ၍ ပြစ်မှု ကျူးလွန်မှုမရှိစေရေး၊ နယ်မြေလုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရပ်ရွာ အေးချမ်းသာယာရေး၊ တည်ငြိမ်ရေးတို့အား အနှောင့်အယှက်မဖြစ်စေရေး တို့အတွက် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဌေး(မလိုင်)

မြောင်းမြခရိုင်ဝါးခယ်မမြို့နယ်ရှိ ပြည်သူများအား တိုင်းရင်းဆေးဖြင့် အာမဲ့ကွင်းဆင်းဆေးကုသ

ဝါးခယ်မ အောက်တိုဘာ ၉

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြခရိုင် ဝါးခယ်မ မြို့နယ် တိုင်းရင်းဆေးကုသရန် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ များအရောက် ပြည်သူလူထု ကျန်းမာရေးစောင့် ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၇ ရက်က တရုတ် တန်းရပ်ကွက်၌ အာမဲ့ ကွင်းဆင်းဆေးကုသခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်တိုင်းရင်းဆေးမှူး ဒေါ်တင်တင်နုနှင့် ဝန်ထမ်းများပါဝင်သော ဆေးကုသရေးအဖွဲ့ သည် ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ ပြည်သူများအား ရာသီ အလိုက် ဖြစ်ပွားတတ်သောရောဂါများ၊ ကာကွယ် စောင့်ရှောက်မှုများ၊ ကံ၊ စိတ်၊ ဥပု၊ အာဟာရ ဖြင့် ကျန်းမာအောင်နေထိုင်မှုများကို အသိပညာ ပေးဆွေးနွေးခဲ့ကာ ပြည်သူများ၏ အထွေထွေ ရောဂါများ၊ မီးယပ်ရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါ၊ လေငန်း ရောဂါ၊ မူးဝေ၊ လေးဘက်နာရောဂါ၊ ဒူးနာ၊ ခါးနာ အစရှိသည့် ရောဂါဝေဒနာများကို စမ်းသပ် စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ တိုင်းရင်းဆေးပညာဖြင့် ဆေးကုသ ခြင်းလုပ်ငန်းများအာမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါ တိုင်းရင်းဆေးကုသရေးအဖွဲ့ထံသို့ ရပ်ကွက်အတွင်းမှ လူနာ ၇၀ ကျော် ဆေးကုသမှုလာ ရောက်ခဲ့သဖြင့်ကြောင်း သိရသည်။

လွမ်းသီဟ(ဝါးခယ်မ)

ပေါင်မြို့နယ် ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်၌ Leadership Training သင်တန်းဖွင့်

ပေါင် အောက်တိုဘာ ၉

မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းမှကြီးပျား၍ Leadership Training သင်တန်းကို ပေါင်မြို့နယ်ပြန်ကြားရေး နှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်ခန်းမ၌ အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် သင်တန်းနည်းပြ ဦးအောင်မြင့်စိန်နှင့် မြို့နယ် ပြန်/ဆက်ဦးစီးမှူး ဒေါ်စိုးစိုးအေးတို့က အဖွင့်အမှာစကားအသီးသီး ပြောကြားခဲ့သည်။

“ဒီမိုကရေစီစနစ်သွားရာမှာ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများရဲ့ အခန်းကဏ္ဍမှာ အလွန်အရေးကြီးတဲ့အတွက် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းတွေ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာမှာ အရည်အသွေးမြင့်မားစေ ပို့၊ ရပ်တည်မှုခိုင်မာစေဖို့နဲ့ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှာ ခေါင်းဆောင်မှု အရည်အသွေးမြင့်မားစေဖို့ဖြစ်ပါတယ်” ဟု သင်တန်းဖွင့်လှစ် ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို သင်တန်းနည်းပြဖြစ်သူ ဦးအောင်မြင့်စိန်က ပြောကြားသည်။

“ခေါင်းဆောင်မှုပညာဆိုတာ နေရာတိုင်းမှာအသုံးဝင်တဲ့ပညာပါ။ ခေါင်းဆောင်မှုကောင်းပြီး အရည်အချင်းပြည့်တဲ့ ခေါင်းဆောင် တွေပေါ်ပေါက်လာမှပြည့်သူအားလုံးအတွက် အကျိုးကျေးဇူး များမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု သင်တန်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဇော်ဟိန်းက ပြောသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို ပေါင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ သင်တန်းသား/သူ ၃၃ ဦးတက် ရောက်ခဲ့ပြီး ၎င်း Leadership Training သင်တန်းကို မွန်ပြည်နယ် အတွင်းရှိ သထုံမြို့နယ်နှင့် သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်များတွင်လည်း ဖွင့်လှစ် ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(မြန်/ဆက်)

ထိုင်းကုန်စည်ရောင်းချပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

မန္တလေး အောက်တိုဘာ ၉

မြန်မာ-ထိုင်း ကုန်သွယ်ရေးနှီးမှုရရှိလာစေရန်၊ မြန်မာ-ထိုင်းချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုရရှိစေ ရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် Mandalay Expo & Thai Products Fair ထိုင်းကုန်စည်ရောင်း ချပွဲဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက မန္တလေးမြို့တော်ခန်းမ ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ထိုင်းကုန်စည်ရောင်းချပွဲတွင် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ အလှကုန်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက် ကုန်ပစ္စည်းများ၊ အဝတ်အထည်များ၊ ထိုင်းတိုင်းရင်းဆေးများ၊ ဖိနပ်များ၊ အမျိုးသမီးသုံး ဖက်ရှင်ပစ္စည်းများ၊ ဖန်စိပစ္စည်းများ၊ မော်တော်ယာဉ်အလှဆင်ပစ္စည်းများ၊ မီးဖိုချောင် သုံးပစ္စည်းများ၊ အိမ်အလှဆင်ပစ္စည်းများအား စက်ရုံများမှ ဈေးကွက်မိတ်ဆက်အထူးနှုန်း ဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့သည်။

ကုန်စည်ပြပွဲနှင့်အတူ အမေရိကန် မော်တော်ကားကုမ္ပဏီ CHEVROLET မှ ထိုင်း နိုင်ငံတွင်တပ်ဆင်သော အိမ်စီးမော်တော်ယာဉ်များကိုလည်း အထူးနှုန်းဖြင့် လာရောက် ရောင်းချပေးသည်။ မန္တလေးကုန်စည်ပြပွဲနှင့် ထိုင်းထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများရောင်းချပွဲကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉ နာရီမှ ည ၉ နာရီအထိ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့သည်။

သီဟကို(မန္တလေး)



ပြည်တွင်းရေးရာ

လက်တွေ့အသုံးချဆေးနည်းတိုများ (၁၁)

ကြည်လင်မြင့်(မုဒြာ)

ဆရာ ကျွန်ုပ်အသက် ၄၇ နှစ်ပါ။ သွေးမပေါ်တာ ခုနစ် လရှိပါပြီ။ အခု သွေးပြန်ပေါ်ပြီး သွေးဆင်းများလို့ ခေါင်းမူးနေပါတယ်။ ခြေလက်တွေ အားမရှိသလို ဖြစ်နေပါတယ်။ ဘာဆေးသောက်ရမလဲ၊ ကျေးဇူး တင်ပါတယ်။

ကွမ်းသီး၊ သုံးခြမ်း၊ စံပယ်ရွက် ခုနစ်ရွက်၊ သကြား ဟင်းစားဇွန်း နှစ်ဇွန်းရောပြီး ရေနွေးမတ်ခွက်တစ် ခွက်ခွက်ကို သုံးခွက် တစ်ခွက်တင်ကျိုးပြီး တစ်ကြိမ်ကို အကြမ်းပန်းကန် တစ်လုံးစာ တစ်နေ့သုံးကြိမ်သောက် ပါ။ ခေါင်းမူးရင် စံပယ်ပန်းရနံ့ရှူပေးပါ။ ဒီဆေး၊ သုံး ရက်သောက်ပြီးမှ သွေးဆင်းမရဘဲ သားအိမ်မှာ အလုံး ရှိ-မရှိ မီးယပ်အထူးကုပြုပြီး စစ်ဆေးပါ။

သမီး အပေါ်နှုတ်ခမ်း ဘယ်ဘက်မှာ အနာဖြစ်နေ တယ်။ သေးသေးလေးကနေ ကြီးလာ လို့ ဆေးနည်း လေးပြောပြပါ။ အရည်ကြည်ဖုလို့ သေးသေးကစ ဖြစ်တာပါ။

အုန်းမှုတ်ခွက်ကို မီးဖုတ်ပြီး ထွက်လာတဲ့အဆီကို တို့ပေးရင် နှုတ်ခမ်းအနာ အမြန်ပျောက်ပါတယ်။ တစ် နည်း သင်္ဘောပင်ရိုးကို ချိုးပြီး ထွက်လာတဲ့အစေး နဲ့တို့ပေးရင်လည်း နှုတ်ခမ်းနာ ပျောက်ပါတယ်။

ဆရာကြီးရှင့်၊ ခံတွင်းအနံ့ဆိုးတာ ဘာကြောင့်လဲရှင့်၊ အနံ့မထွက်အောင် ဘယ်လို လုပ်ရမလဲရှင့်။

တမာရွက်ပြုတ်ရည် ငုံ့ပေးပါ။ ဝမ်းမချုပ်အောင် ည အိပ်ရာဝင် မနံ့ကျည်းဖျော်ရည် သောက်ပါ။ ခြေဖဝါး ဆားပွတ်ပြီး ဒူးအထက်ကနေအောက်ကို ရေလောင်း ခြေဆေးရင်အပေါ်ကို အပူအပုပ်တက်တာ သက်သာ ပါတယ်။ စကားပြောစရာရှိရင် လေးညှင်းပွင့်တစ်ပွင့် ပါးစပ်ထဲ ငုံ့ထားပါ။

မင်္ဂလာပါဆရာ၊ သမီးကလေးမွေးပြီး သုံးလအကြာမှာ ခြေဆစ်၊ လက်ဆစ်တွေ နာပြီး လှုပ်မရလို့ ဆေးခန်း သွားပြပြီး ဆေးစစ်ကြည့်တော့ လေးဘက်နာ ပိုးရှိ တယ်တဲ့ဆရာ။ လေးဘက်နာဆေးသောက်ရမှာ သမီးက ကလေးနို့တိုက်နေရတော့ အဲဒီဆေးတွေက ကလေးကို ထိခိုက်နိုင်မလားလို့ပါ။ မြန်မာဆေးစားရင် ဖြစ်မလား သိချင်ပါတယ်ဆရာ။

ပိုးလေးဘက်နာဆေးက ပင်နီဆီလင်အုပ်စုတွေပါ။ ကလေးကိုတော့ မထိခိုက်ဘူး ထင်ပါတယ်။ ဆေးပေး တဲ့ဆရာဝန်ကို သေသေချာချာမေးပြီးမှ သောက်ပါ။ ဒန်သလွန်ရွက်များစားပေးပါ။ အနီရောင်အသား၊ ခြေလေးချောင်းသားတွေရှောင်ပြီး အသီးအရွက် ပိုစားပါ။ လက်ဆစ်တွေကို မှန်ညှင်းဆီလိမ်းပါ။ ရောင် ရင် နုလင်ကျော် သွေးလိမ်းပါ။ ခြေဆစ်၊ လက်ဆစ်တွေ နာရင် သက်ရင်းကြီးမြစ်၊ တောရွှေဂါတ်မြစ်တွေ သွေး လိမ်းပါ။ ထင်းရှူးဆီလည်း လိမ်းလို့ရပါတယ်။

ဆရာရှင့် သမီးအဖေက အသက် ၇၆ နှစ်ပါ။ အာရုံ ကြောတွေ မကောင်းတော့ပါ။ မအိပ်နိုင်လို့ ဆေးရုံ လည်း တက်ပြီးပါပြီ။ ဒါပေမယ့် မထူးပါ။ အိပ်ဆေး တွေ သောက်တာတောင် မအိပ်ဘဲ ခြေလက်တွေ မသယ်နိုင်ဖြစ်ပြီး စကားပြောတာလည်း လေးနေ ပါတယ်။ ဘာရောဂါလဲ ကူညီပေးပါရှင့်။

လူကြီးနာပါ။ ပင်စင်နာလို့လည်း ခေါ်ပါတယ်။ မြန်မာဆေးအလိုတော့ လေလျှောက်အားနည်းလာ တာပေါ့။ လေဆက်စေတဲ့ဆေးက ဆင်တုံးမနွယ်ပါ။ အမှုန့်ကို ပရဆေးဆိုင်ကဝယ်ပြီး ပျားရည်နဲ့တေစားပါ။ လေဆက်စေတဲ့ ဓာတ်စာက ကြောင်လျှာသီးပါ။ အခု ရာသီမှာ အလွန်ပေါ့ပါတယ်။ အသီးမရရင် အပွင့် ခြောက်ကို ရေနွေးပြောပြီး သုပ်ကျွေးပါ။ ကြောင်လျှာ ပွင့်မှာ အိပ်ပျော်စေတဲ့ သတ္တိရှိတယ်လို့ဆိုပါတယ်။

မင်္ဂလာပါဆရာ၊ ကျွန်တော် အရာဝတ္ထုတစ်ခုခုကို ကြာကြာကြည့်လိုက်ရင် မျက်စိတွေ အောင့်လာပြီး အမြင်တွေ ဝါးသွားပါတယ်ခင်ဗျာ။ စာရေး စာဖတ် လုပ်ရပါတယ်။ ဆောင်ရန် ရောင်ရန်လေးတွေ ညွှန် ကြားပေးပါခင်ဗျာ။

မျက်စိက အနွှဲတက်လို့ပါ။ မနက်၊ ည ဒူးအထက်က နေ ရေလောင်း ခြေဆေးပါ။ လေစာ လက်ဖက်ရည် လျှော့ ပါ။ ဝမ်းမချုပ်အောင် ဂရုစိုက်ပါ။ ရှားစောင်းလက် ပပ်အနံ့ကို မျက်စိမှာ ကပ်ပေးပါ။ စာကြာကြာ

ကြည့်ပြီးရင် အဝေးကိုကြည့်ပေးပါ။ မျက်စိကို ရေလက် ခုပ်နဲ့ခပ်ပြီး တစ်ဖက်ချင်းဆေးပေးပါ။ အနားယူချိန်မှာ ကွမ်းရွက်ကို ပြားစေလောက်ဖဲ့ပြီး မျက်စိထောင့် တွေ မှာ ကပ်ပေးပါ။

ဆရာ နှာခေါင်းမကြာခဏ ပိတ်ပါတယ်။ နှာခေါင်း ထိပ်ကပ်နာ လက္ခဏာ ပြောပြပေးပါ။ ဆောင်ရန် ရောင်ရန်နဲ့ ဆေးနည်းတိုလေးပါ ပြောပြပေးပါ။

ထိပ်ကပ်နာက နှာပိတ်ပြီး အသက်ရှူမဝ၊ နှပ်ပုပ် ကျ၊ အနံ့မရ အဆင့်ဆင့်ဖြစ်လာတယ်။ မသန့်တဲ့ နေရောင်ခြည်မဝင်တဲ့အခန်းမှာနေရင် ပိုပြီးဖြစ်လေ့ ရှိတယ်။ ဖြစ်ခဲ့ရင် ရေခွက်ကြီး ထဲမှာ ဆားခါးတစ်ဇွန်း ထည့် ရေနွေးနဲ့ဖျော်ပြီးမှ ရေအေးရောပါ။ အဲဒီရေ ခွက်ထဲမှာ ခေါင်းနှစ်ပြီး ရေကို ရှူရှိုက်သွင်းပါ။ အကျင့် မရသေးခင်တော့ သီးလိမ့်မယ်။ နောက်တော့ အကျင့် ရသွား ပါလိမ့်မယ်။ နှာခေါင်းပိတ်ပြီး အနံ့မရရင် သံပရာရည်နဲ့ ဂျုံမှုန့်ရောနယ်ပြီး နှာခေါင်းပေါ်မှာ အုံ ပေးပါ။ တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံး ဆေးအမှတ် (၄၃) အကင်းဆယ်ပါးဆေးဝယ်ပြီး မီးကျိုးပေါ် ဖြူးပြီး မှိုင်း ရှူပေးပါ။ ဒန်သလွန်ရွက်ကို ကြက်သွန်ဖြူများစားနဲ့ ဟင်းချိုချက်သောက်ပေးပါ။

ခါးက မကြာခဏ နာလို့ ဓာတ်မှန်ရိုက် စစ်ဆေး ကြည့်လိုက်တော့ ခါးရိုးဆစ်ကျိုးပေါင်း ရောဂါလို့ ပြောပါတယ်။ ဆေးနည်းလေး ပြောပြပေးပါဆရာ။

ခါးရိုးဆစ်ကျိုးပေါင်းရောဂါက ရေရှည်ကုသရပါ တယ်။ ကုန်းပြီးလုပ်ရတဲ့အလုပ်၊ ကြာကြာရပ်ပြီး လုပ် ရတဲ့အလုပ်တွေ လုပ်လို့ မရတော့ပါ။ ကျိုးပေါင်းနဲ့ ခါးအာရုံကြောညစ်ရင် ခါးနာတယ်။ သက်သာစေမယ့် နည်းလမ်းကတော့ ခါးမှာ ရေစိုအဝတ်ကို ရေကုန် အောင်ညစ်ပြီး ပတ်ထားပါ။ ပတ်လက်အိပ်ပြီး ခြေ ဖဝါးကို ဆားနဲ့ပွတ်ခိုင်းပါ။ ပူလာရင် ရေလောင်းပါ။ ခဏကြာရင် ခါးမှာ ပတ်ထားတဲ့ရေစိုအဝတ်က ရေ ခြောက်သွားလိမ့်မယ်။ ဒီနည်းကို နေ့စဉ်မှန်မှန် ပြု လုပ်ပေးရင် ခါးအကြောညစ်၊ ခါးကျိုးပေါင်းတက်၊ ခါး အပူခဲ၊ ခါးနာသူတွေ လက်တွေ့ ပျောက်ကင်းမှု ရှိပါ တယ်။ ခါးကို မှန်ညှင်းဆီ၊ ငရုတ်ကောင်းဆီ၊ မင်သော်ဆီ တွေရော မီးနဲ့ချက်ပြီး လိမ်းပေးနိုင်ပါတယ်။

ကျွန်တော့်အသက် ၂၂ နှစ်ပဲရှိပါသေးတယ်။ ဆံပင် တွေ တအားကျွတ်တယ်ဆရာ။ ဆံပင်ကျွတ်ရင် အမြစ် ပါတယ်။ အခု ဆံပင်က အတော်ပါးနေပြီ။ ကျွန် တော်က ဖုန်းနဲ့ ဝါးဆော့တာများတယ်။ ညအိပ် ရေးပျက်ခံပြီး ဆော့တာနဲ့ရော ဆိုင်ပါသလားခင်ဗျာ။ ဆေးနည်းလေးပေးပါ။

အိပ်ရေးပျက်ခံပြီး ဖုန်းနဲ့ ဝါးဆော့တာကြောင့် လည်း ဆံပင်ကျွတ်နိုင်ပါတယ်။ မျက်စိ အာရုံကြော လည်း ထိခိုက်နိုင်တယ်။ ဆင်ခြင်ပါ။ ည ၉ နာရီထက် နောက်မကျဘဲ အိပ်ပါ။ အိပ်ရာမဝင်မီ ခြေဖဝါးဆား ပွတ်ပြီး ဒူးအောက် ရေလောင်းခြေဆေးပါ။ ဆံပင်ကျွတ် သက်သာစေပါတယ်။ ထောလပတ်ရွက်ကို အရည် ညစ်ပြီး ဦးရေပြားထစ်ခိုင်းအောင်ပွတ်ပါ။ ပြီးရင် တရော်ကင်ပွန်းနဲ့ ခေါင်းလျှော်ပါ။ ကြိတ်မှန်ရွက် အရည်ညစ်ပြီး အုန်းဆီနဲ့ရောထားပြီး ဦးခေါင်းမှာ လိမ်းပေးပါ။

ဆရာ ဇက်ကျိုးပေါင်းရောဂါအတွက် ဆေးနည်းပြော ပြပါ။ မူးလည်း မူးပါတယ်။ စာကြည့်တာကြာရင် ဇက်ကြောတက်လို့ ကြာကြာမကြည့်နိုင်ပါဘူး။

ဇက်ကျိုးပေါင်း အပူပေါ်မှာ သင်္ဘောရွက်ကို ပျော့ အောင် ရေနွေးစိမ်ပြီး ကပ်ပေးပါ။ တစ်နေ့တစ်ကြိမ် နှစ်နာရီကြာအောင် ကပ်ပေးပါ။ ညအိပ်ရင် ခေါင်းအုံး အမြင့် မအိပ်ပါနဲ့။ ပါးပါးလျှော့အိပ်ပါ။ ဖြစ်နိုင်ရင် ညဘက် ဘေးစောင်းအိပ်ပါ။ မှန်ညှင်းဆီကို ကြေးဇွန်း မှာ ထည့်ပြီး ဖယောင်းတိုင်မီးနဲ့ ပူအောင်ကင်ပြီး ဇက်ကျိုး ပေါင်းမှာလိမ်းပါ။ စာရေး၊ စာကြည့်ပြုလုပ်ပြီး နာရီ ဝက်ကြာရင် နားပါ။ အဝေးကို ငါးမိနစ်လောက် ကြည့်ပါ။ မနက်အိပ်ရာထ မျက်နှာသစ်တဲ့ အခါ ကုပ် ပိုးကို ရေနဲ့ရိုက်ပေးပါ။ ဇက်ကြောတက်ရင် သစ်ကြံ ပိုးကို အမှုန့်ပြုလုပ်ထားပြီး မီးကျိုးပေါ်ဖြူး မှိုင်းရှူ ပေးပါ။



ကျွန်တော့ ညီမလေးက အသက် ၁၁ နှစ် လေးတန်း ကျောင်းသူပါ။ စာအတော်ကျက်ရပါတယ်။ ကြာ တော့ အသံနာပြီး အသံဝင်သလိုဖြစ်နေပါတယ်။ ကြီး လာရင် အသံမကောင်းဖြစ်မှာမို့လို့ ဆောင်ရန် ရောင် ရန် ဆေးနည်းပြောပြပါ။

တိုင်းရင်းဆေးခန်းသုံးဆေးအမှတ် (၁) မက်လင်ချင် လျက်ဆား၊ တိုင်းရင်းဆေးခန်းတွေမှာ တောင်းပါ။ ပရဆေးဆိုင်မှာ ဝယ်ရင်လည်း ရပါတယ်။ လျက်ပေး ပါ။ အသံဝင်တာအတွက် ပြည်ပန်းညိုရွက်ကို ဟင်း ချိုချက်တိုက်ပါ။ မနံ့ကျည်းသီးစိမ်းကို ဆားနဲ့ထောင်း ကျွေးပါ။ လည်ပင်းကို နုလင်ကျော်အခေါက်သွေး လိမ်းပါ။

ဆရာ ကျွန်မ ခွေးလေးယားစေ့အနက်လှော်ပြီး ၁၀ စေ့လောက် စားလိုက်မိတယ်။ အခုတစ်ချိန်လုံး အန်နေရပါတယ်။ လည်ချောင်းလည်းနာပြီး အသက် ရှူကြပ်နေပါတယ်။ ဘယ်လိုလုပ်ရင် ကောင်းမလဲ ဆိုတာ ညွှန်ပေးစေလိုပါတယ်။

ထန်းလျက်ခဲ များများစားပါ။ ကန်စွန်းရွက်ထောင်း ပြီး အရည်ညစ် အကြမ်းပန်းကန်တစ်လုံးစာ ကုန် အောင်သောက်ပါ။ (ခွေးလေးယားစေ့ကို အဆိပ်မဖြစ် အောင် နွားနို့နဲ့ပြုတ်ပြီးမှ လှော်စားရပါတယ်။ သုံးလေး စေ့ထက် ပိုမစားသင့်ပါ။) (တစ်နာရီလောက်ကြာ အကြောင်းပြန်) ဆရာပြောတဲ့အတိုင်းလုပ်တာ တော် တော်သက်သာလာပါပြီ။ ဆရာ့ကို ကျေးဇူးတင်ပါ တယ်ရှင့်။

ဆရာရှင့် ကျွန်မရဲ့ သားလေး ဝမ်းချုပ်နေတာ ၁၀ ရက်လောက် ရှိပါပြီ။ ကလေးက သုံးလခွဲပါ။ ကွမ်းရိုး နဲ့ ဝမ်းချူတာလည်း မရဘူးရှင့်။ ကျွန်မ မိခင်နို့ပဲ တိုက်ပါတယ်။ ကလေးကို ဝမ်းသွားအောင် ဘာလုပ် ပေးရမလဲ။

မှန်ညှင်းဆီကို မီးနွေးပြီး ကလေးရဲ့ဝမ်းဗိုက်မှာ လိမ်းပေးပါ။ ချက်တိုင်းကို လက်ယာရစ်ပတ်ပြီး လိမ်း ပေးရင် လေလည်ပြီး ဝမ်းသွားနိုင်ပါတယ်။ မိခင်နို့တိုက် နေရင် မိခင်က ဆားခါးကို လှော်ပြီး ဟင်းစားဇွန်းတစ် ဇွန်းသောက်ပေးရင် (ဒါမှမဟုတ်) မနံ့ကျည်းဖျော်ရည် သောက် ပေးရင်လည်း ကလေးဝမ်းသွားနိုင်ပါတယ်။ ဝမ်းနုတ်ဆေးသောက်ဖို့ မလိုပါ။

ဆရာခင်ဗျာ ကျွန်တော့်အစ်မတစ်ယောက် သင်္ဘော ရွက်စားနေတာ ခုနစ်လခန့်ရှိပါပြီ။ ရှည်ရွယ်ချက်က ကင်ဆာကာကွယ်တယ်ဆိုပြီး စားနေတာပါ။ အခု ရက်ပိုင်းမှာ ရင်ခေါင်းကနေ အပေါ်ကနေ အပေါ် အထိ အပူခိုးတွေ တက်လာပါတယ်။ လေပူထပြီး မျက်စိမှာလဲ အခိုးတွေ ဝေလာပါတယ်။ ဆက် သောက်ရမလား။ ရပ်လိုက်ရမလား။ သူက အရွက်ကို ပြုတ်လည်းစားတယ်။ တစ်ခါတစ်ရံ အရွက်ကို ကြိတ် အရည်ညစ်ပြီးတော့လည်း သောက်ပါတယ်။ အကြံ ပေးပါဦးဆရာ။

သင်္ဘောရွက်အစိမ်းမှာပါတဲ့ အစေးက တေဇော ဓာတ်များပါတယ်။ လက်ခြားရိုတဲ့အတွက် (လက်ပုံ သဏ္ဍာန်အရွက်) အကာသရိုတဲ့အရွက်လည်း ဖြစ်ပါ တယ်။ အစွမ်းထက်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တေဇော အကာသလွန်ရင် မကောင်းပါဘူး။ တချို့ဆေးဖက် ဝင်ပစ္စည်းတွေက ပထမပိုင်းမှာ အကျိုးပြုပြီးနောက်

ကြာလာရင် ဆန့်ကျင်ဘက် အကျိုးတွေပေးလာတတ် ပါတယ်။ ဆေးဝါးတွေကလည်း ဒီလိုပါပဲ။ ရေရှည် သောက်ရင် တချို့ဆေးတွေက တန်ပြန်မှုတွေ ဖြစ်လာ တတ်ပါတယ်။ ဆေးဖက်ဝင်အပင် အသီး၊ အရွက် တွေကို ရက်ရှည် (၄၅) ရက်ထက်ပိုပြီး မစားသုံးပါနဲ့။ တဖြည်းဖြည်းပြန်လျော့ပါ (ဒါမှမဟုတ်) ခေတ္တနား လိုက် ပြန်သုံးစွဲလိုက် လုပ်တဲ့နည်းလည်း ရှိပါတယ်။ အင်္ဂလိပ်ဆေးလို ကို(စ်) လည်း မရှိပါဘူး။ လူနာကို ကြည့်ပြီး ချိန်ဆပေးရပါတယ်။ ဆေးပေးတဲ့ပညာက ခက်ပါတယ်။ တန်ဆေး၊ လွန်ဘေးတဲ့။ တချို့ဆေး ပင်တွေက ဥတုတစ်ခုမှာသင့်ရင် နောက်ဥတုတစ်ခု ပြောင်းသွားရင် မသင့်ပြန်ပါဘူး။ ရှုပ်ထွေးတဲ့ အတွက် သမားကောင်းဆိုတာ ရှားတာဖြစ်ပါတယ်။ ဆရာတို့ ကိုယ်တိုင် အမှားတွေ အများကြီးရှိခဲ့ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သင်္ဘောရွက်ပဲဖြစ်ဖြစ် တခြားဆေးဘက်ဝင်အပင် တစ်မျိုးမျိုးဖြစ်ဖြစ် ချင်ချိန်ပြီး သောက်သုံးသင့်ပါတယ်။ ရောဂါမဖြစ်ဘဲလည်း ကြိုတင် မသောက်သုံးသင့်ပါ။

ကျွန်မ အသက် ၅၆ နှစ် ရှိပါပြီ။ သွေးတိုးရော ဆီးချို ပါရှိပါတယ်။ အခု သွေးပေါင်ကျပြီး ဆီးချိုတက် နေပါတယ်။ ဆေးနည်းညွှန်ပြပေးပါ။

ခရေရွက်ပြုတ်သောက်ပါ။ အကြမ်းပန်းကန် တစ်လုံးစာ အစာမစားမီ ကြိုတင်သောက်ပါ။ ထမင်း လျှော့စားပါ။ ထမင်းပန်ကန်ပြားလေးပုံတစ်ပုံ၊ အသီး အရွက် တစ်ပုံ၊ အသားငါးတစ်ပုံ၊ တစ်ပုံချန်စားပါ။ ဆီးချို ကျပါတယ်။ ဆီးချိုရောဂါအစ အအေးကြိုက်ခြင်းကလို့ ဆိုပါတယ်။ အအေးရောင်၊ နွေးနွေးထွေးထွေးနေပါ။ ဆီးချိုရောဂါက အစားအသောက်ဆင်ခြင်ရင် သက် သာတဲ့ရောဂါပါ။

ဆရာ ညအိပ်ရင် သွားကြိတ်တာ ပျောက်အောင် ကုလို့ရပါသလား။ ဆိုးဆိုးရွားရွား ကြိတ်တတ်ပါ တယ်။ ကြာလည်း ကြာပါပြီ။ လမ်းညွှန်ပေးပါခင်ဗျာ။

ရိုးရာဆေးပညာအရ လေပဂကတီ (သန္ဓေသား ကတည်းက လေပါလာ) ဖြစ်တတ်ပါတယ်။ လေစာ၊ အခြောက်အခြမ်း၊ အကြော်အလှော်တွေ ရှောင်ရပါ မယ်။ ညအိပ်ခါနီးမှာ နွားနို့ပူပူကို ဆားခတ်၊ သကြား မထည့်ဘဲ သောက်ပေးရင် သွားကြိတ်တာ သက်သာစေ ပါတယ်။

ညအိပ်ရင် အလွန်ဟောက်တတ်လို့ပါ ဆရာ။ ကိုယ် က မသိပေမယ့် တခြားသူတွေကို အနှောင့်အယှက်ဖြစ် စေတဲ့အတွက် ပျောက်ချင်ပါတယ်။

လည်ပင်းမှာ ပဝါပတ်အိပ်ရင် အဟောက်သက်သာ ပါတယ်။ ဘယ်ဘက် ညာဘက် ပြောင်းပြီး စောင်းအိပ် ရင် မဟောက်ပါ။ ပက်လက်အိပ်ရင် ဟောက်တတ် တယ်။ ကြောင်လျှာသီးကို မကြာခဏကြော်စားရင် အဟောက်သက်သာတယ်လို့ဆိုပါတယ်။ ညအိပ် ယာဝင် မီးကြမ်းငှက်ပျောသီး ပျော့ပျော့ နှစ်လုံး ပုံမှန် စားပေးရင် လေပူကျပြီး အဟောက်သက်သာ စေတယ် လို့ဆိုပါတယ်။ နုလင်ကျော်မြစ်ကိုသွေးပြီး ဟင်းစားဇွန်း တစ်ဇွန်းကို ပျားရည်တစ်ဇွန်းစပ်သောက်ရင်လည်း ဟောက်တဲ့ရောဂါ ပျောက်တယ်လို့ ရှေးဆေးပြီးတို ကျမ်းမှာတွေ့ရပါတယ်။ ဟောက်တတ်သူတွေ ခေါင်း အုံးပါးပါးနဲ့အိပ်ပါ။ အမြင့်မအိပ်ပါနဲ့။ ခေါင်းအုံးနှစ်လုံး ဆင့်အိပ်ရင် ဇက်ခေါက်ပြီး ပိုဟောက်တတ်ပါတယ်။

သဘာဝကပေးသောရတနာ မဆုံးရှုံးစေချင်ပါ

မြင့်ထင် (ကျေးဇူး)

“မဆုံးရှုံးထိုက်သော သဘာဝရတနာ” ဟု ပြောဆိုလိုက်သည်နှင့် လူအများရဲ့စိတ်ထဲမှာ ရွှေ၊ ငွေ၊ ကျောက်သံပတ္တမြားတွေလား၊ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့တွေလား၊ ဒါမှမဟုတ် မြေပေါ်မှာရှိတဲ့ အဖိုးတန် ကျွန်းသစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းတွေလားလို့ ထင်မှတ်ကြပေလိမ့်မယ်။ အမှန်စင်စစ် သဘာဝကပေးတဲ့ အဖိုးမဖြတ်နိုင်သောရတနာကတော့ စိမ်းပြာရေညှိပုံဖြစ်ပါတယ်။ ဤဆောင်းပါးလေးနဲ့ ဖော်ပြလိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ လူတွေရဲ့ မထင်မှတ်တဲ့အပြုအမူတွေ ပြည်သူတွေရဲ့ဘဝလူမှုစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေဖို့ ပြုမူဆောင်ရွက်ခြင်းတွေဟာ အခါအားလျော်စွာ သဘာဝဂေဟစနစ်တွေပျက်ယွင်းပြီး သဘာဝကပေးတဲ့ အဖိုးတန်ရတနာတွေ ဆုံးရှုံးခဲ့ရမှု ကြုံတွေ့လာနိုင်ပါတယ်။



တွင်းတောင်အင်းအား ကောင်းကင်မှမြင်ရပုံ

ကျွန်တော်ဟာ လွန်ခဲ့တဲ့ (၁၂) နှစ်ကျော်ခန့်က စက်ရုံတစ်ခုကို ဒု-စက်ရုံများအဖြစ် ပြောင်းရွှေ့တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံခဲ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမယ့် စက်ရုံကတော့ မြန်မာ့ဆေးဝါးနှင့် အိမ်သုံးပစ္စည်းလုပ်ငန်း၊ အကူအညီစိမ်းပြာရေညှိစက်ရုံပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိကျင့်လည် ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် မတူညီသော စက်ရုံတစ်ခုကို ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရလို့ အနည်းငယ် စိတ်လေလွင့်မှုရှိသော်လည်း နိုင်ငံတော်မှပေးအပ်တဲ့ အမိန့်နဲ့တာဝန်များကို ဦးလည်မသုန် သက်စွန့်ကြိုးပမ်းထမ်းရွက်ရမည့် ဝန်ထမ်းဖြစ်တဲ့အတွက် စစ်ကိုင်းမြို့ပြင်မှာရှိတဲ့ အိမ်စက်ရုံကို သတင်းပို့ခဲ့ရပါတယ်။ အဲဒီအချိန်တုန်းက စက်ရုံများဖြစ်တဲ့ ဒေါက်တာမင်းသိမ်းနဲ့ သူ့စက်ရုံရဲ့ ထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေကို လမ်းညွှန်မှုပေးရတဲ့ အချိန်ကပဲ စိမ်းပြာရေညှိအကြောင်းကို စိတ်ဝင်စားလာခဲ့ရပါတယ်။ မိမိကိုယ်တိုင်ကလည်း စိတ်ဝင်စားစွာ စက်ရုံများမှလည်း တာဝန်ပေးလာ၍ စိမ်းပြာရေညှိထွက်ရှိရာ တွင်းတောင်၊ တွင်းမ၊ တောင်ပျောက်၊ ရေခါးအင်းများသို့ သွားရောက်လေ့လာခွင့်ရခဲ့ပါတယ်။

ဒီအင်း(၄)ခုရဲ့ ထူးခြားချက်ကတော့ လူတွေပြုပြင်ဖန်တီးမရနိုင်တဲ့ သဘာဝစိမ်းပြာရေညှိရင်သန့်ရာအင်းများပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအင်း(၄)ခုအနက် တွင်းတောင်၊ တွင်းမ၊ တောင်ပျောက်အင်းများမှာ မီးတောင်ပေါက်ကွဲလို့ ချိုင့်ဝှမ်းဖြစ်ပေါ်၍ ဖြစ်ထွန်းလာတဲ့ အင်းများဖြစ်ပြီး ရေခါးအင်းကတော့ ပြတ်ရွေ့ကြောကြောင့် ချိုင့်ဝှမ်းဖြစ်ထွန်းမှုမှတစ်ဆင့် ဖြစ်တည်ခဲ့တဲ့ အင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအင်းတွေရဲ့ အခံမြေဟာ မီးတောင်ပေါက်ကွဲကြောင့် ထွက်ကျလာတဲ့ ချော်ရည်နှင့် ပြာမူန့်များပါဝင်ပြီး Pyroclastic ဂုဏ်သတ္တိရှိတဲ့ မြေသားများဖြင့် ဖြစ်တည်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မီးတောင်ပေါက်ကွဲစဉ်ကထွက်ရှိလာတဲ့ သတ္တုဓာတ်နှင့် ဆားတွေကြောင့် အပူပိုင်းဒေသတွင် အင်းရေမှာ စံ (၉-၁၀) ဝန်းကျင် ရောက်ရှိပြီး သောက်သုံးရန်မသင့်သော သားငါးများ ရှင်သန်နိုင်မှုမရှိသည့် အင်းရေများဖြစ်ပေါ်လာပါတယ်။ သို့သော်လည်း ဖော်ပြပါဓာတ်သတ္တိတွေမှာ သဘာဝစိမ်းပြာရေညှိများ ဖြစ်ထွန်းရှင်သန်ရာ နေရာတစ်ခုကို ပေါ်လာစေခဲ့ပါတယ်။ သဘာဝစိမ်းပြာရေညှိကနေ လူတွေအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေတဲ့ ဆေးဝါးများ (ဥပမာ Provimin)၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ (ဥပမာ-ခေါင်းလျှော်ရည်၊ အသားချောသနပ်ခါး)၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ (ဥပမာ-Spirulina အချိုရည်) စသည့်ပစ္စည်းများအပြင် သဘာဝမြေဩဇာများ



သဘာဝရတနာ တွင်းတောင်အင်း

ပါ ထုတ်လုပ်နိုင်တာကို သိရှိရပါတယ်။ ကမ္ဘာပေါ်မှာတော့ စိမ်းပြာရေညှိ ထုတ်လုပ်နိုင်တဲ့နိုင်ငံအနည်းအကျဉ်းသာတည်ရှိပြီး ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာတော့ ထူးခြားစွာပဲ သဘာဝကဖန်တီးပေးလိုက်တဲ့ ရတနာအင်းတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှစ၍ သဘာဝစိမ်းပြာရေညှိထုတ်လုပ်တဲ့ ဆေးဝါးနှင့် စားသောက်ကုန်များဟာ ပြည်သူများ ကြိုက်နှစ်သက်မှုရှိတဲ့ ပစ္စည်းများဖြစ်တဲ့အပြင် နိုင်ငံတကာ ကမ်းလှမ်းလာမှုအရ စိမ်းပြာရေညှိခြောက်များကို ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်တဲ့အတွက် ပြည်ပဝင်ငွေရရှိခဲ့လို့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံအတွက်ကတော့ သဘာဝကဖန်တီးပေးလိုက်တဲ့ အဖိုးတန်ဆုလာဘ်တစ်ခုပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မှတ်တမ်းများအရ အင်း(၄)ခုရဲ့ (၁)နှစ်စိမ်းပြာရေညှိထွက်ရှိမှုဟာ (၁၅၀-၂၀၀) တန်ခန့်ဖြစ်ပြီး စိမ်းပြာရေညှိ အများဆုံးနှင့် ဆေးဝါးအဆင့်မီ ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်တာကတော့ တွင်းတောင်အင်းကြီးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုအခြေအနေတွေကြောင့် သဘာဝကဖန်တီးပေးလိုက်တဲ့ အင်း(၄)ခုဆက်လက်ရှင်သန်ရေး၊ ယိုယွင်းမှုမဖြစ်စေရေး၊ ဂေဟစနစ်များ မပြောင်းလဲစေရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် ပြည်သူတွေတစ်ရပ်လုံးရဲ့ တာဝန်ဆိုတာကို ကျွန်တော်တို့ဦးဆောင်ပြီး နှလုံးသားအတွင်း ရိုက်သွင်းခံခဲ့ရပြီး စက်ရုံများဖြစ်တဲ့ ဆရာကြီးဒေါက်တာမင်းသိမ်းရဲ့ ပြောကြားချက်တွေကိုလည်း အမြဲသတိရလျက်ရှိပါတယ်။

အချိန်ကြာလို့ ဝန်ထမ်းဘဝမှ အငြိမ်းစားရယူပြီးနောက် နေပြည်တော်သို့ အလည်အပတ်ရောက်ရှိချိန် မြန်မာ့ဆေးဝါးလုပ်ငန်းသို့ သွားရောက်ခဲ့ပြီး အတူ



တွင်းတောင်အင်း စိမ်းပြာရေညှိပင်များ

တကွ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့တဲ့ ဆရာသမား တပည့်လက်သားများအား လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့၍ ရှေးဟောင်းနောင်းမြစ်များ ပြန်လည်ပြောဆိုရင်းကနေ လွန်ခဲ့တဲ့ (၁၂)နှစ်ခန့်က စိမ်းပြာရေညှိအင်းတွေကို သွားရောက်လေ့လာစဉ် လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးခဲ့တဲ့ ဦးငွေလှ(ထုတ်ကျွမ်း-၃)နှင့် တွေ့ခဲ့ရတယ်။ အခုတော့သူလည်း လ/ထမန်နေဂျာ ဖြစ်နေပြီပေါ့။ စပ်မိစပ်ရာမေးမြန်းရင်း ကျွန်တော်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့တဲ့ အကူအညီစိမ်းပြာရေညှိစက်ရုံဟာ ပုဂံလိုကလုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးနှင့် ဖက်စပ်လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရတဲ့အပြင် စိမ်းပြာရေညှိမြောက်မြားစွာ ထုတ်လုပ်ပေးတဲ့ တွင်းတောင်အင်းကြီးဟာ ရေချိုဝင်ရောက်မှု၊ ငါးများပေါက်

ဖွားလာ၍ စားသုံးမှုများကြောင့် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး စိမ်းပြာရေညှိထွက်ရှိမှု လျော့ကျကာ ယခုအခါ လုံးဝမထွက်ရှိတော့ကြောင်း ဝမ်းနည်းစကားကြားသိရသည့်အတွက် ဒီနိုင်ငံကို သဘာဝကပေးထားလိုက်တဲ့ ရတနာတစ်ပါး ဆုံးရှုံးသွားပြီလားဟု ခံစားလိုက်ရပြီး ရေညှိများမျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်ရတဲ့ ပီရူးနိုင်ငံ၊ လီမာမြို့အနီး၊ အော်ဘင်ကာအင်း (Lake Orovica) နှင့် အီကာဒေသရှိ ဟောကာချိုင်းနား (Huaca China) အင်းများအကြောင်း ဖတ်ရှုခဲ့ရပါတယ်။



တွင်းတောင်အင်းအတွင်းရှိ အစိစိတွင်း

- အော်ဘင်ကာအင်းဝန်းကျင်တွင် ငှက်ပျောက်ပျိုးရန်အတွက် အင်း၏အဝန်းအဝိုင်းအတွင်းတွင် အစိစိတွင်းများဖွားယူပြီး ရေအမြောက်အမြားစုပ်ယူ၍ ဂလိုက်များဖြစ်ပေါ်ကာ အင်းအတွင်းမှ ရေများစုပ်ယူသွားခြင်းကြောင့် အင်းရေခမ်းခြောက်ပြီး စိမ်းပြာရေညှိပင်များ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်သွားခြင်း၊

- ဟောကာချိုင်းနားအင်းအတွင်းတွင် အပျော်စီးလေ့များအသုံးပြုရန်အတွက် ရေချိုများကို Pump များဖြင့် အဆမတန်တင်သွင်းခြင်းကြောင့် အင်းရေများ မူလဂုဏ်သတ္တိများ ပျက်ပြယ်ကာ စိမ်းပြာရေညှိပင်များ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်သွားခြင်း၊

မုံရွာမြို့သို့ သွားရောက်ရမည့် ခရီးစဉ်ရှိနေသည့် အတွက် ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ ခွင့်ပန်ပြီး ယခင်အတူတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့တဲ့ ဦးငွေလှအား ခေါ်ယူ၍ ထွက်ခွာခဲ့ရာ တွင်းတောင်အင်းသို့ ဒုတိယအကြိမ် ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ရပြန်တယ်။ တွင်းတောင်အင်းကို မရောက်ရှိခင် ဘေးပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုလုံး နေ့စပေါင်းနှင့် စားသုံးသီးနှံပင်များ ယခင်ကနှင့်မတူ စိမ်းစိုလျက်ရှိ၍ ဒေသခံပြည်သူများ လူမှုစီးပွားရေးဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တွေ့မြင်မိတော့ အဖော်ပါလာသူကို မေးကြည့်ရာ ရေဘူတလင်မြစ်ရေတင်မှ ရရှိသော ချင်းတွင်းမြစ်ရေဖြင့် ရာသီမရွေးသီးနှံစိုက်ပျိုးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ စိုက်ပျိုးခြင်းများနှင့်အတူ အင်း၏ မြောက်ဘက်တွင် ပြတ်ရွေ့ကြောအက်ကွဲကြောင်းတစ်ခုရှိပြီး ၎င်းအက်ကွဲကြောင်းပေါ်ဖြတ်၍ ဖောက်လုပ်ထားသော ရေပေးမြောင်းမှတစ်ဆင့် ရေချိုများစိမ့်ဝင်၍ အင်းအတွင်း ဝင်ရောက်နေကြောင်းနှင့် ယခုအခါ ၎င်းနေရာအား အက်ကြောင်းကို ဗဟိုပြု၍ ပေ (၁၀၀၀) ခန့် ကွန်ကရစ်ဖြင့် အစားထိုးထားသော်လည်း ရေချိုစိမ့်ဝင်မှု အထိုက်အလျောက်ရှိသေးကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ တစ်ဖန်ဆက်လက်ထွက်ခဲ့ရာ အင်းကန်ပေါ်သို့ ရောက်ရှိလာပြီး မနီးမဝေးတွင် (4") အစိစိတွင်း

တူးထားသည်ကို တွေ့ရှိရ၍ မေးမြန်းခဲ့ရာ တွင်းတော်ရွာတွင် ကွမ်းစိုက်တောင်သူများရှိကြောင်း၊ တောင်သူများအတွက် လိုအပ်သောရေကို ချင်းတွင်းမြစ်မှတစ်ဆင့် ဝန်ပို့မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းမှ ရေပေးဝေဆောင်ရွက်နေသော်လည်း အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ရေမရရှိပါက အစိစိတွင်းမှရေများ ထုတ်ယူသွားစွဲရကြောင်း သိရှိခဲ့ရပါသည်။ အင်းစပ်ကို ဆင်းကြည့်လိုက်တော့ တွင်းတောင်အင်းဟာ သစ်ပင်စိမ်းများ အရောင်ဟပ်မှုကြောင့် ရေမျက်နှာပြင်မှာ စိမ်းနေသော်လည်း ယခင်ကထက် ရေမျက်နှာပြင် အနည်းငယ်မြင့်တက်လာမှု၊ ငါးငယ်များ ပြေးလွှားနေမှုအပြင် စိမ်းပြာရေညှိပင်များ မရှိတော့တာကို တွေ့လိုက်ရပါတယ်။

တွင်းတောင်အင်းမှပြန်လာပြီး ဆရာတပည့်နှစ်ယောက် ရေချို၊ အဝတ်အစားလဲကာ ညနေစာစားသုံးရန် ထွက်ခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း စိတ်ထဲမှာ လွန်ဆွဲပွဲရဲ့ စိတ်မိစီးမှုကြောင့် လက်ဖက်ရည်ဆိုင်သို့ဆက်လက်ထွက်၍ စကားစမြည်ပြောရင်းက ကောက်ချက်နှစ်ခု ရရှိခဲ့ပါတယ်။

- ပထမတစ်ချက်ကတော့ ဒီအတိုင်းရေဆက်သွားရင် တွင်းတောင်အင်းရဲ့ စိမ်းပြာရေညှိများ မျိုးသုဉ်းပျောက်ကွယ်လာနိုင်တဲ့အတွက် ဒေသခံပြည်သူများရဲ့ လူမှုစီးပွားရေးကို ဦးစားပေးမည်လား၊

- သို့တည်းမဟုတ် တွင်းတောင်အင်းကြီး၏ သဘာဝဂေဟစနစ် မပျက်ယွင်းအောင် ဒေသခံပြည်သူများရဲ့ လူမှုစီးပွားတိုးတက်ဖို့ကို ပိတ်ပင်ရမှာလားဆိုတဲ့ လွန်ဆွဲမှု အဖြေရရှိခဲ့ပါတယ်။

ကျွန်တော်သည် ပညာရှင်တစ်ယောက်တော့မဟုတ်ပါ။ သို့သော်လည်း မိမိစိတ်ပါဝင်စားသော အကြောင်းအရာတစ်ခုကို တစိုက်မတ်မတ်လေ့လာတတ်ပါသည်။ ဒါကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများရဲ့ လူမှုစီးပွားရေးဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တွင်းတောင်အင်း၏ သဘာဝဂေဟစနစ် မပျက်ယွင်းရေးတို့အတွက် အောက်ဖော်ပြပါနည်းလမ်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ထင်ကြောင်း သုံးသပ်မိပါတယ်-

- ရေပေးရေမြောင်းများအား တွင်းတောင်အဝန်းအဝိုင်းမှ လွတ်ကင်းသောနေရာတွင် ဆောင်ရွက်၍ (Plastic Lining Canal)ဖြင့် ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊

- ဒေသခံပြည်သူများရဲ့ အခြေခံစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်တဲ့ စိုက်ပျိုးရေးအတွက် လိုအပ်သောရေကို ပိုမိုပြည့်စုံအောင် မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ပေးခြင်းနှင့် အစိစိတွင်းများဆောင်ရွက်ပါက တွင်းတောင်အင်း မီးတောင်ပေါက်ကွဲစဉ် လွင့်စင်ခဲ့သော မီးတောင်ပြာများရှိသည့် အဝန်းအဝိုင်းမှ လွတ်ကင်းသောနေရာ



မြစ်ရေတင်လုပ်ငန်းမှ အင်းအနီးရေသွယ်မြေသားမြောင်း

ဌာန တူးဖော်ခြင်း၊ အချုပ်အားဖြင့် ဆိုသော် သဘာဝကပေးတဲ့ ဆုလာဘ်ဖြစ်သော ရတနာတစ်ပါးဖြစ်သည့် စိမ်းပြာရေညှိများရှင်သန်ရာ တွင်းတောင်အင်းကြီးရဲ့ သဘာဝဂေဟစနစ်များ မပျက်ယွင်းစေရေး၊ ဒေသခံပြည်သူများရဲ့ လူမှုစီးပွားရေးဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို အတတ်ပညာရှင်များ၊ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေရသော အဖိုးရန်ကြီးဌာနများ ပေါင်းစပ်၍ ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် သဘာဝကပေးတဲ့ ရတနာဆုလာဘ် စိမ်းပြာရေညှိထွက်ရှိရာ တွင်းတောင်အင်းကြီး ဆက်လက်တည်တံ့ရေး ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း တိုက်တွန်းရေးသားအပ်ပါသည်။



BFGoodrich Tires (USA Brand, EST : 1870)
TAKE CONTROL

MADE IN GERMANY, MADE IN THAILAND

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ Novotal Yangon Max, Ballroom တွင် (၇-၁၀-၂၀၁၆) ရက်နေ့၌ ဂုဏ်ပြုညစားပွဲကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော Htoo Maw Co., Ltd. (Yangon Tyre) သို့ Michelin Siam Co., Ltd. မှ U.S.A အမှတ်တံဆိပ်၊ BFGoodrich Tire များအား တရားဝင် Distributor အဖြစ် အသိအမှတ်ပြု ကိုယ်စားလှယ်ပေးအပ်ခြင်းနှင့် BFGoodrich Tire များစတင်ဖြန့်ချိသည့်အခမ်းအနားသို့ကြွရောက်ချီးမြှင့်ကြပါသော Michelin Siam Co., Ltd. မှ Commercial Director ; MR. LIONE CADEAU, MR. MIN HYUCK CHO နှင့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များအားလည်းကောင်း၊ Yangon Tyre အရောင်းကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၊ တာယာအရောင်းဆိုင်ပိုင်ရှင်ကြီးများ၊ Express ကားအသင်းများ၊ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးကားအသင်းများနှင့် တာယာသုံးစွဲသူများအားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း.....

Htoo Maw Co., Ltd.
YANGON TYRE

BFGoodrich Tires (USA Brand, EST : 1870)
TAKE CONTROL

MADE IN GERMANY, MADE IN THAILAND

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ Mandalay Hill Resort Hotel တွင် (၉-၁၀-၂၀၁၆) ရက်နေ့၌ ဂုဏ်ပြုညစားပွဲကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော Htoo Maw Co., Ltd. (Yangon Tyre) သို့ Michelin Siam Co., Ltd. မှ U.S.A အမှတ်တံဆိပ်၊ BFGoodrich Tire များအား တရားဝင် Distributor အဖြစ် အသိအမှတ်ပြု ကိုယ်စားလှယ်ပေးအပ်ခြင်းနှင့် BFGoodrich Tire များစတင်ဖြန့်ချိသည့်အခမ်းအနားသို့ကြွရောက်ချီးမြှင့်ကြပါသော Michelin Siam Co., Ltd. မှ Commercial Director ; MR. LIONE CADEAU, MR. MIN HYUCK CHO နှင့် ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင်များအားလည်းကောင်း၊ Yangon Tyre အရောင်းကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ၊ တာယာအရောင်းဆိုင်ပိုင်ရှင်ကြီးများ၊ Express ကားအသင်းများ၊ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးကားအသင်းများနှင့် တာယာသုံးစွဲသူများအားလုံးကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း.....

Htoo Maw Co., Ltd.
YANGON TYRE

<p>အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)</p>	<p>ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ</p> <p>ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန</p> <p>အနုပညာဦးစီးဌာန၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးမှုဌာန</p> <p>အနုပညာကွန်ပျူတာဒီပလိုမာသင်တန်း</p> <p>DIPLOMA IN COMPUTER ARTS (Dip.CA)</p>	<p>MCC/I School of Multimedia & Creative Arts</p>
	<p>Specialized in " Character Animation & Advanced Media "</p> <p>Semester (1,2)</p> <ul style="list-style-type: none"> Graphic Production for Exporting any Media Video/Audio Production, Motion Graphics & Visual Effects Character Animation & Advanced Media 	

ဒီပလိုမာသင်တန်းကာလ စုစုပေါင်း(၁၀)လ ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) မှ ဒီပလိုမာလက်မှတ် ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။

သင်တန်းသား/သင်တန်းသူများအား စတင်လက်ခံနေပါသည်။

ကျေးဇူးတင်ပါ။ (သတင်းများ/အချက်အလက်အတွက်) အမှတ်(၈) ယုံကြည်စိတ်ချရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟို-၀၉-၇၃၀၂၅၊ ၀၉-၇၃၀၅၇၀၄၊ ၀၉-၇၃၀၅၇၀၅၊ ၀၉-၇၃၀၅၇၀၆၊ ၀၉-၇၃၀၅၇၀၇

ချစ်သင်း၊ သစ်ဖြူ

အမှတ် (၂၂၅)၊ (၃)ထပ်၊ ၇၂လမ်း (အထက်) ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟို-၀၉-၂၅၂၅၈၊ ၀၉-၂၅၄၀၅၁

ငှားမည်

၁။ ဖရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အင်းယားကန်အနီး၊ ဦးထွန်းငြိမ်းလမ်းမပေါ်ရှိ ငမမြဲ ဆကျယ် တစ်ကောသို့မပါ တွင် ကည်ဆောက်ထားသော sq ft 20000 ခန့်ရှိ အဆင်ပြေသည့် ၃ထပ်တိုက် ၂လုံး 6 bedroom with Bathroom attached, Transformer, Generator, Swimming pool, Entertainment Room, Personal Cinema and Features ponds.

၂။ ဖရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊(ရေခဲ)၊ ပြည်လမ်းမအနီး၊ ကုန်းပြင်ပိုင်ရာ လမ်းမပေါ်ရှိ 2.5 ဧကရှိ ငမမြဲ

၃။ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ကိုယ်မင်းကိုယ်ဆိုင်လမ်းမပေါ်ရှိ sq ft 14000 ခန့်ရှိ ငမမြဲအဆင့်

Contact +959 45 1000 350 +959 45 1000 360

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဦးရေခဲလမ်း၊ အမှတ်(၉၇)၊ ဦးရေခဲကုန်း 1st Floor, Unit (C) တိုက်ခန်းအား ကျွန်တော်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်မာလာသိန်း(၀၂/၀၇/၂၀၁၇)မှ ဝယ်ယူရန်အတွက် ဦးချစ်ကိုကို (၇/ရတနာ(နိုင်)၀၆၂၇၇၂)ထံသို့ စရန်ငွေတစ်စောင်အား ၆-၁၀-၂၀၁၆ ရက်တွင် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန်ကွက်လိုသူရှိပါက ဤကြေညာခြင်းသည်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း နိုင်လုံသော အထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများဖြင့် လာရောက် ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စများကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ယွဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဦးအောင်မျိုး LL.B(၀၉-၄၀၁၃)၊ ဦးကျော်မြင့်သွယ် LL.B (၀၉-၂၄၆၈၇)
ဒေါ်ဝင်းမာလာ LL.B(၀၉-၈၆၅၀)၊ အထက်တန်းရေးနေ
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ
အမှတ်(၆၅၃)၊ ပထမထပ်၊ အခန်း(၁၀၃)၊ MAC Tower၊ ကုန်သည်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၂၅၁၇၊ ၀၉-၇၃၀၆၀၄၈၊ ၀၉-၇၃၀၆၀၄၉

ပြည်ပီတိုက်ခန်းများ

၁။ လှိုင်မြို့နယ်၊ ဗဟိုလမ်းမပေါ် (၁၃x၆၀)ပေ မြေညီထပ်ခိုးအပြည့်၊ ပြင်ဆင်ပြီး၊ ဆိုင်နှင့်စီးပွားရေးလုပ်ရန် သင့်တော် (ဘုရင့်ကောင်းလမ်းဆုံနှင့် ပါရမီစိန်ဝေဟာတိုက်ကြား)၊ ဈေးနှုန်း သိန်း-၁၀၅၀

၂။ သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ်၊ AKK Shopping Mall အနီး၊ ဇေယျာလမ်း၊ ဇေယျာလမ်းမနှင့် သိရိဇေယျာလမ်း ထောင့်၊ ပေ(၁၂x၆၀)၊ မြေညီထပ်၊ ပြင်ဆင်ပြီး၊ ရေနာသန်း၊ ဈေးနန်း၊ ကျောင်းနန်း၊ ဈေးနှုန်း သိန်း-၆၈၀၊ Ph-095183518, 09-43125719

ခရုံမြို့နယ်

အထူးသတ်မှတ်
အဆင့်မြင့် မြောက်ပိုင်း
များစွာ မြေကွက်များကို
ဈေးကောင်း ပေးဝယ်သည်။
09-6809893
09-5120620

အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာချက်

ရန်ကုန်မြို့၊ တမခရွာမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ရှင်ရပ်ကွက်အမှတ်(၃၆-အီး)၊ မြေကွက် အမှတ်(၈၇-ခ/၁)၊ ဧရိယာ(၀.၂၆၈)ဧကရှိ တရားဝင်မယူမီဖြစ်သော မူလ မြေကွက်ကြီး၏ တောင်ဘက်ခြမ်းဖြစ်သော အကျယ်အဝန်း(၃၀၀၀)ခန့်ရှိပြီး ပေ(၄၅/၇၀ x ၅၇/၅၆)ရှိ မြေပိုင်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရန်ကုန်မြို့၊ တမခရွာမြို့နယ်၊ ၁၀ ရပ်ကွက်၊ သံလွင်လမ်းသွယ်နှင့် ကိုယ်ပိုင်လမ်းထောင့်၊ အမှတ်(၅၉-အေ-၁-အေ) ဟု ခေါ်တွင်သည့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံး (ပေးပို့ချိတ်ဆက်ထားသည့် ကိုယ်ပိုင်လမ်းမြေ သုံးစွဲခွင့်)တို့ကို အမှုဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ရောင်းချခွင့်ရှိသူ ဦးစိုးမြင့်(၀၂/၀၇/၂၀၁၆)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါ၍ အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့် တန်ဖိုးငွေ၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် စရန်တန်ဖိုးငွေကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဖော်ပြပါ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခံစားခွင့်ရှိသည်ဆိုပါက စာချုပ်စာတမ်းမှရင်းများနှင့်အတူ ဤကြေညာခြင်းပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန်ကွက်ပါရန်နှင့် သတ်မှတ်ရက် ကျော်လွန်ပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ယွဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-
ဒေါ်သီတာအုန်း
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(၀၉-၆၃၀၇)
တိုက်အမှတ်(၃၂)၊ အခန်းအမှတ်(၁၀)၊ စုတိယထပ်၊
၂၃-လမ်း၊ လာဟူမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၃၈၆၀၈၇

ကြေးမုံ

NEW MOTION Travels & Tours
အနားယူ အပန်းဖြေခြင်းသည် အနာဂတ်အတွက် အင်အားဖြစ်ပေါ်သည်။
ခန္ဓာလျားသစ်လွင် ခရီးစဉ်

* ဖောင်တော်ဦးဘုရားပွဲခရီးစဉ်	Oct; 14	* မြဝတီ - မဲဆောက်ခရီးစဉ်	Oct; 14
* မန္တလေး ခရီးစဉ်	Oct; 14	* ကလေး - လှိုင်တော်ခရီးစဉ်	Oct; 15
* ပုဂံ ခရီးစဉ်	Oct; 14	* ထားဝယ် - ကန်ချနာပုရီခရီးစဉ်	Oct; 15
* ငွေဆောင်ကမ်းခြေအပန်းဖြေခရီးစဉ် Oct; 15			

အမှတ်-16၊ ကျွန်းတောင်လမ်း၊ မင်းဈာန်၊ Ph ; 09 4925 2911 , 09 4925 2922 , 09 731 48922 , 527 922 , 538 811

UNIQUE STAR TRAVELS & TOURS

Bangkok (6D / 5N)	Oct: 15, 22	(320\$/400 \$)	Europe (15D / 14N)	Nov: 14	(3900 \$)
[Tiger Zoo, Nong Nooch, Alcaza Show, Dream / Safari World, Koh Larn, Emerald Buddha, Byoke Sky/Cruise Dinner, Ayutthaya]			America (20D / 19N)	Nov: 22	(5900 \$)
Phuket / Chiangmai	Oct: 15, 22	(300\$/400\$)	Japan/Korea(9D / 8N)	Nov: 22	(2900/1900)
Vietnam (6D / 5N)	Oct: 15, 22	(320\$ / 400\$)	Beijing (9D/8N)	Oct: 22	(1600 \$)
Vietnam-Cambodia (7D/6N)	Oct: 15	(600 \$)	Hongkong (8D/7N)	Oct: 16	(1400/1600 \$)
S'pore-Malay (7D/6N)	Oct: 22	(700 \$)	Singapore/Bali (5D/4N)	Nov: 10	(500/600 \$)

70/A, Kabaaye Pagoda Rd, Bahan Tsp. 09 540 1568, 09 540 1569, 09 514 8079, 09 7310 9133, 09 7310 9144.

AMERICAN VISION PROFESSIONAL EYE CARE CENTER

နောက်ဆုံးပေါ် ကမ္ဘာကျော် BRANDED အစစ်အမှန် ပါဝါ၊ နေကာမျက်မှန်များကို သီတင်းကျွတ်အထူးဈေးရောင်းပွဲတော်အဖြစ် 24-10-2016 ရက်နေ့အထိ up to 20% Off အထူးလျှော့ပေးနေပါပြီ။

Up to 20% Off

FLASH SALE

သီတင်းကျွတ်အခါသမယတွင် လူကြီးမိဘများအား ဂါဝရပြုရန် အမေရိကန်ဗွိုးရှင်းမှ Discount များကိုလည်းရယူလိုက်ပါနော်!

www.facebook.com/myanmaramericanvision
YANGON: (01) 242476, 241897, 241898, MANDALAY: (02) 35588, 32053, NAYPYITAW: (067) 432393

only 2 weeks limited

Your Best Document Solution Provider

PRIME-BOSS

Rental & Leasing Available

<p>A4 Color MFP MX-C300F</p> <p>Std : Fax/ Network Print/ Color Scan/ PS3</p>	<p>Digital Full Color MFP System MX-2614N</p> <ul style="list-style-type: none"> Color LCD Touchpanel Std: Color Copy/ Network Print/ Network Color Scan USB Memory Print/Scan to USB <p>Special Gift 40" LED TV</p>	<p>Digital MFP System AR-6020</p> <p>Std : Copy/ Print/ Color Scan</p> <p>Special Price 800,000 KS</p>
--	--	---

Prime - Boss Company Limited
Yangon Office : G-7, MGW Tower, Bo Aung Kyaw Street, Botataung Township, Yangon. Tel : 01 256644, 256508 Fax -01 256158
Naypyitaw - Tel: 067-421393 Mandalay - Tel: 09-91023841 Email: sales@primeboss.com.mm Since 1996

ကြေးအိုးကြီးဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ

တိုက်ခန်းတစ်ခန်း ဝယ်ယူပြီး **OK\$** ဖြင့် ငွေပေးချေမှုအတွက်

အဲယားကွန်း ၂ လုံး လက်ဆောင်ရနိုင်မည့် အထူးအခွင့်အရေး

အစီအစဉ်ကာလ - ၈.၁၀.၂၀၁၆ မှ ၁၅.၁၀.၂၀၁၆ အထိ Hot Line - 09 31815555, 09 31816666

HITACHI
Inspire the Next

စိတ်ကူးအကြံဉာဏ်ကောင်းများကို ပွင့်လင်းစေမည့် အနာဂတ်

ဒီနေ့ခေတ်မှာ မယုံကြည်နိုင်လောက်အောင် များပြားလှတဲ့ အချက်အလက်တွေနဲ့ ဝိုင်းရံခံထားရတဲ့ အခြေအနေနဲ့ကို ရောက်ရှိနေပါတယ်။ ဒီလိုများပြားတဲ့ခေတ်တွေနဲ့ တာလက်ရယ်ဆိုတာ မသိနိုင်အောင်ပါ။ ဒါပေမယ့် ဒီအချက်အလက်တွေကို ဝိုင်းကောင်းမွန်တဲ့ ရည်ရွယ်ချက်အဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင်ဖို့ပေးဖို့ရင် ဘယ်လိုဖြစ်လဲလားလို့လဲ။ အင်တာနက်နှင့်ဆက်စပ်သောအရာများရဲ့ နည်းပညာအထိတွေ့ပြီးလျှင်မှာ အချက်အလက်တွေကို ဝိုင်းကောင်းလွန်းစွာနဲ့ တီထွင်ဆန်းသစ်တဲ့ ဖြေရှင်းနည်းတွေကို ပူးပေါင်းဖန်တီးနိုင်ဖို့ လူသားအသိဉာဏ်ပုံစံဖြင့်နည်းပညာနှင့် အထက်မြက်အချက်အလက် သမိုင်းနည်းပညာတွေကို ပေါင်းစပ်ကာ ကြိုးပမ်းသော အချက်အလက်နည်းပညာကို အသုံးပြုလာနိုင်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာဝိုင်းကောင်းမွန်တဲ့အနာဂတ်အတွက် လူမှုပူပေါင်းတီထွင်ခံနိုင်ဖို့ကို အရှိန်မြှင့်ဆောင်ပေးရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ သင်္ချာနည်းပညာအထိက အစိတ်အပိုင်းတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

social-innovation.hitachi

Hitachi Social Innovation

MOMO - My Ooredoo, My Offer

အူရီအသုံးစွဲသူတစ်ယောက်ချင်းစီအတွက် MOMO ရဲ့ ၅၀% ငွေဖြည့် အပိုလက်ဆောင်၊ အခမဲ့ အင်တာနက်၊ ၃ ဆ အပိုလက်ဆောင်၊ Unlimited Facebook အပြင် အခြားစိတ်လှုပ်ရှားစရာ အစီအစဉ်များစွာကို ရယူလိုက်ပါ။

ooredoo

***234# ကို အပတ်တိုင်း ခေါ်ဆိုပါ**



ဆရာအာသာ အိသင်ကြားမှု(၂၅)နှစ်ပြည့်(1991-2016)အထိမ်းအမှတ် အထူးအားပေးစဉ်

SUCCESS Language Academy

ကျောင်းသားသစ် (15% Discount) နှင့်
ကျောင်းသားဟောင်း (ပုံမှန် Discount + 15%)

(ပြိုင်လယ်ကျောင်း)

BASIC ENGLISH SPEAKING 3:30 - 5 (Mon - Thurs) 11 Oct 1 - 2:30 (Mon-Thurs) 31 Oct	PRE-INTERMEDIATE (4 Skill Special) 7:30 - 9 (Mon - Thurs) 24 Oct 1 - 2:30 (Mon - Thurs) 7 Nov 10-11:30 (Mon - Thurs) 9 Nov 6 - 7:30 (Mon - Thurs) 15 Nov	BASIC ENGLISH SPEAKING 7:30 - 9 (Mon-Thurs) 17 Oct 6 - 7:30 (Mon-Thurs) 17 Oct 1 - 2:30 (Mon-Thurs) 25 Oct	BASIC FOUR SKILLS ENGLISH 7:30 - 9 (Mon-Thurs) 24 Oct 3:30 - 5 (Mon-Thurs) 24 Oct 10-11:30 (Mon-Thurs) 25 Oct 4:30-7:30 (Sat + Sun) 29 Oct
BASIC FOUR SKILLS ENGLISH 3:30 - 5 (Mon - Thurs) 10 Oct 1 - 4:00 (Sat + Sun) 23 Oct 1 - 2:30 (Mon - Thurs) 17,31 Oct 3:30 - 5 (Mon - Thurs) 31 Oct 10 - 11:30 (Mon - Thurs) 9 Nov	INTERMEDIATE (4 Skill Special) 10-11:30 (Mon - Thurs) 10 Oct 9:30-12:30 (Sat + Sun) 29 Oct 3:30 - 5 (Mon - Thurs) 7 Nov	BASIC GRAMMAR 1 - 2:30 (Mon-Thurs) 7 Nov 7:30-10:30 (Sat + Sun) 26 Nov	PRE-INTERMEDIATE (4 Skill Special) 10-11:30 (Mon-Thurs) 7 Nov 3:30 - 5 (Mon-Thurs) 15 Nov
BASIC WRITING 10-11:30 (Mon - Thurs) 10 Oct 1 - 4:00 (Sat + Sun) 19 Nov	VOCAB ENRICHMENT 7:30 - 9 (Mon - Thurs) 17 Oct 9 - 12:00 (Sat + Sun) 23 Oct	IELTS (Writing + Grammar) 12:30-3:30 (Sat + Sun) 3 Dec	INTERMEDIATE (Academic English) 7:30 - 9 (Mon-Thurs) 15 Nov
	BASIC GRAMMAR 10 - 11:30 (Mon - Thurs) 10 Oct 3:30 - 5 (Mon - Thurs) 19 Oct	IELTS (Preparation) 1 - 3:30 (Mon-Thurs) 3 Oct 7:30-9:30 (Mon-Thurs) 15 Nov	IELTS (Grammar + Vocab) 10-11:30 (Mon-Thurs) 24 Oct
		IELTS (Speaking + Vocab) 7:30 - 9 (Mon-Thurs) 17 Oct	IELTS (Writing + Grammar) 7:30 - 9 (Mon-Thurs) 28 Nov
		IELTS (Reading + Vocab) 10 - 12:00 (Mon-Thurs) 7 Nov	

ဦးထွန်းလင်၊ နှစ်လမ်း အမှတ် ၅ (B-3) ခုတိယထပ်၊ (လှဆန်းယုတ်တိုက်)
Ph: 01-503472, 09 73001453, 09 30775232

Hmwe Taunggyi Business Group Travel & Tours Co., Ltd. **Hot Line - 01-200952**
License No(661)

သာကီနွယ် ဗုဒ္ဓကယာ ဘုရားဖူးပို့ဆောင်ရေး

ကျွန်ုပ်တို့ (၁၂၅) သိန်း အစားထုတ် (၉.၉) သိန်း စရိတ်ငြိမ်း (ခလေးရွာနဲ့ခလေး) အစွဲ
ကျွန်ုပ်တို့ (၁၅၅) သိန်း အစားထုတ် (၈.၉) သိန်း စရိတ်ငြိမ်း (၀) ရက်စရိတ်

ခရီးစဉ်အားလုံး တိုက်ရိုက်လျှောက်ဆိုက်ဖြင့် ဖြစ်သည်။ အပိုငွေကြေး (လုံး) သို့မဟုတ် အထပ်ကောက်ထားပါ။
အထူးသတိထားသည့် ခရီးစဉ်များအတွက် အမြဲတမ်း အထူးသတိထားသည့် ဝန်ဆောင်မှုအဖြစ် အထူးအားပေးပေးပါမည်။

ထွက်ခွင့်ရက်များ - Dec - 3, 10, 17, 24 / Jan - 7, 10, 14, 17, 24 / Feb - 4, 7, 11, 14, 18, 21, 25, 28
လိုက်ပါသည့် ခရီးစဉ်များအတွက် အထပ်ခွဲ (ခရီးစဉ်အစဉ်အဆက်) ပါထပ်မံတိုးပေးထားပါသည်။
အောက်တိုဘာလ မှ ဧပြီလထိ ထုတ်ခွင့်ရှိပါသည်။

ခရီးစဉ်အားလုံး ခရီးစဉ်များအား သက်သာစေရန်နှင့် လူ့ဝါဒီများအတွက် ကုသိုလ်ထုဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြစ်သည်။

ရန်ကင်း (ရုံးချုပ်) - အမှတ် (၁၀၅) ၁၂၅ လမ်း၊ သိမ်ဖြူကားစောင်းတွင်းရွှေ၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊
ရန်ကင်း (ရုံး) - ၀၁-၂၀၀၉၅၂၊ ၀၉-၇၇၈၅၂၂၆၀၊ မန္တလေးရုံး - ၀၉-၇၇၈၅၂၂၅၀
တောင်ကြီးရုံး - ၀၈၀-၂၀၀၀၇၃၊ ၀၉-၇၇၈၅၂၂၅၀

၂၀၁၇ ဟာသဝ - တန်းစားပညာကို သေချာပေါက်ကောင်မြင်ရသူများအတွက် ...

Y.C. ဂရုပြုတ်

အောင်မင်္ဂလာစိုင်း
အမှတ် - ၂၆၊ ပြည်ထောင်စု
အောင်မင်္ဂလာလမ်း၊ တာပေး

ပြည်ထောင်စု (နေရာသစ်)
သရော့တိုက်ထပ်၊
အိမ်ကမ်းသာလမ်းရန်ကင်းမြို့၊
၀၉-၇၃၁၀၅၂၀၁

ရိုင်း - ၆၀၀၀၀၀၊ ရှမ်း - ၉၀၀၀၀၀၊ ဘောက်တိုဘာ (၁၁) ရက် စပယ်

EMERALD MYANMAR
Travels & Tours

Free & Easy Packages

Singapore (2N/3D)
* Now to Dec

ရိပ်လှမ်း (3N/4D) USD 230
ဇော်လှမ်း (3N/4D) USD 620
ဘာလှမ်း (3N/4D) USD 265
ဘန်ကောက် (2N/3D) USD 120

\$475

YGN > 09-977 921 911, 09-977 921 912
MNY > 09-975 679 511, 09-975 679 544

ATOLLO အက်တိုလို (လီ) ဖြစ်တင်ရေး ဝန်ဆောင်မှု

လွိုင်လှိုင် - ဒီဇင်ဘာ (၉၂၅/၅၅) 170,000 Oct 14
တောင်ကြီး - ဒီဇင်ဘာ (၉၂၅/၅၅) 36,000 Oct 15
တောင်ကြီး - ဒီဇင်ဘာ (၉၂၅/၅၅) 180,000 Oct 21
မြဝတီ - ဒီဇင်ဘာ (၉၂၅/၅၅) 135,000 Oct 14
ဘားအံ - ဒီဇင်ဘာ (၉၂၅/၅၅) 90,000 Oct 14

01-389187, 09-32109138, 09-795418474

မေသက်ထားဆွေ

မိန့်မိန့်

Guest Stars: **သင်ပြတ်မှန် နီနီဝင်းထွေ ချမ်းချမ်း**

တေးရေး - သဟာယသရာတင်၊ ရန်ကင်းစိုင်း၊ ကန်ပြဲအေးတော်
သုခမိန့်လှိုင်၊ အောင်နိုင်စိုင်း၊ နှင်းနှင်းအေး

Nightingale

Studio: Shine Melody
Mixing & Mastering: Kyaw Soe Naing Harmony Khin Myat Mon & Group

စင်ပြတ်မှန်၊ နီနီဝင်းထွေ၊ ချမ်းချမ်း၊ မြို့မင်းလတ်၊ မေသက်ထားဆွေ
လပြည့်ကဏ္ဍ၊ မေသက်ထားဆွေ၊ မေသက်ထားဆွေ၊ မေသက်ထားဆွေ၊ မေသက်ထားဆွေ

CD+DVD KARAOKE ထွက်ပြီ

CROWN IELTS
Special Exam Practice Class

"နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံရှိ ပါရဂူဆရာများနှင့် စနစ်တကျလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်"

အမှတ်ကောင်းကောင်းရရှိသူများအတွက်

- IELTS Preparation Course
- IELTS Exam Practice Course

4 Skills ကျွမ်းကျင်ရရှိသူများအတွက်

- Foundation English Course
- Intermediate English Course
- Advanced English Course

Enroll now for Oct Intake

Call us : 01 527 838, 09 732 56 965, 09 2548 28311

MIC Myanmar Imperial College

edexcel Approved Centre No. 93679

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ခြေဆိုပြီးသူများအတွက်

HND BA Business Advertising & Branding Hospitality & Tourism

MBA | DBA Business & Management Marketing Management Tourism Management

+ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူလူငယ်များ အတွက် အစမ်းနားဆုံးအနာဂတ်ကိုဖန်တီးပေးနိုင်မည့် Northampton University - UK မှ တိုက်ရိုက်ပေးအပ်မည့် BA(Hons:) Business & Management, BA(Hons:) Hospitality Management, BA(Hons:) Marketing Management ဘာသာရပ်များ

◆◆◆ Leaders For Tomorrow ◆◆◆

+ တွဲ မြန်မာ့အနာဂတ်လူငယ်ခေါင်းဆောင်များနှင့် လုပ်ငန်းခွင် ပိုင်ဆိုင်သူများအတွက် စာတွေ့လက်တွေ့ လေ့လာမှုများဖြင့် Northampton University (UK) မှ တိုက်ရိုက်ပေးအပ်မည့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ မဟာဘွဲ့ MBA + ပြည်တွင်းပြည်ပ Professors Lecturers နှင့် အတွေ့အကြုံရှိ စီးပွားရေးပညာရှင်များ

+ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ တက္ကသိုလ်ကျောင်းဝန်းနှင့် Facilities များ

November Inatake! 09 732 10001 09 4211 00222

ကံ့ကော်ရိပ် စတုတ္ထတန်း

၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများရှိ ခရိုင်အသီးသီးတွင် စစ်ဆေးခဲ့သော (၂) နှစ်စာ မေးခွန်းဟောင်းနှင့် စံပြုအဖြေများ

မြန်မာစာ - ဦးထွန်းသန်း (ပါမောက္ခ-ငြိမ်း)
အင်္ဂလိပ်စာ - UTA (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)
သင်္ချာ - Dr.TW(Maths.)
ပထဝီ-ဒေါက်တာမေမြင့် (ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)
သမိုင်း - စင်စုမေ (သမိုင်းဌာန)
စာရိတ္တ+ဘဝတွက်တာ - ဦးထွန်းထွန်း
လိမ္မော် - ဒေါက်တာနီ

စာမေးပွဲမေးခွန်းများကို အခန်းတစ်ခုချင်းစီ အလိုက်စုစည်းပြီး တိကျရှင်းလင်းသော အဖြေများကို အမှတ်ပေးစည်းမျဉ်းနှင့်အညီ ပြုစုထားပါသည်။

ကော်ရိပ်စာပေ ၂/၃၄၊ နေကြာသာယာကျန်းလမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ၀၉၇၃၀၅၁၁၄၄၊ ၀၉၅၁၂၉၆၇၀၊ ၀၉၅၅၀၁၁၅၄/ အပြု၊ အနုပညာနှင့်အသံလွှင့်ရေးဌာန

Building a Brighter FUTURE

VALUESTAR EDUCATION CENTRE

Since 2007

Certificate Course in

Human Resource Management ၃၂.၀၀.၂၀၁၆ စာမည်။ ကြာသပတေးနေ့ (ညနေ ၆:၀၀ မှ ၈:၀၀ ထိ) (9 Weeks)	Leadership & Team Building ၁၆.၀၀.၂၀၁၆ စာမည်။ တနင်္ဂနွေနေ့ (နံနက် ၉:၀၀ မှ ၁၀:၀၀ ထိ) (4 Weeks)
Marketing Management ၁၄.၀၀.၂၀၁၆ စာမည်။ တနင်္လာနေ့ (ညနေ ၆:၀၀ မှ ၈:၀၀ ထိ) (5 Weeks)	Marketing Management ၁၇.၀၀.၂၀၁၆ စာမည်။ Mon, Tue, Wed & Thu (နေ့လည် ၁၀:၀၀ မှ ၁၂:၀၀ ထိ) (2 Weeks)
Financial Management ၃.၀၀.၂၀၁၆ စာမည်။ ကြာသပတေးနေ့ (ညနေ ၆:၀၀ မှ ၈:၀၀ ထိ) (9 Weeks)	Project Management ၆.၀၀.၂၀၁၆ စာမည်။ တနင်္ဂနွေနေ့ (မွန်းလွဲ ၁၀:၀၀ မှ ၅:၀၀ ထိ) (4 Weeks)

09-5200547, 09-5043580, 09-45000 1145
<https://www.facebook.com/ValuestarEducationCentre>

တိုက်(၁၅)၊ ပထမထပ်၊ ဦးထွန်းသင်ကြားရေးဌာန၊ Giordano ဖက်ရှင်ဆိုင်များအနီးရှိ၊ လှည့်လည်ရန် မှတ်တိုင်အနီး၊ တိုက်(၅)၊ ပထမထပ်၊ For you & me Beauty Saloon အထိမ်းအမှတ်များရှိတိုက်၊ ဦးထွန်းသင်ကြားရေးဌာန၊ လှည့်လည်ရန်

STAR ACADEMY Hospitality & Business Management Academy
ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်း

Diploma in Tourism & Hospitality Management
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသည့် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် စင်ရောက်လုပ်ကိုင်လိုသူများအတွက် စာတွေ့၊ လက်တွေ့၊ Assignments၊ Project များစွာဖြင့် လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိ ဆရာများကိုယ်တိုင် ထိရောက်စွာသင်ကြားပေးနေပါသည်။

- Tourism Management Course
- Front Office Management Course
- Food and Beverage Management Course
- Sales and Marketing Management Course
- Housekeeping Management Course
- Human Resources Management Course

ကျောက်လွှာပီတီရက် - (၂၄.၁၀.၂၀၁၆)

အမှတ် (၂၆၇) အမ်း(၂၀)၊ ဩစတလိန် (ခရိုင်တောင်-၂၅)၊ ရန်ကင်း၊ ရန်(၁၁)၊ ၅၂၀၂၀၁၊ ၂၀၁၄၀၂၀၊ ၂၀၁၄၀၂၀၊ ၅၂၀၂၀၂၊ ၀၅၅၅၀၂၀၂၀၂၀၂၊ ၇၀၂၀၂၊ www.star-resourcesacademy.com

GOLDEN STAR
ကျိုက်ထီးရိုး(နေဝင်)
ချောင်းသာ (နေဝင်)
ငွေဆောင် (နေဝင်)
Ph: 209200, 544383, 430480

ရွှေအိုးကြီး
ပြင်ပ၊ မိသားစု၊ ဘားအံအဖွဲ့
Oct(7,14,28) Hotel/Visa-ခရီး (75000)
ဇူလိုင်၊ ခြောက်ဦး၊ စစ်တွေ၊ ငယ်စင်
Oct(14)Nov(11)Hotel/ခရီး (180000)
09421073634, 777636630

ငါးဆန် CAR RENTAL
မြို့တွင်းဖြူပြင် စိတ်ချမ်းစေ့ရွာ
ခရီးသွားနှင့်ရန် ALPHARD၊
HACE (အစာအိမ်)တားသစ်ကြီး
များဖြင့်ဝန်ဆောင်ပေးပါသည်။
09 25 358 2510,
09 78 515 8803

ဦးအောင်ဟိန်းကျော်
အတန်းအားလုံးစာအုပ်(လုံးဝ) မတိုင်ဘဲသင်သည်
• Translation
အင်္ဂလိပ်စာရေးနည်း (အမည်မှန်စာအုပ်)
• အင်္ဂလိပ်စာရေးနည်း
အင်္ဂလိပ်စာရေးနည်း (အမည်မှန်စာအုပ်)
• နိုင်ငံခြားသားများနှင့်လေ့ကျင့်သည်
• အင်္ဂလိပ်စာရေးနည်း (Vol:1,2,3,4) • ဓမ္မနည်း (Proc. Vol:1,2,3) အကျဉ်းချုပ်
• ဝင်၍ ဂုဏ်ထူး၊ ဆိပ်ကမ်းသင်ပို့မှု၊ ဆိပ်ကမ်းသင်ပေးမှု၊ လယ်၊ ရန်ကင်း
• 392468
• 095171841

Glory Hope EPS - TOPIK
အစိုးရတာဝန်ဝင် ကိုရီးယား အလုပ်ဝင် Professional
ကျွမ်းကျင်သင်တန်းကျောင်း
ပညာအရည်ချင်းမလိုဘဲ
သင်လည်း ကိုရီးယားမှာ ပိုက်ဆံရအောင် သွားကြည့်
• လစာ(၁၈)သိန်း၊ ဝန်းကျင်ရရှိနိုင်သော အာမခံချက်
• ကိုရီးယားလူမျိုးဆရာများ နှင့် ဝါရင့်ဆရာ/ ဆရာမများ၏ ပို့ချချက်များ
• ကိုရီးယားဘာသာစကားကို လိုဝေဖတ်သူများအတွက် အခြေခံမှစာမေးပွဲ
အောင်မြင်သည်ထိတာဝန်ယူ သင်ကြားပေးနေပါသည်။
• ကွန်ပျူတာဖြင့် မေးခွန်းဖြေဆိုမှုများကိုပါ လေ့ကျင့်ပေးပါမည်။
• တန်းစုံသင်တန်းကို (၁၅-၁၀-၂၀၁၆)နေ့၊ နောက်ဆုံးလက်ခံပါမည်။
ကိုရီးယားနိုင်ငံကို အမှန်တကယ်သွားချင်သူ သာလာခဲ့ပါ
ဖုန်းဆက်ပြီး တိုင်ပင်ဆွေးနွေးကြည့်လိုက်ပါ။
လိပ်စာ ချမ်းသာပလာဇာ(ပုဇွန်တောင်)၂ထပ်၊ အထက်ပုဇွန်တောင်လမ်း၊
ဖုန်း ၃၉၇၅၀၂၊ ၂၉၉၁၃၃၊ ၀၉၅၁၅၀၅၅
(အရည်ချင်းစစ် စာမေးပွဲ ပြေဆိုနိုင်ရန်အတွက် တန်းစုံသင် တောင်လက်ခံပေးပါမည်)

နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု ဖွံ့ဖြိုးမှု(၅)ရပ်ကို အခြေခံသည့် မူကြိုပညာရေး
www.nurturepreschoolmm.com
www.facebook.com/Nurture Pre-school

nurture preschool
We nurture tomorrow leaders!

Pre-school
အသက် ၂ နှစ်မှ ၆ နှစ် အရွယ်ကလေးငယ်များ လစဉ်ကျောင်းအပ်လက်ခံနေပါပြီ

- Emotional Development(EQ)
- Intellectual Development(IQ)
- Moral Development
- Physical Development
- Social Development

စမ်းရောင်း 09262963774 09262963775
လွိုင် 01-530097 09254148005
တာမေ 01-549590 09254148006
အင်းစိန် 09259822226 09259822227
မရမ်းကုန်း 01-863960 09259822220
ကမ္ဘာအေး ဘုရားအနီး

GPM **မြေကြီးကုမ်းပုံ ပုတ်ပြုတ်ကုမ်းပုံ**
- ပုစွန်ကန်၊ ဆည်
- ရေတန်၊ ငါးကန်
- Construction Earthwork
09-73113100, 09-73188101 - (၃၁)ဘူရင်အောင်လမ်း၊ လှိုင်မြို့နယ်

Vietjet Air.com
ရိုး.....Vietjetဖြင့် ဝိယက်နမ် သို့လွယ်ကူစွာ ပျံသန်းနိုင်ပါပြီ!

၂၀၁၆ အောက်တိုဘာ ၁၀၊ ၁၂၊ ၁၃ ရက်နေ့ များတွင် Vietjet မှထောင်ပေါင်းများစွာသော အထူးအရောင်းမြှင့်တင်ရေးလက်မှတ်များကို "0" ကျပ်ဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ထို "0" ကျပ်လက်မှတ်များဖြင့် ရန်ကင်းမှ ဟိုချီမင်းမြို့၊ မြို့များသို့ အခြားဝိယက်နမ်မြို့များသို့ သွားရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ထိုလက်မှတ်များကို ပရိုမိုးရှင်းကာလအတွင်း နေ့စဉ် www.vietjetair.com ဝက်ဘ်ဆိုက်တွင် မနက် ၀၀:၃၀ မှ စနေ၊ လူညံသံအတွင်း ၀၀:၃၀ မှစတင်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။ ခရီးသွားရက်တွေကတော့ ၂၀၁၆ နိုဝင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့မှ ၂၀၁၇ မတ်လ ၂၅ရက်နေ့ထိဖြစ်ပါတယ်။

နွေးထွေးပျော်ရွှင်ပြီး အမြို့များဝေတောနေသော ဝိယက်နမ်နိုင်ငံ၏ အလှတရားများကို ခံစားဖို့ အတွက် လာရောက်လည်ပတ်ရန် ဖိတ်ခေါ်ချင်ပါသည်။ နိုင်ငံ၏ အံ့အားသင့်ဖွယ်ကောင်းသော အမွေအနှစ်များဖြစ်တဲ့ ကမ္ဘာအကြီးဆုံး သဘာဝလှိုင်ရု Son Doong, Ha Long Bayကိုလေ့လာခြင်း ဒါမှမဟုတ် Hanoi မြို့ရှိ ရှေးဟောင်းရုပ်ကွက်များတွင်လည်ပတ်ရင်း စိတ်ကူးယဉ်ဆန်သော ဆောင်းဦးရာသီ၏ အလှများကို ခံစားလေ့လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

မနက် ၀၀:၃၀ မှစတင်ပြီး Vietjetရဲ့ အချိန်ရောက်ပြီး

Vietjetနှင့်အတူ ပျံသန်းရင်း လိုချင်စိတ်ချရပြီး ခေတ်မှီအထက်တန်းကျတဲ့ ခေတ်ယူသည့်လှိုင်ရုတွေနဲ့ စတိုင်ကျကျပျံသန်းသော ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့ ခံစားရမည့်ဖြစ်ပါသည်။ အံ့ဩဖွယ်ရာချစ်မြေများအတွက် ရင်းနှီး ပျံတက် ခေတ်ယူသည့်အထူးပေးဆောင်မှု အရသာရှိသော အစားအသောက်များကို ပူပူနွေးနွေးမှာယူစားသောက်ကာ စိတ်လွယ်ကူစွာထွက်ခွာသော ဝိယက်နမ်တွင် ချစ်မြေများကို ခံစားနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့၏နေ့စဉ်အဖွဲ့အစည်းသည်ပရိုမိုးရှင်းများအား www.vietjetair.com တွင်နေ့စဉ် မနက် ၀၀:၃၀ မှ စနေလည် ၀၀:၃၀ မှစတင် အတွင်းရလှူ၍ Vietjet ဖြင့်ပျံသန်းပျံသန်းလိုက်ပါ။

လက်မှတ်အရောင်းဌာနများ
Website: www.vietjetair.com
Mobile: https://m.vietjetair.com
Facebook: www.facebook.com/Vietjetvietnam Tab 'Booking'
AVIAREPS MYANMAR
အမ်းနမ်ပိတ် ၁၁-၀၆၊ Yuzana Business Tower
အမှတ် ၂၅၊ ဓမ္မစေတီလမ်း၊ ဓမ္မစေတီမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ မြန်မာ
ဖုန်း - ၀၀ ၅၅၅ ၄၀၄
ဖက်စ် - ၀၀ ၅၅၅ ၄၀၄
Hotline - ၀၅ ၇၅၅ ၃၂၃၀၂၀
*စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း သတ်မှတ်ချက်များ ရှိပါသည်။

ကြေးမုံ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
bkhm? & [e?o dfa u n i f g d n r l u D
မယ်တော်ကြီးအဘွားဒေါ်သေး
အသက်(၉၅)နှစ်
 A.C.E Group of Companies မှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး(ငြိမ်း)
 ဦးတင့်ဆန်း-ဒေါက်တာဒေါ်ဌေးဌေးငြိမ်းတို့၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊
 ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး မယ်တော်ကြီးအဘွား ဒေါ်သေးသည်
 ၇-၁၀-၂၀၁၆(သောကြာနေ့) ဇနီးသားအဖြစ်ဖြင့် ကွယ်လွန်ခဲ့သည်။
 သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ဦးစောအောင်၊ ဦးခင်မောင်မြတ်
Peace Myanmar Electric Holding Co.,Ltd.
(Mitsubishi Electric)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်မြသန်း
အငြိမ်းစားကျောင်းဆရာမ (အထက-၁ သန်လျင်မြို့)
အသက်(၈၀)နှစ်
 ဦးဇော်ဝင်း(ဥက္ကဋ္ဌ ဇော်ထက်ပိုင်အင်ဂျင်နီယာနှင့် ဆောက်လုပ်ရေး
 အုပ်စု ကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် စိန်ရွှေ ထိပ်တန်းဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီ
 လီမိတက်)- ဒေါ်မိမိတင် (ပိုင်ရှင်-ချမ်းမြေ့မေတ္တာဆေးရုံ၊ သန်လျင်) တို့၏
 မိခင်ကြီး ဒေါ်မြသန်း အသက်(၈၀) သည် (၃. ၁၀. ၂၀၁၆) ရက်တွင်
 ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်ထပ်တူဝမ်းနည်း
 ကြေကွဲရပါကြောင်း။
 အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မမဏိဇောတရဒေါက်တာသန်းထွန်း၊ ဥက္ကဋ္ဌ-
 အသေးစားနှင့်အလတ်စားစက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၊ ဝန်ထမ်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
 Lizstar ကုမ္ပဏီ၏ MV.LOCOMOTION သင်္ဘော၌ တာဝန်ထမ်း
 ဆောင်နေသည့် Capt: ဦးကျော်စွာခင်မြင့်-ဒေါက်တာဝင်းမာဦး၊
 MV.NORD COPENHAGEN သင်္ဘော၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့်
 C/E ဦးဇော်ဝင်းမြင့်- ဒေါ်ဝင်းသီတာတို့၏ မွေးသမိခင် ဒေါ်ခင်ခင်(ခ)
 ဒေါ်အေးအေးခင် (ဆုထူးပန်အဘိဓမ္မာ) အသက် (၇၇) နှစ်၊ အထက်
 တန်းပြ(ငြိမ်း)၊ မိုးကုတ်သံဝေဇနီယမ္မပူဇော်အဖွဲ့တည်ထောင်သူ (တရားပြ
 ဆရာမကြီး) သည် ၅-၁၀-၂၀၁၆ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၅:၀၅ နာရီတွင်
 ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်း
 ကြေကွဲရပါသည်။
ဥက္ကဋ္ဌ၊ MD ဒုတိယ
Lizstar Shipping Co., Ltd. ဝန်ထမ်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
Captain ဦးခိုင်ဝင်း
အသက်(၆၁)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ သူရလမ်းနေ (Asia Wave Services Co.,Ltd)
 (Asia Wave Travels & Tours Co.,Ltd)(Asia Wave Trading Co.,Ltd)
 တို့၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သော ဦးခိုင်ဝင်း အသက်(၆၁)နှစ်သည် ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ
 (၄)ရက်၊ ဗန်ကောက်စံတော်ချိန် ညနေ ၃:၅၀နာရီတွင် BUMRUNGRAD ဆေးရုံ၌
 ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
Managing Director & BOD များနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ
 (Asia Wave Services Co.,Ltd)
 (Asia Wave Travels & Tours Co.,Ltd)
 (Asia Wave Trading Co.,Ltd)

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
bkhm? & [e?o dfa u n i f g d n r l u D
r, n w n l u D t b k h ' a o ;
t o u (၉ ၅) E N F
 ဦးကိုကို-ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း အားကစားမှူး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေး
 တိုင်းဒေသကြီးမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး(ငြိမ်း) ဦးတင့်ဆန်း-ဒေါက်တာ ဒေါ်ဌေးဌေးငြိမ်း
 တို့၏မိခင်ဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး မယ်တော်ကြီး
 အဘွားဒေါ်သေးသည် ၇-၁၀-၂၀၁၆ရက်(သောကြာနေ့) ဇနီးသားအဖြစ်ဖြင့် ကွယ်လွန်
 တော်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်း
 ကြေကွဲရပါသည်။
ဦးကိုကို-ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း(မိသားစု)
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး
မယ်တော်ကြီး အဘွားဒေါ်သေး
အသက်(၉၅)နှစ်
 ဦးပြည့်စုံနှင့် ဇနီးဒေါ်ဇော်စောဦးမိသားစုမှ ပြည်ထောင်စု
 ဝန်ကြီး(ငြိမ်း) ဦးတင့်ဆန်း - ဒေါက်တာဒေါ်ဌေးဌေးငြိမ်းတို့၏
 မိခင်ဖြစ်သူ ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး
 မယ်တော်ကြီး အဘွားဒေါ်သေးသည် ၇-၁၀-၂၀၁၆ရက်
 (သောကြာနေ့) ဇနီးသားအဖြစ်ဖြင့် ကွယ်လွန်သွား
 ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်း
 ကြေကွဲရပါသည်။
ဦးပြည့်စုံနှင့် ဇနီးဒေါ်ဇော်စောဦး
One Heart Int'l Co.,Ltd.မှ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ စေတီ၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း အလှူဒါယကာ
တေဇစက္ကိ ကမ္ဘာ့ဌာန ရိပ်သာကျောင်း ပဓာန ဒါယကာ
ဦးအောင်ကြည်
အသက်(၉၀)
 ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်နှင့်
 မြဝတီမြို့၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးကုန်သည်များအသင်း၏
 ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ဒေါ်သင်းသင်းမြတ်-ဦးတင်အောင်တို့၏ ဖခင် ဖြစ်သူ
 ဦးအောင်ကြည် အသက်(၉၀)သည် ၂၃-၉-၂၀၁၆ (သောကြာနေ့)
 တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် အတွက် ကျန်ရစ်သူ
 မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါ သည်။
အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့်
စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ရော်ရှမ်း(ခ)ဒေါ်အေးအေးမြင့်
အသက်(၈၆)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ တာမွေလေးရပ်ကွက်၊ သာယာရွှေ
 ပြည်လမ်း၊ အမှတ်(၆၅)၊ (၄)လွှာနေ ဦးယုကြည်(ဒုတိယမန်နေဂျာ၊
 Shwe Mè Co.,Ltd.)-ဒေါ်ကျင်မြတို့၏ မိခင် ဒေါ်ရော်ရှမ်း(ခ)
 ဒေါ်အေးအေးမြင့်သည် ၆-၁၀-၂၀၁၆ ရက်၊ နံနက် ၁၀:၅၂ နာရီတွင်
 ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ
 ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
BOD အဖွဲ့နှင့်ဝန်ထမ်းများ
Shwe Mè Group of Companies

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ခင်ခင်(ခ)ဒေါ်အေးအေးခင်
အသက်(၇၇)နှစ်
CAPTAIN ဦးကျော်စွာခင်မြင့်-ဒေါက်တာ
ဒေါ်ဝင်းမာဦးတို့၏မိခင် ဒေါ်အေးအေးခင်သည်
၅-၁၀-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်
ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
CAPT ဦးအောင်သိန်းမြင့်-ဒေါ်ခင်ခင်ဆွေဦး မိသားစု

& ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
12 & y n G f a t m i f ' f m n r f t r w f 2 3 2 [k c w G o m
& ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
1 2 ' a & y n G f a t m i f t r w f 2 3 2 ? t u s , f y (4 0 _ 6 0)
((& d m 2 4 0 0 p w k e f y) & မြတ်မိုးမြို့နယ်၊
 အထက်မော်မြို့နယ်တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဇနီးမိသားစုတွင် ဦးစော်စော် (ခင်)
 ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်းအဖြစ် သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ
 ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ဒေါ်ခင်ခင်ဆွေဦး
ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၄၉၆၉၀

လွမ်းဆွတ်ကြေကွဲအမှတ်ခြင်း
ဆရာဝန်ကြီး ဦးသန်းကျော် (၉-၄-၁၉၈၈)
 ရန်ကုန်မြို့၊ သွေးရောင်လမ်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းကွဲမိသားစုမှ (၉-၄-၁၉၈၈)
 (တသီးပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့) ခေါင်းဆောင်ကြီး (၁၉၆၀-၆၂ မြန်မာ့စာပေဆု၊ ဝယ်ငွေ၊ ပျဉ်းမနား)
 ပျဉ်းမနားမြို့၊ ဆေးရုံ၊ စေတီ၊ လမ်းများ စသည်ဖြင့် ပြုလုပ်
 ဆောင်ရွက်ခဲ့သူ
 (ပျဉ်းမနား သံယုဒသေသနဂုဏ်သင်္ဂဟရဆေးရုံကြီး၏ ဖခင်ကြီး)
ဒေါ်ခင်ကြည် (၂၁-၁၁-၂၀၁၂)
 (ပျဉ်းမနား သံယုဒသေသနဂုဏ်သင်္ဂဟရဆေးရုံကြီး ခင်ပွန်းနှင့်အတူ
 ၁၉၅၈ ခုနှစ် မတိုင်မီကတည်းက စတင်ဖွဲ့စည်း ထပ်ထောင်
 ဆောက်လုပ်၊ ထောက်ပံ့ ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်လျက်ရှိခဲ့သူ)
 (စစ်အတွင်းစေတနာ့စွမ်းဆောင်မှုကြီး)
 (ဘာသာပေါင်းစုံ၏ အလှူရှင်မယ်တော်ကြီး)
ဒေါက်တာ ဦးဇော်ဝင်းကျော်
MR-J AMES T-G (၁၀-၁၀-၁၉၉၇)
ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဆရာဝန်ကြီး
 (ပျဉ်းမနားသံယုဒသေသနဂုဏ်သင်္ဂဟရဆေးရုံကြီး ဖခင်နှင့်အတူ
 ကိုယ်ကျိုးစွန့် အနစ်နာခံကာ ဆောင်ရွက်ခဲ့သူ)
တရားရုံးချုပ်ရှေ့နေ ဦးဇော်လင်းကျော်
Mr. Michael T-G (၁၀-၆-၁၉၉၆)
 ကျေးဇူးရှင်များ ကွယ်လွန်သွားခဲ့သော်လည်း ဘဝထဲမှာတော့
 ထာဝရရင်သန်လျက်ရှိပြီး “လူသာသေသော်ငြား နာမည်က
 မသေပြီ” အစဉ်သတိရ လွမ်းဆွတ်ကြေကွဲ အောက်မေ့လျက်
 ရှိပါသည်။ ပြည်တွင်းပြည်ပ၌ ယခင်၊ ယခု၊ နောင်အနာဂတ်တွင်
 ပြုသမျှ ကုသိုလ်ကောင်းမှုအစုစုကို လက်ခံရရှိခံစားနိုင်ပါစေ။
 “သမိုင်းမှတ်ကျောက်တွင်ခဲ့သောမိခင်၊ ဖခင်၊ အစ်ကို
 တို့အား အစဉ်ဂါရဝပြုကျေးဇူးတင်ပါလျက်”
ဒေါ်သင်းသင်းကျော် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ
Mr. MIYAHARA TAKUYA (ခေတ္တ မြန်မာပြည်)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်ခင်ခင်(ခ)ဒေါ်အေးအေးခင်
အသက်(၇၇)နှစ်
M. V NORD COPENHAGEN မှ CHIEF
ENGINEER ဦးဇော်စောဦး၏မိခင် ဒေါ်အေးအေးခင်
 သည် ၅-၁၀-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့်
 မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
ရေယာဉ်မှူးနှင့်ဝန်ထမ်းများ
MV NORD COPENHAGEN

R.I.P For Captain Khine Win
 "On behalf of the companies, we would like to express our appreciation for the contribution Captain Khine Win has made. He was a leader of integrity and honesty, who was dedicated to his work and will be difficult for us to replace. He will be greatly missed", commented companies BOD.
Behalf of BOD
Mr.Sai Ne Lin Tun
(303)2nd Floor, Building (186),
NAWARAT CENTRE
Mahabandula Road, Pazundaung Township,
Yangon , Myanmar.

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အောက်တိုဘာလ၊ လူနေရပ်ကွက်အမှတ်(၉)၊
 မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၈၆/က)မြေကွက်နှင့် အနိမ့်အား
 ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း ဦးစော်စော် (ခင်)၊ (၄)လွှာနေ (၄)လွှာနေ (၄)လွှာနေ
 အဆက်ဆက်များဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့ပြီး မြို့နယ်နှင့်အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၌ (၂၁-၉-၉၅)
 ရက်နေ့မှစ၍ နှစ်(၆)မြေညှိအကျိုး ရောက်အားရယူကာ ယနေ့တိုင် တရားဝင်
 လက်ရှိပိုင်ဆိုင်နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဦးစော်စော် (ခင်) အုပ်ချုပ်ရေးကြီးကြားချက်အရ
ဒေါ်သီရိဝင်း LL.B, D.B.L, D.I.L
 (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ)
 အမှတ်(၁)၊ ၂၀၁၀၊ ဗဟိုရပ်ကွက်၊ အောက်တိုဘာလ၊ ဗဟိုရပ်ကွက်၊ ဗဟိုရပ်ကွက်၊
 အမှတ်(၁၀)၊ ၂၀၁၀၊ ဗဟိုရပ်ကွက်၊ အောက်တိုဘာလ၊ ဗဟိုရပ်ကွက်၊ ဗဟိုရပ်ကွက်၊

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)
မိသားစုများမှ နေ့ဆွမ်းဆက်ကမ်း၊
ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် လှူဖွယ်များ
ဆက်ကပ်လှူဒါန်း



သတင်း စာမျက်နှာ - ၃

ရေကိစ္စအမြန်ဆောင်ရွက်ဖို့
လိုနေပြီ

စာမျက်နှာ - ၆

နှလုံးသားတွေလှပလိုသာ
ထောင်တံခါးတွေ
ပိတ်သိမ်းနိုင်တာပါ

စာမျက်နှာ - ၇



မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ ကနေဒါနှင့် ပြည်တွင်းရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲ
တူးတူးအလဲထိုးအနိုင်ရပြီး ထွန်းထွန်းမင်းသရေရလဒ်ဖြင့် ကျေနပ်ခဲ့ရ

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန မြန်မာနိုင်ငံရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်မှ ကြီးမှူးပြီး GTG မှ စီစဉ်ကျင်းပသည့် မြန်မာ၊ ထိုင်း၊ ကနေဒါနှင့် ပြည်တွင်းရိုးရာလက်ဝှေ့စိန်ခေါ်ပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ရိုးရာလက်ဝှေ့အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသည်။

စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ *

မြန်မာယူ-၂၂ နှင့် မလေးရှား ယူ-၂၂ အသင်း
ဒီဇင်ဘာလ၌ ခြေစမ်းမည်

ရန်ကုန် အောက်တိုဘာ ၉

(၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးရီးပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း သည် ဆီးရီးအိမ်ရှင် မလေးရှားအသင်း နှင့် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း၌ ခြေစမ်းပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၅ ဆီးရီးပြိုင်ပွဲတွင် ငွေဆုရယူပေးခဲ့ သည့် ဦးကြည်လွင် ကိုင်တွယ်မည် ဖြစ်သည့်အပြင် ယူ-၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလား ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် ကစားသမား များပါဝင်နေသောကြောင့် မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းကို စိတ်ဝင်စားမှု မြင့်တက်လျက်ရှိသည်။

မြန်မာယူ-၂၂ အသင်းနှင့် မလေးရှား ယူ-၂၂ အသင်းသည် ခြေစမ်းပွဲနှစ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၉၊ ၁၂ ရက်တို့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ခြေစမ်းပွဲယှဉ်ပြိုင်ကစားရန် မလေးရှား ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ဖိတ်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်းအတွက် အကျိုးရှိမည့် ခြေစမ်းပွဲဖြစ်သောကြောင့် သဘောတူ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၀



မြန်မာယူ-၂၀ အသင်းနှင့် မလေးရှား ယူ-၂၀ အသင်းတို့ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အတွင်းက သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ခြေစမ်းကစားခဲ့စဉ်။ (ချစ်ကိုကို)



BEST BANK IN MYANMAR



မြန်မာကျော်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖွဲ့ကုမ္ပဏီလီမိတက် (ရုံးချုပ်) တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် အောက်ပါဝန်ထမ်းများ အလိုရှိသည်။

၁။ **CEO** ၏ အဆင့်မြင့် အတွင်းရေးမှူး (Secretary) (၂) ဦး တက္ကသိုလ်တစ်ခုခုမှ ဘွဲ့ရရှိသူဖြစ်ရမည်။ အတွင်းရေးမှူးလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူဖြစ်ရမည်။ ရုံးလုပ်ငန်း ကျွမ်းကျင်ရမည်။ တွန့်ပူတာကျွမ်းကျင်ရမည်။ အစည်းအဝေးမှတ်တမ်း ရေးတတ်ရမည်။ ခရီးစဉ်တွေ အတွက် ဟိုတယ်၊ လေယာဉ်လက်မှတ် သက်ဆိုင်ရာများကို စီစဉ်တတ်ရမည်။

၂။ **ကိုယ်ရေးအရာရှိ (P.S.O)** (၂) ဦး P.S.O လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူဖြစ်ရမည်။ စစ်မှုထမ်းဟောင်း၊ ရဲမှုထမ်းဟောင်းများ ဦးစားပေးမည်။

၃။ **ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖွဲ့အစည်း** ကို လစာ (၄၀၀,၀၀၀ မှ ၁,၀၀၀,၀၀၀) အထိ ကြီးစားမှုအပေါ်မူတည်၍ ရရှိမည်။

စိတ်ပါဝင်စားသူများသည် CV Form (၁) နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်စံထွက် ပညာအရည်အချင်းအထောက်အထားမိတ္တူနှင့် အိမ်ထောင်စုဇယားမိတ္တူ (၃) လအတွင်းရိုက်ကူးထားသော ပတ်ပို(စ်)ဆိုဒ် ဓာတ်ပုံ (၂) ပုံ၊ အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူတို့နှင့် အောက်ပါလိပ်စာအတိုင်း လူကိုယ်တိုင်လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

အမှတ် (၉၈) အောက်တိုလမ်းနှင့် မာလာပြိုင် (၇) လမ်းထောင့်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။
 ဖုန်း - ၀၉-၇၃၂၅၁၀၄၃၊ ၀၉-၂၅၀၇၄၉၀၈၊ ၀၉-၇၉၉၉၄၁၃၂။

LAMAX Wall Covering and Distribution Co., Ltd.
 မှ ဝန်ထမ်းခေါ်ယူခြင်း

LAMAX Wall Covering and Distribution Co., Ltd. မှ အောက်ဖော်ပြပါ ရာထူးနေရာများအတွက် အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်နှင့်ပြည့်စုံသူများ ခေါ်ယူတတ်မည်။

Position(1) Sales and Marketing (10) Posts
 (2) Accountant (2) Posts

* အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်များ (အမှတ်စဉ် (၁) နှင့် (၂) အတွက် -
 - အမှတ်စဉ် (၁) အတွက် Decoration လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူ ဦးစားပေးမည်။
 - အမှတ်စဉ် (၂) အတွက် Account နှစ်ပတ်သက်သည့် ပညာအရည်အချင်းအရသာ စာတမ်းများ တစ်ပါတည်းပူးတွဲလျှောက်ထားရမည်။
 - တက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့တစ်ခုခုရရှိထားသူဖြစ်ရမည်။
 - ရန်ကင်းမြို့ပြစီမံကိန်းဌာနမှ ယဉ်ကျေးမှု ပြုပြင်ဆင်ဆင်တတ်သူဖြစ်ရမည်။
 - လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး (၂) နှစ်အထက်ရှိသူဖြစ်ရမည်။
 - အသက် (၂) မှ (၂၈) နှစ်ထိ ဦးစားပေးမည်။
 - အဖွဲ့အစည်းဖြင့် ပါဝင်စာကိစ္စမှာ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
 - လုပ်ငန်းကို အပူနဲ့အေးစာယန္တရားများအား ခေါ်ယူတတ်သူများ (လစာ ညှိနှိုင်းမည်။)

Yangon Office No (J-53), Thiri Yadanar Market, North Okkalur, Yangon.
 E-mail : lamax.goldennm@gmail.com

Oefkrft vBnf
 Your Travel Myanmar Co.,Ltd

Site Engineer (B.E Civil)(A.G.T.I Civil) ကျား ၅ ဦး
 ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိရမည်။
 နယ်မြေများတွင် သွားရောက် နေထိုင်ပြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်။

Tour Assistant မ (၅) ဦး
 ပညာအရည်အချင်း(၁၀)တန်းအောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ ရှိရန်မလို။ English စာအရေး၊ အပြောအခြေခံတတ်ကျွမ်း နားလည်ရမည်။
 ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်သူ၊ ခရီးသွားနိုင်သူဖြစ်ရမည်။

လိပ်စာ- အမှတ်(၃၀၁) တိုက်(B-1)၊ သီရိမင်္ဂလာယုဂျာဉ်အိမ်ရာ၊
 အလုံမြို့နယ်၊ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၁-၂၂၃၁၀၈၊
 ၀၉-၃၁၆၇၉၇၇၊ ၀၉-၇၉၉၂၅၇၂၂

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်
 ရုံးကားမောင်းနှင်ရန်။

၁။ ယာဉ်မောင်း (ကျား)
 ၂။ ယာဉ်မောင်း(မ)
 ၃။ E.Mail, English/china ကျွမ်းကျင် (၁)ဦး
 ကားကြိုနိုင်မှုစိတ်ဝင်စားသူကိုအခွင့်အရေးပေးမည်။

အသက်(၃၅)နှစ်အထက်ဖြစ်ရမည်။

ဆက်သွယ်ရန်။ (ကလေးဆေးရုံအနီး)
 အမှတ်(၃၆)ပနေဟီလမ်း၊
 ဒဂုံမြို့နယ်၊စိန်ဂေဟား

စားသောက်ဆိုင်အကူ(မ)
 အလိုရှိသည်။
 ဆက်သွယ်ရန်
 ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၈၀၇၇၅

Oefkrftjref vBnf
 Midwife မ (၂)ဦး
 Day (နံနက် ၇နာရီမှ ၂ နာရီ) ပြု
 ဆင်းနိုင်ရမည်။ ရွေးပွဲအထူးကုဆေး
 ခန်း၊ ရန်ကင်းစင်တာဘေး၊ ဆရာစံ
 လမ်းမကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။
 (နယ်မြေစိစစ်ပုံစံ အဆောင်ရှိသည်။)
 Ph: 09-5145691, 01-556001,
 01-556002

Oefkrft vBnf
 New Nippon Engineering & Construction Co.,Ltd. အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းများအလိုရှိသည်။

(1) Civil Engineer (ကျား/မ)-(၂)ဦး
 B.E (Civil) ဘွဲ့ရရှိထားသူဖြစ်ရမည်။ English (4-Skills) တောင်းမွန်
 စွာပြောဆိုနိုင်သူဖြစ်ရမည်။
 ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်အထက်ရှိရမည်။

(2) Auto CAD 3Ds, Max Designer (ကျား/မ)- (၁)ဦး

(3) Accountant (မ)- (၂)ဦး
 LCCI Level II အောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ
 (၁)နှစ်ရှိရမည်။

(4) Computer Operator (မ)-(၂)ဦး
 Pm70, Ms Office & Photoshop ကျွမ်းကျင်ရမည်။ Internet & Email
 အသုံးပြုတတ်ရမည်။

(5) Office Staff (ဘွဲ့,ရ) (ကျား/မ)-(၅)ဦး

(6) Security (ကျား) (၂)ဦး

(7) Driver (ကျား) (၂)ဦး

လျှောက်ထားလိုသူများသည် CV Form ပညာအရည်အချင်း၊ နိုင်ငံသား
 စိစစ်ရေးကတ်၊ အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်၊ ရပ်ကွက်
 ထောက်ခံချက်၊ လိုင်စင်ဓာတ်ပုံ(၂)ပုံ၊ အခြားတင်ပြလိုသော အထောက်အထား
 မိတ္တူများတင်ပြ၍ လျှောက်ထားရမည်။(လူတွေ့စစ်ဆေးသောနေ့တွင် မူရင်း
 များ အားလုံးယူလာရမည်။)

**အမှတ်(၁၈/အေ-၁)သာယာဝတီလမ်း၊ ဆရာစံရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၁-၅၄၂၁၁၁၊ ၀၁-၄၀၀၈၀၇၊ ၀၁-၇၀၀၉၁၆**

trvdrDa&niDekrf tvBnf
 နယ်ဘက်သွားနိုင်သောသူများကို ရန်ကုန်နှင့်
 နယ်ဘက်များတွင် အဆောင်စီစဉ်ပေးမည်။
 နယ်ဘက်မှ အလုပ်လာလုပ်လိုသူများလည်း ရန်ကုန်
 အပြင် နယ်ဘက်များပါသွားနိုင်ပါက အဆောင်စီစဉ်
 ပေးမည်။
 မှတ်ချက်။ ။ ဆိုင်ခန်းတွင်သာ ခန့်ထားရန်။
ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၇၂၄၄၊ ၀၉-၅၁၉၅၇၂
(ရုံးချိန်အတွင်းသာ)

Oefkrftjref vBnf
(a&oe&cie&f&w&f)

1. Sales and Marketing (F) ဦး
 အရောင်းအတွေ့အကြုံရှိသူဦးစားပေးမည်။ Customer Services ပေးနိုင်
 သူ၊ ရုပ်ရည်အသင်အတင့်ရှိရမည်။ ဆက်ဆံရေးကောင်းမွန်သူဖြစ်ရမည်။

2. Accountant (F) ဦး
 စာရင်းကိုင်ဒီပလိုမာရရှိထားသူ၊ လက်ရေးလက်သားကောင်းမွန်သူဖြစ်
 ရမည်။

3. Driver (M) ဦး
 ယာဉ်မောင်းအတွေ့အကြုံအနည်းဆုံး(၂)နှစ်ရှိရမည်။ လိုအပ်ပါက အချိန်ပို
 မောင်းပေးရမည်။ (၁၀)ပေ(၁၄)ပေပေးကားမောင်းနိုင်သူ ဦးစားပေးမည်။

4. Security (M/F) ဦး
 စက်ရုံမှချမှတ်ထားသော စည်းကမ်းများအတိုင်း လိုက်နာနိုင်သူဦးစား
 ပေးမည်။

အထက်ပါရာထူးများအား လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကိုယ်ရေးရာဇဝင်
 အပြည့်အစုံ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ၊ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း
 မိတ္တူ ဓာတ်ပုံ၊ ဘွဲ့လက်မှတ်နှင့်ပညာအရည်အချင်းထောက်ခံစာ၊ ရပ်ကွက်
 ရဲစခန်းထောက်ခံစာမူရင်းတို့ကို ယူဆောင်ပြီး လူကိုယ်တိုင်လာရောက်လျှောက်
 ထားနိုင်ပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ-အမှတ်(၂/၂) ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန
 အနောက်ကြိုကျွန်းရပ်ကွက်၊ ပေကျင်းလမ်း၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ Mica Power
 ဆီဆိုင်ဘေးလမ်း၊ ဖုန်းနံပါတ်-၀၁-၆၈၆၆၈၀၊ ၀၁-၆၈၆၆၈၁၊ ၀၁-၆၈၆၆၈၂

VAC VALUE ADDED CONSULTANCY **မြန်မာပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရေးလုပ်ငန်း**

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသောနိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများမှ အလုပ်အကိုင်ခေါ်ယူခြင်း

Job Openings for Foreign Firms

Engineering Manager - Demark Co - Bago - USD 2500 & Above M(1)
 -BE/GTI(ME), 5yrs Exp In Engineering Management Field, (Pre Factory Field), Eng Fluent

Sr Architect Designer - Switzerland Co - USD1500 (1)
 - M.Arch / B.Arch , 5yrs Exp , (Registered Architect (RA) Preferable)

Sr QS Engineer - Japan Co - 1,000,000 Kyats M,F(5)
 - BE/GTI(Civil), 7yrs Exp. On Construction Field, Fluent In English

Structural Engineer - 700,000 Kyats M,F(2)
 -BE/GTI(Civil), 3yrs Exp On Construction Field . English 4 Skills

QA / QC Engineer - 1,000,000 Kyats M,F(1)
 -BE/B.Tech(Civil), 7yrs Exp On QA / QC Field., English Speaking Fluent

Site Engineer - Japan Co - USD 800 M,F(1)
 -ME/BE/GTI(Civil), 5yrs Exp On Site Engineer , Can Speak English, Age Above 35yr

M & E QS Engineer - Japan Co - 1,000,000 Kyats M,F(2)
 - BE/GTI(ME/EP), 8yrs Exp On Relevant Field, Fluent In English

HSE Officer - SG Co - USD 500 M(1)
 - Any Grad , Any Engg Degree , HSE Exp On Construction , Offshore , Marine.

Electrical Engineer - USD 400 - BE/GTI(EP), 2yrs Exp On Relevant Field M(1)

Finance Manager - USD 1800 F(1)
 - B.Com/CPA, 10yrs Exp On Relevant Field, English 4 Skills

Sr Accountant - SG Co - USD 1000 M(1)
 - Any Grad, 5yrs Exp On Relevant Field

NOC Engineer - USD 1500 - Telecom (1)
 - Any Grad, 5yrs Exp On Relevant Field, (CCNP / CNCP Level is Preferable)

Sr Programmer - Canada Co - 750,000 Kyats M(2)
 - 5yrs Exp in Developing Active Server Application In C# with ASP.NET

E-mail မြင့် အလုပ်လျှောက်နိုင်သည်။ CVကို MicroSoft Word File မြင့်ပို့ပါ။

များပြားသောအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ - Like Value Added Consultancy
 No.118, 6th Floor, 23rd St, Latha Tsp, Yangon. E-mail: vacjobsearch@gmail.com
 Ph: 01-395921, 01-395922, 09-73022727, 09-5102094

Asia Air Survey Myanmar Co.,Ltd.
Vacancy Announcement

Asia Air Survey Myanmar Co.,Ltd. is now focusing on geospatial consultancy business in Myanmar and we are seeking the following positions.

Job title: Business Development Manager (Male/Female)(1)Post

Job Description
 To contact, and negotiate with government department personnel.
 To cooperate and negotiate with internal and external members and technical teams.
 To try to get new potential customers and to explore new business opportunities.
 To monitor, review and report regularly on all business development activities related on mapping, GIS, survey service business.

Requirements
 Bachelor degree
 At least 3-4years experience in related business field
 Fluent in English with verbal and written communication skills
 Excellent communication skills including interpersonal
 Knowledge of computer PC, MS office, Internet and E-mail
 Priority for candidate who can drive motor car
 Flexibility to travel around Myanmar

Job title:Senior Surveyor (Male)(1)Post

Job Description
 Land Surveying, Topographic Surveying, Building and Construction Surveying, Bathymetric Surveying

Requirements
 Any Graduate
 At least 5years experiences in all type of surveying fields
 Able to travel or stay and work at site anywhere in Myanmar
 Able to carry out Planning and Data Processing for all surveying
 Able to use efficiently any brand of equipment (Level , Total Station, RTK-GPS)
 Able to work with the team including internal and external
 Fluent in English with verbal and written communication skills
 Excellent communication skills including interpersonal
 Please send your application letter, CV, copies of education qualifications and references to No.207, Tower E, Diamond Condo, Pyay Road, Kamaryut Township and email:sh.seinhay@asma Myanmar.com,
 Ph:01-501380, Closing date:24 October, 2016.

Oefkrftjref vBnf

၁။ Site Engineer ကျား(၂)ဦး
 B.E (Civil), A.G.T.I(Civil)ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
 လမ်း/တံတားလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူဦးစားပေးမည်။
 နယ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။

၂။ Assistant Manager ကျား(၂)ဦး
 တက္ကသိုလ်တစ်ခုခုမှ ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
 Computer ကျွမ်းကျင်ပြီး လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၃)နှစ် ရှိရမည်။

၃။ Office Staff မ(၁)ဦး
 Computer Microsoft, Adobe Pagemaker, Photoshop တို့ကို ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုနိုင်ရမည်။ စာရွက်စာတမ်းနှင့်ပိုင် ထိန်းသိမ်းမှုစနစ် ကျွမ်းကျင်ရမည်။ ရုံးလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ (၂)နှစ်ရှိရမည်။

၄။ ယာဉ်မောင်း ကျား(၁)ဦး
 ကားကြီး-ကားလေး ကျွမ်းကျင်စွာ မောင်းနှင်ရမည်။ လုပ်ငန်း အတွေ့အကြုံ (၃)နှစ်ရှိရမည်။ နယ်မောင်းနိုင်ရမည်။
 ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ ၁၀ရက်အတွင်းအောက်ပါ လိပ်စာ အတိုင်း လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ (B-ရုံ) ပထမထပ်၊ သီရိမင်္ဂလာယု ဟောင်း ကမ်းနားလမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ဖုန်း- ၀၉-၄၂၀၂၆၄၆၅၃
 eihhtet@gmail.com သို့လည်း Online မှတစ်ဆင့် ပေးပို့လျှောက် ထားနိုင်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ဗဟို) ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန

1. Quality Assurance Officer (M.B.,B.S)	(3)posts	(520.20) USD	(ရန်ကင်းကုန်ရုံးချုပ်)
2. Medical Officer (M.B.,B.S)	(4)posts	(520.20) USD	(နယ်ဆေးခန်း)
3. Field Coordinator (M.B.,B.S)	(2)posts	(520.20) USD	(နယ်ဆေးခန်း)
4. Field Data Logistics & Finance Assistant (Any Graduate)	(1)post	(416.16) USD	(နယ်ဆေးခန်း)

လျှောက်လွှာပို့ရက်- (၁၉.၁၀.၂၀၁၆)
(အသေးစိတ်သိရှိလိုပါကအောက်ပါလိပ်စာ နှင့် ဖုန်းနံပါတ်အတိုင်းစုံစမ်းပေးခြင်းနိုင်ပါသည်။)

လိပ်စာ: အမှတ်(၂၄၉) သီရိမင်းလမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊
မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ဗဟို) Programme Management Department
Phone : (+95)-1-399474, 380899, 388097, 394141, 378863 (Ext.120)
Email : pewinm@gmail.com, soemyattun8@gmail.com Website : www.mmamalaria.com
cc : hr.mmagdstm@gmail.com

Do My Hair Beauty Saloon
တွင် ခန့်အပ်ထားရန်

၁။ လက်ထောက်ဆရာ (ဆေးဆိုး) ကောင်းကျား/မ (၅) ဦး
မြောက်ကျွန်းကျွန်း (၁၅၀၀၀၀+ကော်မရှင်+Bonus)

၂။ Shampoo (စာပေး+ကော်မရှင်+Bonus) ကျား/မ (၅) ဦး
၃။ အလုပ်ဆင် (၃၀၀၀၀) ကျား/မ (၅) ဦး

အထက်ပါရာထူးများအတွက်

- အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ရမည်။ ဆက်ဆံရေးပြေပြစ်ရမည်။
- ကျွမ်းကျင်သူများကိုလည်း နောက်ဆုံးနည်းပညာဖြင့် Update သင်ကြားပေးမည်။
- နယ်မှလည်းလျှောက်ထားနိုင်သည်။ ခန့်/စား အားလုံးစီစဉ်ပေးမည်။

Interview နေရပ် (၆၄-ဘီ) ၅-လွှာ၊ သီရိလမ်း၊
စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရွှမ်းလမ်းမှတ်တိုင်အနား။
Interview မည့်နေ့စွဲစမ်းရန်။ ၀၉-၉၆၅၄၈၀၈၉၀

"အမျိုးသားပျော်ရွှင်မှု"

၁။ မြောက်ဥက္ကလာပ၊ မေမာသီလမ်း၊ (ဆ)ရပ်ကွက်တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော သုခဒြဟယဆေးရုံတွင် ဓာတ်ခွဲကျွမ်းကျင်တစ်ဦးအလိုရှိသည်။
(က) ဓာတ်ခွဲကျွမ်းကျင်ဘွဲ့ရ B.Med(Tech)ဖြစ်ရမည်။
(ခ) တစ်နေ့လျှင် ညနေပိုင်း (ညနေ ၄နာရီမှ ည ၈နာရီ)အထိ အချိန်ပိုင်း (၄)နာရီထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်။
၂။ စိတ်ပါဝင်စားသူများ ၁၅-၁၀-၂၀၁၆ရက်တွင် နောက်ဆုံးထား၍ လျှောက်ထားနိုင်သည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား ဖုန်း-၀၉-၄၉၄၄၂၉၄၄၅ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်သည်။
သုခဒြဟယဆေးရုံ

တရားဥပဒေ
စာစီ/စာရိတ်ကျွမ်းကျင်(၂)ဦး
၁၉(က)၊ ကမာကြည်လမ်း၊ သုဝဏ္ဏ
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၂၄၈၈၉၊ ၀၉-၅၀၅၉၅၀၀

အမြန်အလိုရှိသည့်
(CNG) Taxiဆင်းစောနိုး (၁) ဦး
(အိမ်မေးဖမ်း)။
၀၉-၉၅၉၆၀၆၀၀/၂၀

ဝေဟနကုန်သွယ်ရေး

၁။ အရောင်းဝန်ထမ်း ၆(ရ)ဦး
ဘွဲ့ရရှိရန်သင်တန်းပြီး စကားပြောအဆင့် သာသာရမည်။
လျှောက်ထားလိုသူများသည် CV Form ၊ ဓာတ်ပုံ(၁)ပုံ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မိတ္တူ ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမိတ္တူ ၊ ရပ်ကွက်ထောက်ခံစာမိတ္တူ ၊ ရဲစခန်းထောက်ခံစာမိတ္တူ ၊ ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူနှင့် လူကိုယ်တိုင် လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
နယ်မှလာသူများအတွက် နေထိုင်စားသောက်ရေးစီစဉ်ပေးသည်။
United Vision မျက်မှန်ဆိုင်
အမှတ်(၆၆/၆၈)၊ စံရိပ်ငြိမ်(၆)လမ်းထိပ်၊ လှည်းတန်းမီးပိုင်းအနီး၊
ရန်ကင်း-အင်းစိန်လမ်းမကြီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
အမှတ်-အေ(၃)၊ ၇၈လမ်း၊ ၂၇၁၂ကြား၊ ဘူတာကြီးမြောက်ဘက်၊ ဖန္တလေးမြို့။

SUPERIOR INTERNATIONAL TRADING CO.,LTD

ရန်ကင်းရုံးချုပ်
၁။ Sales & Marketing ကျား(၅)ဦး
(၁၀တန်းအောင်ပြီးသူဖြစ်၍ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံအနည်းဆုံး ၂နှစ်ရှိရမည်။)
၂။ Sales & Marketing ရောင်း/မောင်း ကျား(၂)ဦး
(ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ရှိရမည်ဖြစ်၍ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံအနည်းဆုံး ၂နှစ်ရှိရမည်။)
၃။ အရောင်းစာရေး မ(၂)ဦး (၁၀တန်းအောင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။)
ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ-အမှတ်(၄၅၁)၊ ပထမထပ်၊ ဘိုကလေးစောင်းလမ်းနှင့် ကုန်သည်လမ်းထောင့်၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း-၀၀-၂၅၅၅၅၀၃/၃၉၂၃၀၉/၃၈၀၉၂၂၊ အကြံပြုပါသည့်နေ့မှ ၁၀ရက်အတွင်း (နံနက် ၉နာရီမှ ညနေ ၅နာရီအတွင်း) လူကိုယ်တိုင်လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

Job Vacancy Assistant Sales Manager (Fashion Industry)
The Assistant Store Manager shares responsibility with the Store Manager business development in line with the brand's strategy; assists in overall management of the store, staff, merchandise and customer service.

- ❖ Bachelor Degree in related field /Diploma in Sales & Marketing
- ❖ Fluency in English
- ❖ At least 3-5 years of luxury retail sales & Merchandising experience, more prefer in foreign exposure.
- ❖ Excellent interpersonal, creative problem solving, organizational and time management skills
- ❖ Superior customer service techniques and experience with problem/complaint resolution
- ❖ Pleasant Personality, 5'5" height and fair complexion

Sales Associate (Fashion Industry)
Aspiring and exciting opportunity for an experienced Sales Associate position within a worldwide, iconic fashion house

- ❖ Bachelor Degree in related field/Certificate in Sales & Marketing
- ❖ Fluency in Spoken English
- ❖ 2 years of retail experience, more prefer in foreign exposure.
- ❖ Pleasant Personality, 5'5" height & fair complexion

Address: Time Square Trading Co., Ltd. No. (72), Corner of Uwisara Road and Chin Dwin Road Kamaryut Tsp, Yangon.
Phone: 09421172428, 09421171914/ Email: hr@nainggroupcapital.com

Marketing Service
လူကြီးမင်းတို့၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အမြန်ဆုံး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပွဲ Marketing ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပါ။ ဆက်သွယ်ရန်---www.marketingmm.com တွင် ဝင်ရောက်လေ့လာပြီး ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

ဝန်ထမ်းအမြန်အလိုရှိသည့် ရန်ကင်းကုန်သွယ်ရေး တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန်
Project Engineer (B.E Civil) M/F(1) Post အလိုရှိသည်။
- လျှောက်ထားသူသည် လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၅)နှစ် နှင့် အထက်ဖြစ်ရမည်။
- လစာညှိနှိုင်းပေးမည်။ (မွေးနေ့လစာတင်ပြနိုင်သည်။)
- အကျင့်စာရိတ္တ ကောင်းမွန်ရမည်။
အလုပ်လျှောက်ထားလိုသူများသည် threeswallows.ygn@gmail.com သို့ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း မှတ်ပုံတင်၊ သန်းခေါင်စာရင်း၊ အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်၊ ပညာရေးထောက်ခံချက် အထောက်အထားများနှင့် တကွ ကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၂)ပတ်အတွင်း CV Form ပေးပို့လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။
Three Swallows Construction Co.,Ltd.
Yangon
Website:threeswallowsconstruction.com

English Pre-School တွင် အလုပ်လုပ်ရန် ဆရာများအလိုရှိသည့်
အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်ရမည်။
English စာစိတ်ဝင်စားပြီး သူ့ကိုယ်ကိုယ် ရက်ချာမည်။ ၀၈-၁၀-၂၀၁၆ နောက်ဆုံးအထိ မလျှောက်လွှာတင်မည်။
ဖုန်း-၀၁-၅၅၁၃၀၅၂၊ ၀၉-၉၆၅၄၅၅၃၉၅

အလုပ်အကိုင်အလိုရှိသည့် ကျား/မ
1. Computer Game ဆော့ရင်းလစာ ရရှိနိုင်မည့် အဖွဲ့အစည်း
2. ကျွမ်းကျင်သူအဖွဲ့အစည်းအဖြစ် လိုက်လျှောက်အောင်မြင်ရမည်။
(၂) သိမ်းအဖွဲ့ရရှိပါသည်။
3. အလုပ်သင်အဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အစည်း
4. နည်းစာရေးဆရာ
5. အလုပ်ကြံစားလျှင် Super / Leader / အုပ်စုမှ သူ့ဆုအခွင့်အလမ်းများနှင့် ရရှိရမည်။
Ph:09-260689978

ပင်လယ်ကမ်းခြေရှိ Beauty Salon, KTV & Restaurant တွင် ဝန်ထမ်းအမြန်အလိုရှိသည့်

၁။ မန်နေဂျာ	မ	(၂)ဦး
၂။ စာရင်းကိုင်	ကျား/မ	(၂)ဦး
၃။ လုံခြုံရေး	ကျား	(၅)ဦး
၄။ စာရင်းအုပ်	ကျား	(၁)ဦး
၅။ အထောက်အကူ	ကျား	(၂)ဦး
၆။ Waiter	ကျား	(၅)ဦး
၇။ ထမ်းချက်	မ	(၁)ဦး
၈။ Helper	မ	(၁၀)ဦး
၉။ အလုပ်ဆင်	မ	(၅)ဦး

09 252541155, 09 30735773

ခုံမျိုးသစ်
အစုရှယ်ယူ
ထိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း မြောက်ပိုင်း
ဖျားရိုးမြေကွက်များကို
ဝယ်ယူကောင်းပေးပေးပါသည်။
**09-500 5916
09-730 97123**

Moon Sun Energy စက်သုံးဆီရောင်းဝယ်ရေး
ဝန်ထမ်းအမြန်အလိုရှိသည်

HR Manager/ Assistant HR Manager	Male /Female (1) Post
ထွက်ဆိုလုပ်ရမှုအတွေ့အကြုံ MPA/MBA တွင်ရရှိရမည်။ HR လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်အထက်(၅)နှစ်အထက်ဖြစ်ရမည်။ Computer နှင့် E-mail ကျွမ်းကျင်ရမည်။ Finger Print Software တတ်ကျွမ်းလွန်းပြီးအသေးစိတ်။	
Assistant Manager (for Petrol Station)	Male (5) Posts
ထွက်ဆိုလုပ်ရမှုအတွေ့အကြုံ Management ပုံစံပညာရပ် Certificate (or) Diploma ရှိရမည်။ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ (၃)နှစ်ရှိပြီးအထက်(၅)နှစ်အထက်ဖြစ်ရမည်။ တာဝန်ကုသည့်ပညာရပ်ပညာရပ်ဆိုင်ရာ မိန့် /ညွှန်ကြားတာဝန်ဆောင်နိုင်ရမည်။	
Marketing Manager	Male /Female (1) Post
ထွက်ဆိုလုပ်ရမှုအတွေ့အကြုံအတွေ့အကြုံ Marketing နှင့်ပတ်သက်သည့် Diploma ရှိရမည်။ Marketing အတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်ရှိပြီး အထက်(၅)နှစ်အထက် ဖြစ်ရမည်။ Computer နှင့် E-Mail ကျွမ်းကျင်ရမည်။ MBA တွင်ရရှိပြီးအသေးစိတ်။	
Marketing Supervisor	Male /Female (2) Posts
ထွက်ဆိုလုပ်ရမှုအတွေ့အကြုံအတွေ့အကြုံ Marketing နှင့်ပတ်သက်သည့် Certificate ရှိရမည်။ Marketing အတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်ရှိပြီး အထက်(၅)နှစ်အထက်ဖြစ်ရမည်။ Computer နှင့် E-Mail ကျွမ်းကျင်ရမည်။	
Sale Promoter	Female (10) Posts
(၁၀) တန်းအောင် (သို့) ထွက်ဆိုလုပ်ရမှုအတွေ့အကြုံရရှိရမည်။ ရောင်းချရန်အတွက်အထောက်အကူဖြစ်စေရန် Customer နှင့်ဆက်ဆံ ပြောဆိုရတတ်သည့်ကျွမ်းကျင်သူဖြစ်ရမည်။ အသက် ၂၀ မှ ၃၀ အတွင်းဖြစ်ရမည်။	
Assistant Chief Accountant	Female (1) Post
B.Com (CPA / ACCA) ဖြစ်ရမည်။ အတွေ့အကြုံ(၁၀)နှစ်ရှိပြီး အထက်(၅)နှစ်အထက် ဖြစ်ရမည်။ Computer Excel နှင့် Accounting Software ကျွမ်းကျင်ရမည်။	
Sr.Accountant	Female (1) Post
B.Com (LCCI Level 3) အောင်ရမည်။ အတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်ရှိပြီး အထက်(၄)နှစ်အထက်ဖြစ်ရမည်။ Computer Excel နှင့် Accounting Software ကျွမ်းကျင်ရမည်။	
Jr.Accountant	Female (3) Posts
B.A (Eco), LCCI II, III အောင်ရမည်။ တွန်းကန်ကျွမ်းကျင်ရမည်။ အသက်(၃၅)နှစ်အထက်လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး(၃)နှစ်ရှိရမည်။	
Supervisor (For Petrol Station)	Male (5) Posts
ထွက်ဆိုလုပ်ရမှု အတွေ့အကြုံအတွေ့အကြုံ စက်သုံးဆီရောင်းချပတ်သက်သည့်အတွေ့အကြုံရှိရမည်။ ကျွမ်းကျင်အခြေခံ တတ်ကျွမ်းရမည်။	
Pump Man	Male (20) Posts
(၁၀) တန်းအောင် (သို့) ထွက်ဆိုလုပ်ရမှုအတွေ့အကြုံအတွေ့အကြုံ အတွေ့အကြုံရှိရမည်။ Computer အခြေခံပညာရပ်အတွေ့အကြုံရှိရမည်။ အသက် ၂၀ မှ ၃၀ အတွင်းဖြစ်ရမည်။	
Cashier Helper	Female (20) Posts
(၁၀) တန်းအောင် (သို့) ထွက်ဆိုလုပ်ရမှုအတွေ့အကြုံအတွေ့အကြုံ Computer ကျွမ်းကျင်ရမည်။ အတွေ့အကြုံရှိရမည်။ အသက် ၂၀ မှ ၃၀ အတွင်းဖြစ်ရမည်။	
Driver (Mobile / Bowser / Dump Truck / Light Truck)	Male (5) Posts
သတ်မှတ်သည့်ယာဉ်ပေါင်းစုံအတွက် အခြေခံပညာရပ် ကျွမ်းကျင်ရမည်။ ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်ရှိပြီးအထက်(၅)နှစ်အထက် ဖြစ်ရမည်။ အထောက်အကူကုသပညာရပ် ဖြစ်ရမည်။ တာဝန်ယူပေးရမည်။	
Security	Male (10) Posts
လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ(၅)နှစ်အထက်အထက်ဖြစ်ရမည်။ အထက်(၃၀ မှ ၅၅) အတွင်းဖြစ်ရမည်။ စစ်ထမ်းဟောင်းများဖြစ်ရမည်။	

မှတ်ချက် - အထက်ပါရာထူးများအတွက် နေထိုင်စားသောက်ရေးစီစဉ်ပေးမည်။ တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်။

Head Office : No.(F/11), Thudamma Road , North Okkalapa Township, Yangon
Phone: 01-9692482, 01-9691366 Fax: 01-9692482 /E-mail : moonsunrading.mm@gmail.com

ယုဒ နှင့် ဂျာဗတ်တို့၏ နှစ်ခြင်းမှု

'၅ သက်တမ်းမှစ၍ မိမိတို့ကိုယ်တိုင်

၁။ ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မုန်(တောင်)ရပ်ကွက်၊ ကျွန်းတောလမ်းမကြီး ပေါ်ရှိ ကျေးဇူးတော်ရှင် ဆရာတော်ကြီး ဦးဥတ္တမသာရ ဦးစီးတည်ထောင်တော်မူ ခဲ့သော အရှင်ဥတ္တမသာရ စာသင်တိုက်အတွင်းရှိ မူလပထမကျောင်းတော်ကြီးတွင် စာချစာသင်သားတစ်ရာကျော်တို့အား ပရိယတ္တိစာပေကျမ်းဂန်များ သင်ကြား ပို့ချလျက်ရှိပါသည်။ ယခုအခါ ကျောင်းတော်ကြီးမှာ နှစ်ကာလကြာမြင့်သဖြင့် ဟောင်းနွမ်း၍ အဘက်ဘက်မှ ယိုယွင်းပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး စာချ၊ စာသင်သံဃာတော်များ အနေဆင်းရဲမှု ကြုံတွေ့နေရပါသည်။

၂။ အဆိုပါ ကျောင်းနေရာ၌ (၇၀၀)ကျော်ထပ် ကျောင်းဆောင်တော် အသစ်ကြီးကို ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ စုပေါင်းဆောက်လုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ဆရာတော်ကြီး၏ တပည့်များဖြစ်ကြသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များနှင့် စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ အမက(၅)ကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းများ၊ စမ်းချောင်း မြို့နယ်သူ/မြို့နယ်သားများနှင့် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ (၇)ရက်သားသမီးတို့အား ကျောင်းဆောင် တော်အသစ်ကြီး၏ အလှူရှင်များအဖြစ် ပါဝင်ကူညီပံ့ပိုး လှူဒါန်းနိုင်ကြပါရန် နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

၃။ အလှူငွေများကို အရှင်ဥတ္တမသာရစာသင်တိုက် ပမာန နာယကဆရာတော် ဇော်ဝိစာ ဘဒ္ဒန္တဦးခေမာလင်္ကာ(၀၉-၇၃၁၆၅၀၇၉)၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွဋ်ဝင်း (၀၉-၅၀၇၇၉၉၉)၊ အတွင်းရေးမှူး ဦးဌေးဝင်း(၀၉-၇၃၀၅၅၆၈၆)၊ ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးမြင့်စိုး(၀၉-၅၁၂၂၆၂၄)တို့ထံသို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

ကျောင်းဆောင်တော်သစ်ကြီးဆောက်လုပ်ရေးကော်မတီ



ရိုးစိမ်းဝေးလှည့်ထားသော်လည်း ရှင်းမြင်ကြီးပေါ်တွင်တွင်ထင် ဗုဒ္ဓဝတ်အကြည်ထား ချစ်မြတ်နိုးသော သာမဏိယာ ဟာတို့ကောင်းစွာဖြင့် ပျားတွေကြည့်နိုင်ရမေဇို . . . *ဒေါက်တာ ဦးတင်အောင် - အို

ရှင်တော်မြတ်ဘုရား

ထွက်ပြီ တန်ဖိုး ၁၀၀၀ ကျပ်

ရှင်တော်မြတ်ဘုရား၏ အကျမ်းဂန်၊ စာပေ၊ ဘာသာ၊ ဝါယုကျမ်းဂန်... ၀၉-၇၇၇ ၃၇၂ ၈၃၃

သစ်စေ့နှစ်စေ့ရဲ့ ရှုပျိုပျက်ချက်

(လုပ်ငန်းခွင်နှင့်ဘဝ ဖန်တီးမှုအတွက် အထိအထိမ်းအမှတ်အောင်ပေးပေးခြင်း)

မြူးဒေ (ပဏာမိဒေ) မြန်မာမြန်မာ



လုပ်ငန်းခွင်ဘဝ
ဖန်တီးမှုအတွက်

ဟန်ချက်ညီညီနေနိုင်အောင်
အောင်အောင်မြင်မြင်စိမ့်မိမ့်ချီးဆောင်ပေးပေးမှုအတွက်

ဝတ္ထုပုံစံခွဲခြားရေးအဖွဲ့အစည်း

ရန်ကုန်မြို့တွင်၊ ဟူးယန်းဗိုလိက အိမ်တိုင်ရာကုန်ပစ္စည်းများကို ရောင်းချရန် - Hub Myanmar

ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးရှိ City Mart၊ Ocean၊ YKKO နှင့်စာအုပ်ဆိုင်တိုင်းတွင်ရရှိနိုင်ပါသည်။
ရန်ကုန်မြို့ - ၀၉ ၄၂၀၀၃၃၃၅၊ ၀၉ ၇၉၇၃၆၇၉၄၄၊ ၀၉ ၂၅၀၀၂၂၉၀၃၊ မန္တလေးမြို့ - ၀၉ ၇၃၀၅၅၀၇၉

စာပေနှင့်ရတနာ
အမှတ်-၁၅၀/၁၄၀
ပထမထပ်၊
ပန်းဆိုးတန်းလမ်းနှင့်
ပဟာဝရွာလမ်းထောင့်
ကျောက်တံတားပြင်လမ်း
ရန်ကုန်မြို့၊
ဗဟို- ၀၉ ၂၆၀၂၄၅၂၂၊
၀၉ ၇၃၃၄၀၉၃၃



သံဃာတော်ကြီးများ
ဘဝဖြစ်စဉ်၊
အမိတွန်းနည်း၊
ဆုတောင်းဂါထာ၊
ပူတော်ကန်တော့နည်း၊
ပျားကို ရေးသားတော်
မူကြားပြောသည့်
စာအုပ်

၁၀၀၀ ကျပ်



ပျားကောလိပူဘဝတွင်
တွေ့ကြုံနေသည့်
အင်တာနက်ခေတ်ဘက်
တရားအသုံးပြုမှုများအား
ကြည့်စမ်းတို့ထိထက်ပို
ရယ်ဟောပြောချက်
ဟာသရသစာအုပ်များ

၂၀၀၀ ကျပ်



ကားတွန်းသည့် ခေတ်စစ်ကြမ်းပုံပြစ်
သည့်ဟူသော သီရိ၊စကားနှင့်အညီ
တို့ထိထက်ပိုမိုသော
စာအုပ်

၂၀၀၀ ကျပ်



အပွားတန်းအင်္ဂလိပ်သင်ရိုးကို
အခြေခံရေးသားပြုစု
ထားသည့်
အခြေခံသဒ္ဒါစာအုပ်ဖြစ်ပြီး
အင်္ဂလိပ်စာတတ်မြောက်မှု
စွမ်းရည်ကို
မြှင့်တင်ပေးသည့် စာအုပ်

၁၀၀၀ ကျပ်



အပွားတန်းအင်္ဂလိပ်သင်ရိုးကို
အခြေခံရေးသားပြုစု
ထားသည့်
အခြေခံသဒ္ဒါစာအုပ်ဖြစ်ပြီး
အင်္ဂလိပ်စာ
တတ်မြောက်မှုစွမ်းရည်ကို
မြှင့်တင်ပေးသည့် စာအုပ်

၁၅၀၀ ကျပ်



2016 Thadingyut SHIRT FESTIVAL

Oct 6th to Oct 18th

Up to **70% OFF**

ကျပ် 60000 ဖိုးပြည့်တိုင်း iPhone 7 (5) လုံး

ရရှိနိုင်မည့်အထူးအခွင့်အရေး

@Sein Gay Har All Branches Ph: 01-395140, 395260



မြေညီတိုက်ခန်းရောင်းမည်

(၁၂၅'x၅၀') တစ်ထပ်လုံး မြေပြင်အင်းမြို့၊ ရေချိုးခန်း၊ ရေကန်ပါ မြေပြင်
မင်းကမ်း၊ အိမ်သားအိုင်ကြွေမင်းကမ်း၊ မြေတူးပေါက် သံပန်းတံတိုင်း၊
အိမ်ရှေ့အလှူအိမ်ယာခါး၊ ဘာဏ္ဍတံခါး၊ ဆန်းမြို့တံအနီးတံတိုင်း၊ BCC ရရှိပြီး
အသုံးအဆိုင်၊ အလင်းရောင်လမ်း၊ စာအုပ်တိုက်အိမ်၊ ဆာပိုင်မြို့နယ်၊
ခေမာလင်္ကာအိမ်(၃၆၀)၊ ဗဟို- ၀၉-၄၂၀၀၂၂၉၀၃၊ ၀၉-၄၂၀၇၆၅၀၇၉

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်

▶ **ဒီဇင်ဘာအိမ်ရာဖွဲ့စည်းရေးအဖွဲ့အစည်း**
(၁၀၀ x ၁၀၀) ဝေပမာဏမြေ (ထောင်ကွက်) - (၁၆၅၀) သိန်း

▶ **ညောင်နှစ်စင် - ကြာတန်ကျေးရွာ**
၀.၄၆၆၀၆၁၊ ရေ၊ မီး၊ မြေပြင် - (၃၈၀) သိန်း

Ph: 09-49342067, 09-785084831

ပြင်ဆင်ဖတ်ရွပါရန်

၆-၅-၂၀၁၆ ရက်နေ့ မြေပုံသဘာဝအတိုင်း
ရေးမှတ်ချက်(၄)ပါးနှင့်အညီ နယ်ကျယ်
ကြေးငွေထောင်ပုံစံဖြင့်ပြင်ဆင်ပေးပါမည်။
ဒေါ်အေးမိမိနှင့် အဲဒါပေးအိမ်ခြေပုံကျေးတွင်းအ
ရောင်းအဝယ်စာချုပ်အမှတ် - ၂၀၇၄/၂၀၁၅
(၁-၆-၂၀၁၅) မှ အမှတ်ပေးပါရန်။

ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။

လှည်းကူးမြို့ကျွန်းကလေးရေအနီး၊ ဥယျာဉ်မြေ၊ ကွန်ကရစ်
လမ်းဘေး၊ ဂရပ်ဗီ (40'x60') - (130) သိန်း။
(25'x50') - (75) သိန်း။ (25'x65') - (95) သိန်း။
Ph: 09-458322612, 09-448012251, 09-421161198

နေရာအလွန်ကောင်းသောမြေကွက် အမြန်ရောင်းမည်။

ပိုင်ရှင်အမည်ပေါက်၊ နှစ်(၆၀)ဂရပ်မြေ
အကျယ် (၂၀'x၆၀') ၊ ထိုက်သူရမည်။
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း- ၀၉-၂၆၁၉၆၂၁၃၅

ရှင်တော်မြတ်ဘုရား

ရန်ကုန်မြို့နေ အများပြည်သူခရီးသွားလာရေးအတွက် သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် ခေတ်သစ်မြေမြေအစုံအစုံ အများနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက် (Khit Thit Nyein Chan Yae Public Co., Ltd) အမည်ဖြင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်လက်မှတ်အမှတ် ၂၈၄၃/၂၀၁၆-၂၀၁၇(ရက) ရက်စွဲ ၂၀-၉-၂၀၁၆ မြင့်စွဲ စည်းမှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုပြီးဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ခေတ်သစ်မြေမြေအစုံအစုံအများနှင့်သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီလီမိတက်

ပရိယတ္တိစာပေကျမ်းဂန်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၁/၁၃) ရပ်ကွက်၊ ပိုလီစီနယ်မြေ၊ အမှတ်(၈၃)၊ ဧရိယာ ၆၀(၄၀x၆၀)နှင့် မြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ တရားဝင်အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးထွန်းရွှေ(ကွယ်လွန်) [၁၂/အစန(နိုင်) ၀၂၇၇၃၃] ၏ အမွေ ဆိုင်သားသမီးအဖြစ်ဖြစ်သော ဦးထွန်းဦး(နိုင်) ၀၂၄၅၅၆၀၊ မောင်ဟန်မင်းထွန်း[၁၂/လသယ(နိုင်) ၀၃၃၉၉၅]၊ မသိမ့်သိမ့်ထွန်း[၁၂/လသယ(နိုင်) ၀၃၃၅၅၆]၊ မရဲသန္တာထွန်း[၁၂/လသယ(နိုင်) ၀၃၄၃၄၃] တို့မှ ဧရိယာ ၆၀ (၂၀x၆၀) မြေပုံအဖြစ်ကို ကျွန်ုပ်တို့အမွေ ဝယ်ယူရန်၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ (၃/၄) ရပ်ကွက်၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ အမှတ်(၁၂၈) နေ့ ဒေါ်ခင်မာကြည်[၁၂/လသယ(နိုင်) ၀၂၆၀၉၇] သည် ၁၁-၇-၂၀၁၆ ရက်တွင် ဦးထွန်းဦးအမည်ပေါက် အထက်ပါ မြေကွက်ကို တန်ဖိုးငွေ (၃၀၀၀၀၀/-) (ကျပ်သိန်းသုံးရာတိတိ)ဖြင့် ဝယ်ယူရန် သဘောတူညီကြပြီး ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ၄-၁၀-၂၀၁၆ ရက်တွင် ပေးချမ်းခြင်းဖြစ်ပါ၍ ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဒေါ်ခင်မာကြည်ထံ ဤမြေကွက်ပြန်ပေးရန်အတွက် (၁၀)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းများဖြင့် ကန်ကွက်ပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မှု မရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ဥပဒေနှင့်အညီ အပြီးဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ခင်မာကြည်၏ လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ
ဦးထွန်းဦး(အထက်တန်းရေနေ) ၀၉-၃၈၇၄၂
၃/၄/၅၊ မင်းရဲကျော်စွာ(၀၄)လမ်း၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်။

ရွှေလမ်းခရီး... မှ ကျွဲကြီးရိုး/ချောင်းသာ 09401589907, 095124678, 098627170
* အင်းလေးပေးတော်ဦးဘုရား၊ ရွှေဘင်းတိမ်၊ တောင်ကြီး၊ တောင်ပေါက်၊ (မေ့တော်ကတ္တ)၊ (သန့်စင်လှိုက်)၊ ပင်းတယ်

သုံးရေဝယ် ဓမ္မဒါန
အင်းလေးပေးတော်ဦးဘုရားမှ
တောင်ကြီး-အင်းလေး-ပင်းတယ်-ကိုလုံ

ချွမ်းမြေထုစာ
ကျွဲကြီးရိုး/ချောင်းသာ၊ ငွေအောင်၊ ငွေပိ
(လက်ထုတ်)ရောင်း ဝယ်ကုန် ယုံကြည်

ရွှေကြေးစည် မှ အင်းလေးပွဲ / ကျွဲကြီးရိုး/ချောင်းသာ
* အင်းလေးပွဲ၊ တောင်ကြီး၊ မေ့တော်ကတ္တ၊ ထမင်းစား၊ ပင်းတယ်

၁၂ ကြိမ်မြောက် ကျိန္တလော့ အမေ့မေတ္တာ စာပျဉ်ပွဲ ဆုရသူများ
- ဂန္ထဝင် ကဗျာရှည်ဆု
မင်းသစ်မင်း၊ ကျောက်တံခါး၊ ချမ်းမြေ့ဆောင်း၊ ကလေး၊ တွင်းကြီးသားတင်ဝင်းဦး

RUBY
ထားစီးထုံးစံအဆင့်
519100
09-51-77212, 535100

APM Group (Car Rental)
မြို့တွင်း/နယ်စား/လမ်းစား စားလေးခွဲစုံ
ထွေးထွေးအေးအေး အခန်းလိုက်သည်။

ဆက်၍-ထားစီးထုံးစံအဆင့် မောင်မောင်၊ မောင်မောင်
* (ကျွဲကြီးရိုး-နေ့စဉ်) (သာမည၊ မြေတီ၊ မဲဆောက်) (စလွန်)

ဆုံသမ္မာ
ဆန်းစစ်/အသစ်/အသုံးပြု/အသုံးမပြု/အသုံးမပြု/အသုံးမပြု
ဖုန်း: 0973174066
095504667

ကိုသန်ခင်
CAR RENTAL
ဖုန်း: 09-43117680, 09-5059821

JAPAN - MYANMAR KANJI DICTIONARY APPLICATION ON PLAY STORE "NOW" DOWNLOAD & REGISTER NOW
1 USER = 4000 KYATS
သင်းမြန်မာမှ ထွက်ပြီ

SS Tour Myanmar
အသစ်မြို့ တရားသူကြီးရုံး
ရန်ကင်း-ပုဂံ-ပုဂံ-ရွယ်တော်လေးဆူ 3N/4D(96000/-)
21-Oct ထွက်ခွာမည်။

KYOKUSHIN KARATE
International Karate Organization Kyokushinkaikai
အသစ်အမှတ်မြို့ ဆရာကြီး ဦးမင်းလွင် 5th Dan အားခါးပေး

မုရုပလတအနီး
စိန်ရွှေရတနာဆိုင် "တမေ့ဆိုင်" မှ
မိတ်ဖောင်းမိတ်သစ်များအား အစဉ်အမြဲ လက်ကမ်းကြိုဆိုလျက်...
No.294, ဗညားဒလလမ်း၊ သုရနပလတအနီး
ဖုန်း: 09-45000451, 09-45000452

ဆောင်းဖြူ
လှူဒါန်းစာပျဉ်များ ထွက်ပြီ
ပြန်ဆိုရေး-သင်္ချာနာမည် 09 73201588/ 09 79526783/ 09 43179853

trnfn
(အဖ)ဦးသန်းအောင်၏သား၊
နမ့်ခမ်းမြို့၊ အထက(၁) ဒသမတန်း

aysan
ကျွန်တော် ဦးဝင်းမြတ်တိုင်ဆောင်
သော စိုင်ကူးလက်မှတ်အမှတ်-

ENGLISH Conversation Practice
ကျောင်းပြန်အောင်
ဖုန်း: 09 49 285182

GRAND DIAMOND CASTLE CO.,Ltd.
အမှတ်(၂၁၂)၊ တိုက်(၁၀၇)၊ A အရှေ့ရွှေတိုင်လမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊
MPTရုံးချုပ်ရှေ့၊ ကမ္ဘောဇတစ်လမ်း။
ဖုန်း- 09-960 188 922 , 09-43 039 834
Email - gdc.purchase@gmail.com

မဆလာ
အမှတ်(၁၀၀)၊ မင်းအောင်လှိုင်လမ်း၊ ဝမ်းသာမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့
ဖုန်း - ၀၁ - ၅၅၅၃၂၂၊ ၀၅၅၅၀၀၅၅၅၊ ၀၅၅၅၅၅၅၅၅၊ ၀၅၅၅၅၅၅၅၅

0, ၆၆၆၆
- ကားအပ်ပြီးလမ်း
- တိုက်ကျေ၊ ယာဉ်အိုအင်္ဂါ

စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်များရောင်းမည်။
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြေတီလမ်း(၁၁၀)၊ ၂၂၅၀၀၊ ၂၂၅၀၀၊ ၂၂၅၀၀၊ ၂၂၅၀၀

MOE Hair & Beauty Saloon
ဆံပင်/မိတ်ကပ်(သင်တန်း)
- ဆံပင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဘာသာစုံသင်တန်း

ကွန်တိန်နာ
ရောင်း/ဝယ်/အရောင်းဆိုင်
ဖုန်း: 01-242314, 374155, 393218

ကျားကမ္ဘာ
အမျိုးသား အားဆေး
အိမ်ထောင်စု အမျိုးသားများ အကျောပိုက် ပတ်သက်၍ ထိုင်ခင်း ကျင့်ခြင်း

yeifan
ပန်းထိမ်ပညာကိုအမှန်တကယ်စိတ်ဝင်စားသူဖြစ်ရမည်။
အသက်(၁၈)နှစ်နှင့် (၄၀)နှစ်ကြား(ကျား/မ)မရွေးလျှောက်ထားနိုင်သည်။

တားရောင်းစဉ်
Vanguard . 2007 / စတီ
Alpha . 2003 / စတီ
ဖုန်း: 09-794999927

တက္ကသိုလ် အုပ်ချုပ်ရေးဌာန
၀၉ ၄၂၀၀ ၃၅၈၈၂
၀၉ ၄၂၀၀ ၃၅၈၈၄

Sales and Marketing tvnfn
- ကျား/မ(၅)ဦး
- ဘွဲ့ရ
- အသက်(၂၀မှ ၃၅)နှစ်ကြား

STAR
အပိုမြို့သစ်အရောင်း
ဖုန်း: 09-43088052, 09-73254389, 09-421067330

ငှားမည် 13000 sqft အကျယ်
NEW WORLD BLDG
တစ်လ ကျော်သိန်း ၂၀၀ အဆင့်မြင့် ပထမဦးဆုံး

